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T r d o s r č n i S l o v e n c i ? 
Hrvaška revija Globus je nedavno tega 

objavila zapis Slovenci kamnitega srca, nana
ša pa se na naš domnevni odnos do beguncev 
H Bosne. Naslov namiguje na pomišljanje 
slovenskih oblasti, da bi zaprle južno mejo, 
kajti preživetje nad 35 tisoč beguncev, koli
kor jih je že zdaj v Sloveniji, državo drago 
stane. Že polletno gostoljubje do beguncev s 
Hrvaškega, ki jih je bilo na samem vrhuncu 
je za dve tretjini sedanjega priliva iz Bosne, 
je bilo za Slovenijo velik zalogaj. Slovenija 
lahko preživi 10 tisoč beguncev, kolikor jih je 
Že zdaj v več kot 32 zbirnih centrih po Slove
niji, skupaj s tistimi pri svojcih in Hrvati, ki 
se še niso vrnili v domovino, pa jih je trikrat 
toliko. Za njihovo preživetje država porabi 
Štiri milijone tolarjev dnevno. Ob dejstvu, da 
ima tudi Slovenija že zelo široko socialno 
dno, da je brez dela sto tisoč ljudi, da 30 tisoč 
slovenskih družin otepa revščino, je po svoje 
razumljivo, da želijo slovenske oblasti v prvi 
vrsti poskrbeti za svoje državljane. Begun
cem pa naj bi v večji meri ponudila roko tudi 
niednarodna skupnost. Prejšnji teden, ko se 
je v Sloveniji mudila predstavnica Visokega 
komisariata za begunce pri Združenih naro
dih, so jo seznanili s temi nespornimi dejstvi, 
vendar se Evropa in svet do Slovenije v tem 
Pogledu še vedno obnašata, kot da je Slove
nija kot del nekdanje Jugoslavije dolžna brat
sko poskrbeti za begunce, ki da so še vedno 
naš notranji problem. 

Tu ne gre za načelna sholastična vpraša
nja, pač pa za kruto vsakdanjost, ko je treba 
nastaniti in nahraniti nekaj tisoč ljudi. Be
gunci so napolnili samske domove, izpraznje
ne vojašnice in počitniške domove, več tisoč 
jih je pri sorodnikih, pod šotore jim zaenkrat 
še ni treba. Dvakrat na dan jim je treba dati 
obrok hrane, poskrbljeno je za njihovo 
zdravstveno varstvo in nego. Mnogi v nasta
nitvenih centrih uživajo višji standard kot 
tam, od koder so prišli. Težko bi torej pritrdi
li očitkom najbližjih južnih sosedov o sloven
ski trdosrčnosti. Tudi človekoljubno ravna
nje mnogih Slovencev, ki Rdečemu križu, 
Karitas in drugim dobrodelnim organizaci

jam pošiljajo denar, hrano, oblačila, otroško 
opremo, igrače in druge dobrine za begunce, 
to trditev postavlja na laž. Begunski problem 
je na Slovenskem deležen prednostnega reše
vanja, čeprav ima mlada država tudi veliko 
lastnih socialnih težav. Vse to dokazuje, da 
smo Slovenci tenkočutno prisluhnili ljudem v 
največji stiski, ki so morali zaradi nasilja za
pustiti domače ognjišče in iskati dom drugje. 

Upajmo, da bomo ob večjem mednarodnem 
posluhu in materialni pomoči lahko še na
prej gostoljubni, sicer pa bo o tem v kratkem 
odločal slovenski parlament. • D. Z. Zlebir 

V petek 
opozorilna zapora 
ceste 

Kamna Gorica, 11. maja -
Ker se do 1. maja niso začela 
dela po opredeljenem in spre
jetem programu o postopnem 
urejanju ceste v Lipniški dolini 
v radovljiši občini, so se pred
sedniki svetov vseh petih KS v 
dolini v nedeljo na razširjenem 
sestanku odločili, da bodo v 
petek, 15. maja, uveljavili na
povedano opozorilno zaporo 
ceste v dolini. Takšni odločitvi, 
ki so jo podprli vsi udeleženci 
nedeljskega sestanka, je še po
sebej botrovala ugotovitev, da 
je urejanje ceste v Lipniški do
lini tudi letos izpadlo iz repu
bliškega programa urejanja 
cest. Zahteva Lipniške doline 
je, da je rekonstrukcijo ceste 
treba vključiti v letošnji pro
gram, odločno pa so hkrati 
proti kakršnemukoli širjenju 
ali odpiranju novega kamnolo
ma. Cesta bo v petek zaprta 
med 13. in 15. uro in sicer na 
mostu na Lancovem in v Pod-
nartu, glavna pa v križišču pri 
šoli v Lipnici. # A. 2. 

'7. kongres oblikovalcev ICSID 

Oblikovalsko srečanje 
Ljubljana - Konec tega tedna, v nedeljo, 17. maja, se v Cankarje-
Ve>n domu začenja 17. svetovni kongres oblikovalcev ICSID. Do 23. Jl̂ ja se bo poleg kongresne dejavnosti, v kateri bo sodelovalo okoli 
^ doslej prijavljenih udeležencev z vsega sveta, odvijala tudi ge-

"tralna skupščina ICSID in vrsta spremljajočih prireditev. 
Kongres bi se moral začeti j a], kot je povedal predsednik 

?'.cer že lani septembra, tako je 
''o pač sklenjeno na zadnjem 

8vetovnem kongresu oblikoval-
v̂ v japonskem mestu Nago-

' a leta 1989, pa je bilo vse sku-
N zaradi junijske vojne v Slo
žniji prestavljeno na letošnji 
^ aJ- Kongres bo potekal pod 
Kslom Na križišču, kar pona
š a politični, ekonomski in 
|eografski položaj Slovenije. 
*'cer pa se bo kongres ukvar-

upravnega odbora na tiskovni 
konferenci konec minulega 
tedna prof. Saša Maechtig, s 
celo vrsto tem s področja so
dobnega industrijskega obliko
vanja - oblikovanjem vozil, 
modnim oblikovanjem, ekolo
škim dizajnom in zaščito oko
lja, oblikovalskimi jeziki itd. 

Značilnost tokratnega kon
gresa, ki je - med drugim - prvi 

JJNOŽICE ODKRIVAJO SKRIVNOSTI NARAVE - Ob 20. 
|.^narodni razstavi mineralov, fosilov in nakita v Tržiču je bilo ve
ko zanimanja za ogled bližnjih naravnih znamenitosti. V soboto 

u že do 10. ure našteli devet posebnih avtobusov, ki so pripeljali 
ftedvsem srednješolce iz Ljubljane, Celja in drugih slovenskih kra
lj »a ogled Dolžanove soteske. Čeprav so organizatorji razstave 
l J ° s prvič popeljali obiskovalce tudi do vhoda v Avgustov rov ne-
„1 njega rudnika živega srebra v Podljubelju, je vseeno glavno za-
ijnanje obiskovalcev veljalo prav Dolini. Kot je hudomušno ocenil 
p>log Stanko Buser, je k tem skrivnostim narave vodil že vse stro-
g^njake, razen Eskimov, sedaj pa ta del Slovenske geološke poti 
• Jt-šaoznati tudi vse več amaterskih opazovalcev. Končno so tudi 

»ŽMhivideli, da je to zanje lahko koristno. S. S. - Foto: S. Saje 

svetovni kongres v novi sloven
ski državi, je tudi ta, da se bo 
tretji kongresni dan preselil v 
osem slovenskih mest (Mari
bor, Novo mesto, Velenje, 
Kranj, Kamnik, Radovljica, Aj
dovščina in Vrhnika), kjer bo
do skupine oblikovalcev izme
njale mnenja o konkretnih 
oblikah in možnostih povezo
vanja industrijskega oblikova
nja s proizvodnjo in trženjem 
in podobnim ter predvsem o 
ukrepih na temo Z oblikova
njem v višji cenovni razred. 

Poleg kongresa pa bodo za 
javnost vsekakor zanimive tudi 
številne obkongresne priredi
tve. Že od včeraj poteka po 
Ljubljani tako imenovani Obli
kovalcev teden, v okviru kate
rega bodo v kakih 40 lokalih in 
galerijah v starem delu mesta 
na ogled izdelki domačih in tu
jih oblikovalcev. Na Gospo
darskem razstavišču pa bodo 
že v nedeljo, 17. maja, zvečer 
odprli mednarodno razstavo 
oblikovanja Design Expo, že 
nekaj pred tem pa bodo v Jako
pičevi galeriji odprli že 13. Bie-
nale industrijskega oblikova
nja. Razstave na temo sloven
skega oblikovanja bodo tudi 
na Ljubljanskem gradu, v Can
karjevem domu in v Gospodar
ski zbornici. Pomemben dogo
dek bo vsekakor otvoritev stal
ne razstave del arhitekta Jožeta 
Plečnika v prenovljenem gradu 
Fužine, Plečnikova razstava pa 
bo tudi v Narodni galeriji. Ra
zen tega pa bo v ljubljanskih 

razstaviščih in galerijah ter tudi 
po vseh ostalih slovanskih me
stih cela vrsta razstav na temo 
industrijskega oblikovanja. • 
Lea Mencinger 
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p G L A S O V A i 

S t o t i n k A 
• V Škof ji Loki vzrejni 

pregled 
Škofja Loka, 9. maja - V soboto 
je mnoge Škofjeločane prese
netil pasji lajež na zelenicah 
okrog dijaškega doma na Pod
nu. Ko smo se pozanimali, kaj 
se dogaja, smo zvedeli, da je 
Kinološko društvo Škofja Loka 
organiziralo prvi vsedržavni 
(slovenski) vzrejni pregled 
službenih in športnih psov. Kar 
precej gledalcev si je lahko 
ogledalo več kot 400 psov naj
različnejših pasem, namen tega 
pregleda pa je bilo ocenjevanje 
nekaterih lastnosti psov, po
membnih za kvaliteto posame
zne pasme pri nadaljnjem raz-
plodu. • Š. 2. 

/ O l j u b l j a n s k a b a n k a 

G o r e n j s k a b a n k a K r a n j 

G O R E N J C i n B A N I K A 
F0RMULf<1^fRIH I R A N K A 

Bled, 8. maja - Slovenija je še vedno najbolj razvita država v vzhod
ni Evropi, če želi takšen položaj ohraniti, mora biti povsod prva, je 
dejal Klaus Schwam, predsednik Svetovnega gospodarskega foru
ma na prvem Slovenskem gospodarskem forumu, ki je minuli četr
tek in petek potekal na Bledu. Največ pozornosti je vzbudil obisk 
italjanskega zunanjega ministra Giannija de Michelisa. Forum je 
potekal za zaprtimi vrati, po izjavah sodeč je bila osrednja tema 
lastninjenje, s katerim pri nas kasnimo. Zato so razumljiva ugiba
nja, ali je bil forum prezgodaj ali ne. M. V., foto: P. Kozjek 

4 $ 

n o v o v M e r k u r j e ™ 
PRODAJALNAH! 
Prodaja na več čekov z različno mesečno 
zapadlostjo pri nakupu nad 5.000 SLT. 

Dr. Dean Rockwell, ki je bil prejšnji teden gost mednarodnega 
strokovnega seminarja za učitelje kemije na temo "Varovanje oko
lja, skrb nas vseh za Zemljo in za prihodnost človeštva", je v petek 
popoldne v kapeli škofjeloškega gradu predal županu Petru Havvli-
ni ključ mesta Macomb iz ameriške zvezne države Ilinois. Ključ je 
znak pozornosti in priznanje meščanov Macomba vsem Slovencem 
ob osamosvojitvi naše države. V posvetilu, ki ga je podpisal tam
kajšnji župan Thomas C. Carper, so škofjeloškega župana Havvlino 
imenovali tudi za častnega občana Macomba. H. J., foto: P. Koz
jek 

T E f 
Š I R O K A P O N U D B A T E R M O 
T E R V O L O V P O U G O D N I H C E N A H V 
I N D U S T R I J S K I T R G O V I N I N A T R A T I 

V E C N A S T R A N I 9 

< 
3 

co < 
OZ 
o _ 
LU-CO 

o 
o 
o 
3 

< 



ZUNANJEPOLITIČNI KOMENTAR 

MIHA NAGLIC 

Bog j i m pomagaj! 

Bosanci in Hercegovci! Med številnimi skrbmi, ki obdajajo naš 
prestol, ne bo na zadnjem mestu skrb za Vaš gmotni in duhovni bla
gor. Višja misel enakopravnosti vsakogar pred zakonom; sodelova
nje pri sestavljanju zakonov in v upravi dežele; enaka zaščita vseh 
veroizpovedi, jezikov in narodnih posebnosti -- vse te visoke dobrote 
boste uživali v polni meri... — Kaj mislite, kdo je podpisal te bese
de.' Nihče drug kot cesar Franc Jožef! Navedene so po oklicu, ki 
ga je naslovil Bosancem in Hercegovcem 1908, ko si je Avstro-
Ogrska priključila njihovo deželo. Vendar se tistih, katerim so bi
le namenjene, cesarske besede niso prijele; že šest let pozneje so 
na ulicah Sarajeva ubili avstrijskega prestolonaslednika, zgodbo, 
ki je sledila, pa dobro poznamo, saj smo jo "uživali" z Bosanci 
skupaj in v isti državi. 

Bosancem včasih ni bilo tako slabo. V znamenitem uporu 
proti Turkom (1875), ki je odmeval po vsej Evropi, so si priborili 
avtonomijo, na Berlinskem kongresu (1878) pa so njihovo deželo 
?. njimi vred zaupali v upravljanje Avstro-Ogrski. Blagopokojni 
cesar je tista tri desetletja od zasedbe do aneksije označil takole: 
In z velikim veseljem lahko brez skrbi po rečemo: seme, ki je bilo 
vrženo med brazde nemirnih tal, je bogato vzklilo. Tudi Vi morate 
čutiti blagodat tega: da sta se namesto sile in nasilja udomačila 
red in gotovost, da se delo in življenje kar naprej razvijata, da se je 
že prikazal požlahtnjujoči vpliv naraščajoče omikanosti in da je 
pod zaščito urejene uprave vsakdo lahko vesel sadov lastnega dela. 

Avstrijsko zasedbo BiH so z velikim navdušenjem pozdravili 
mdi takratni Slovenci. Ohrabrila jih je. ker se je ž njo povečalo 
število Slovanov v monarhiji. Hkrati je bila obetavna za slovenski 
kapital in delo; in da ni ostalo le pri obetih, je znano. Avstrijska 
zasedba je Bosni res prinesla nesluten gospodarski razvoj, z njim 
pa tudi novo izkoriščanje. Avstrijske oblasti vrh tega niso ne znale 
ne hotele prisluhniti kulturnim in verskim posebnostim Muslima
nov in Srbov. Pa smo spet pri Sarajevu 1914! 

Danes nas seveda ne zanimata niti Sarajevo atentata niti 
Sarajevo olimpiade; vznemirja nas prava orgija nasilja v mestu 
in širom po Bosni. Zadnje dejanje Jugoslavije, ki je Bosni pome
nila največ in se zato v njej ohranila najdlje, se dogaja prav tu. 
Svoj čas sta se zanjo voskovali Turčija in Avstro-Ogrska. zdaj si 
jo hočejo razdeliti Srbi in Hrvati; pri čemer so Srbi, resnici na lju
bo, hujši od Turkov! Srbija in Hrvaška se sicer pred mednarodno 
javnostjo vse glasneje distancirata od te drame, zato pa so v njej 
icmbolj angažirani bosanski Srbi in Hrvati — na škodo Muslima
nov. 

Bosanci, ki vsi govorijo isti jezik, se med seboj razlikujejo po 
veri in narodnostnem poreklu. Kljub temu so lahko stoletja živeli 
v sožitju tako pod Turki kot pod Avstro-Ogrsko. še posebej pa v 
Jugoslaviji, ki jim je bila, če komu, napisana na kožo. Zdaj. ko so 
dobili čisto svojo, mednarodno priznano državo (za katero se 
pravzaprav sploh niso trudili), so z njo dobili tudi državljansko 
vojno. Natančneje: teror srbskih Bosancev nad nesrbskimi (T. 
Geršak); slednji namreč na srbsko divjanje še niso ustrezno (= 
divjaško) odgovorili. 

Prej navedene cesarske besede so bile v času, ko so bile izre
čene, prazne. V Jugoslaviji so dobile svojo vsebino. Zdaj, ko so po 
sili razmer spet izpraznjene, zvenijo nostalgično, navdajajo s hre
penenjem po izgubljenem. Bosancem želimo, da bi se jim znova 
izpolnile. 

Sam sem poznal Bosanca, ki se je priženil v Slovenijo in je 
rad navajal pregovor, ki pravi, da Kristus za priženjene ni trpel. 
In zdi se, da za Bosance tudi ne. Tudi sicer je to. kar se zdaj do
gaja v Bosni, tako zapleteno, da ne postavlja le gospodarskih, po
litičnih in kulturnih vprašanj. Ključno vprašanje je teološko: je 
Bog, ki ga molijo muslimanski, pravoslavni in katoliški Bosanci, 
v svojem bistvu res eden in isti?! Če ni, jim namreč ne bo mogel 
pomagati. 

Solidarnostna stavka za delavce slovenskih 
železarn? 

Republiške dotacije za osebne dohodke 
Radovljica, 11. maja - Območna organizacija Zveze svobodnih sindi
katov za Gorenjsko ugotavlja, da za Plamen ni jasne razvojne, tržne, 
tehnološke in kadrovske perspektive. Za m a res so delavci Plamena 
prejeli le za 3.000 tolarjev v bonih. Država mora pomagati. 

Na izredni razširjeni seji sveta območne organizacije Zveze 
svobodnih sindikatov za Gorenjsko so obravnavali izredno kriti
čne razmere v državnem podjetju Plamen Kropa, kjer delavci že 
nekaj časa ne dobivajo redno izplačanih osebnih dohodkov. Za le
tošnji marec so dobili izplačilo le v obliki vrednostnih bonov v 
znesku 3.000 tolarjev. Poleg drugih težav se v podjetju tudi zelo 
pogosti) menjajo vodilni in tako podjetje nima jasno izdelane raz
vojne, tržne, tehnološke in kadrovske perspektive. 

Delavci so se morali poslužiti skrajen metode sindikalnega bo
ja, da bi s stavko dosegli tisto, kar bi jim morala zagotoviti vodilna 
ekipa in lastnik podjetja. 

Območna organizacija Zveze svobodnih sindikatov je pod 
vodstvom predsednika Sandija Bartola sprejela več zaključkov. 
Svobodni sindikati so v celoti podprli upravičene zahteve delavcev 
in med drugim zahtevali, da se mora v razreševanje položaja pod
jetja bolj vključiti strokovna služba sistema Holding Slovenske 2e-
lezame, strokovno in finančno pomoč pa morajo nuditi ustrezna 
ministrstva Slovenije. Dejstvo je, da so delavci preko noči ostali 
brez trga. s sistemom, ki ne obvladuje denarnih tokov, s sistemi, ki 
monopolno zvišujejo stroške proizvodnje. Država s pretirano viso
kimi davki in prispevki vpliva na položaj podjetja. 

lakoj se mora začeti z izdelavo koncepta dolgoročnega razvo
ja podjetja, tako da se ohranijo produktivna delovna mesta. Mini-
strslVO z.i delo se mora zaprositi za pomoč v obliki dotacije za iz
plačilo osebnih dohodkov, najmanj v višini zajamčenih osebnih 
dohodkov, razliko do višine tarifnega dela kolektivne pogodbe pa 
naj bi delavci dobili iz tekočega priliva znotraj podjetja. 

Takoj pa naj bi problematiko slovenskih železarn obravnavali 
na zborih slovenske skupščine! Če se problem podjetja ne bo začel 
ustrezno reševati, bo območni svet pozval ostale gorenjske delavce, 
člane Svobodnih Sindikatov, na solidarnostno stav ko.• D. S. 

I Z S L O V E N S K E G A P A R L A M E N T A 
D a n e s se z a č e n j a t r i d n e v n o z a s e d a n j e r e p u b l i š k e s k u p š č i n e 

D r n o v š k o v i i z b r a n c i p r e d p r v o p r e i z k u š n j o 
Včeraj so šli skozi tako imenovani "hearing" ali parlamentarno izpraševanje še zadnji kandidati za ministre* 
novi vladi dr. Janeza Drnovška. Jutri bo o vladi glasovala skupščina, vendar je ustavna komisija šele včeraj 
odločala, kakšno bo glasovanje: ali o vladi kot celoti (v paketu) ali o posameznih kandidatih. 

Ljubljana, 12. maja - To vpra
šanje ni tako nepomembno. Če 
bo šel Drnovškov predlog na gla
sovanje kot celota, je možnost, 
da bo izglasovana celotna lista, 
večja, saj ima koalicija, ki je izre
kla Peterletovi vladi nezaupnico 
zadostno večino, da spravi skozi 
tudi vlado, ki jo je sama sestavi
la. Če bi bodo glasovali o vsakem 
ministru posebej, pa bi nekate
rim trda predla in lahko bi se 
zgodilo, da Drnovšek ne bi začel 
vladati s popolno ekipo, ampak 
delno, kar bi start otežilo. Prav 
to, da začne nova vlada čim prej 
opravljati svoje delo, je zelo po
membno, saj se razmere, ko je sta

ri vladi razumljivo upadla delovna 
vnema, nove pa še ni, ne smejo po
daljševati, sicer z izglasovanjem 
konstruktivne nezaupnice nismo 
dosegli nič bistvenega. Predvsem 
hitrejše ukrepanje ob vseh znanih 
problemih pa je bil glavni smoter 
konstruktivne nezaupnice. Kako 
bodo poslanci jutri glasovali, še 
ni odločeno. Svoje zagovornike 
ima posamični kot paketno glaso
vanje, s tem, da je dr. Janez Dr
novšek s svojo ekipo za glasova
nje v paketu. O tem se je včeraj 
odločala ustavna komisija. 

Ministrski kandidati, stari in 
novi, so šli pretekli teden večino-

Obsežen dnevni red 
Zaradi zaostanka pri prejšnjih sejah se bosta družbenopolitični 
zbor in zbor občin sestala že danes. Na dnevnem redu imata za
kon o uporabi grba, zastave in himne, statut Sklada republike 
Slovenije za razvoj, spremenjen zakon o financiranju javne po
rabe, usklajevanje zakonov o pravniškem pripravništvu in nara
vni ter kulturni dediščini, osnutek zakona o igrah na srečo in o 
gozdovih. ISove seje pa bodo jutri in v četrtek z obsežnimi dnevni
mi redi od ratifikacije svežnja sporazumov z Makedonijo (zbor 
občin), do predloga zakona o zaposlovanju tujcev, dopolnitev za
kona o podjetjih, o družbenem kapitalu, intervencijah v gospo
darstvu, zunanjetrgovinskem poslovanju in gradnji avtomobil
skih cest v Sloveniji. 

Ministrska lista 
Jutri bodo šli na glasovanje naslednji kandidati za ministre v 

Drnovškovi vladi: Viktor Žakelj, Herman Rigelnik in dr. Jože PU' 
čnik (podpredsedniki), Igor Bavčar (notranje zadeve), dr. Din*]' 
trij Rupel (zunanje zadeve), Janez Janša (obramba). Jelko KacM 
(informiranje), dr. Slavko Gaber (izobraževanje in šport), Jožica 
Puhar (delo), Lojze Janko (zakonodaja), dr. Peter Tancig (zna
nost). Miha Jazbinšek (varstvo okolja in urejanje prostora), dt-
Božidar Voljč (zdravstvo), Franc Avberšek (energetika), Dušan 
Šešok (industrija in gradbeništvo), Janez Širše (turizem), JoU 
Protner (kmetijstvo in prehrana), dr. Davorin Kračun (plan). J<*' 
nez Kopač (finance). Miha Kozinc (pravosodje). Borut Sukljt 
(kultura), Marjan Kranjc (promet in zveze), dr. Maks Tajnikar 
(obrt. drobno gospodarstvo), Anka Osterman (borci in invalidi)' 
Jože Jeraj (trg in cene) in dr. Janko Prunk (Slovenci po svetu /" 
nacionalne manjšine). 

ma skozi skupščinsko izpraševa
nje. Zadnji so šli včeraj. Večina 
jih je s svojimi pogledi in oblju
bami, kaj vse kanijo storiti, zado
voljila skupščinske odbore. Ven
dar je bilo vse skupaj na ravni 
splošnosti, ni pa bilo strogih me
ril, ali je kandidat primeren ali 
ni, ali so njegovi programi realni 
in uresničljivi ali ne. V tem oziru 
smisla novega ustavnega inštru
menta izpraševanja ali "hearin-
ga" nismo znali ali hoteli upora
biti tako dobesedno, kot ga upo
rabljajo v državah, po katerih 
smo se zgledovali. Ta površnost 

pri ocenjevanju kandidatov r 
nam lahko maščuje, saj minislfl 

le niso tako nepomembni pri ure' 
janju in načrtovanju našega wj 
vljenja. Ministri res niso vse in 
ne razumejo na vse stvari enak« 
dobro, zato imajo svetovalce, ki P' 
jih imenuje lahko minister ali p1** 
mier sam, mimo parlamenta. 0r 

Drnovšek kani dati prav svet''' 
valcem posebno pozornost. Gluv 

ni no novih je že izbral, kaj bo p" 
naredil s svetovalci v Peterlete" 
vem kabinetu, ali jih bo obdrži 
ali odslovil, pa še ni jasno. • I 
Košnjek 

Slovenska vlada na predvidoma zadnji delovni seji 

Informacija o socialnem dnu 
nju enkratnih pomoči. Skupn° 
število državljanov Slovenije. 
so v letu 1991 dobili vsaj eno 

Ljubljana, II. maja - Pretekli četrtek se je sestala slovenska vlada na 
svoji 170. seji, ki naj bi bila, če bodo volitve nove vlade v sredo uspešne, 
predvidoma zadnja delovna seja. Tiskovne konference po seji so se ude
ležili kar trije ministri, ki so se zato novinarjem zahvalili za sodelova
nje, vsi so izrazili priznanje, da je bilo poročanje medijev o delu vlade 
(vsaj kar se tiče njihovih resorjev oz. zadev, ki so jih oni predlagali) ko
rektno. Tokrat poročamo o informaciji o socialnem položaju v Republi
ki Sloveniji, ki jo je vlada, kot osnovo za razpravo v skupščini o teh 
vprašanjih, sprejela. 

Naj najprej povemo, da je infor
macija o socialnem položaju na
stala na osnovi poslanskih vpra
šanj in pobud za obravnavo te 
problematike v družbenopoliti
čnem zboru in zboru občin slo
venskega parlamenta in se zaradi 
kratkega roka dotika le tistih 
vprašanj in vidikov, ki so jih po
slanci zahtevali. 

Nadomestilo ali pomoč 
vsakemu drugemu 
nezaposlenemu 

Za socialni položaj slovenske
ga prebivalstva je (nezaposle
nost prav gotovo najpomembnej
še merilo. Položaj se je, kot je 
znano, v preteklem letu na tem 
področju zaostroval (kljub za
mrznitvi stečajev ob polletju), saj 
se je nezaposlenim v povprečju 
vsak mesec pridružilo 3000 no
vih. Zadnji podatki iz februarja 
letos povedo, da imamo v Slove
nji 95.210 nezaposlenih, od kate
rih jih več kot 28.000 dobi nado
mestilo za brezposelnost, skoraj 
15.000 pa denarne pomoči. Očit
no je, da se večina preživlja s si
vo ekonomijo, slaba tretjina pa je 
vključena v tako imenovane pro
grame aktivne politike zaposlo
vanja: javna dela (1.248 oseb), 
priprava na zaposlitev in (sofi
nancirano) pripravništvo (preko 
19.000 oseb), sofinanciranje no
vih delovnih mest in samozapo-
slovanja (več kot 2.000 oseb). Na
vedeni programi se tudi v letoš
njem letu nadaljujejo, zaskrblju
joče pa je dejstvo, da ni pregleda 
nad tistimi, ki bodo letos izgubili 
prav ice do nadomestil. 

Plače (in pokojnine) so se 
prepolovile 

Seveda pa niso ogroženi le 
brezposelni. Veliki večini prebi
valstva materialni in s tem social
ni položaj kroji gibanje plač, ki 
mu rastoča gospodarska kriza ni 
prizanesla. Statistični podatki ka
žejo, da se je povprečje (stvarne 
vrednosti) plač v letu 1991 glede 
na leto 1990 več kot razpolovilo 
(v gospodarstvu je padec 50,3 od
stotka), v zadnjih 14 mesecih 
(dec. 90 - febr. 92) pa so za rastjo 
življenjskih stroškov plače zao
stale za 35 odstotkov. Taki rezul
tati so posledica intervencijskih 
ukrepov, katerih namen je bil us
kladiti izplačevanje z realnimi 
možnostmi, vedeti pa je treba, da 
tudi gospodarski položaj sam -
zlasti težave z likvidnostjo, giba
nje plač omejujejo. Kar več kot 
18.000 delavcev plač ne dobiva 
redno. Podatki tudi kažejo, da 
ker dve tretjini delavcev prejema 
podpovrečne plače, približno 5 
odstotkov delavcev pa le zajam
čeni OD (določen v višini 70 od
stotkov vrednosti minimalnih ži
vljenjskih potrebščin oz. 40 od
stotkov povprečnega)! Skrajni 
čas je. da predlagani socialni spo
razum taka gibanja zavre. 

Opisana gibanja so vplivala 
tudi na višino pokojnin, ki jih v 
Sloveniji po podatkih marca letos 
prejelo skoraj 415.000 upravičen
cev. Priznati je treba, da je polo
žaj na področju pokojninsko in
validskega varstva bolj urejen, 
vsaj v smislu stabilnosti, kar se
veda še zdaleč ne pomeni, da bi 
bili lahko s plačili za nekdaj 
opravljeno in vloženo delo zado
voljni. Povprečje vseh vrst pokoj

nin je bilo marca 14.548 tolarjev, 
kar je za 28 odstotkov maj. kot so 
bile povprečne plače v tem mese
cu. 

Socialno varstvo krojijo 
merila 

Da za obseg ukrepov socialne
ga varstva kroji z merili, ki več 
kot očitno ne slede dejanskemu 
materialnemu položaju in potre
bam ogroženih (pač pa razpolo
žljivim denarjem v ta namen), 
najbolje pričajo podatki o številu 
upravičencev, ki so teh ukrepov 
deležni. V 10 letih se je njihovo 
število povečalo za 46 odstotkov, 
v zadnjem letu pa za 19. Še bolj 
presenetljiv je podatek, da se je 
število družbene denarne pomo
či, kot edinega (trenutna višina te 
oblike pomoči znaša 8.000 tolar
jev) oz. dopolnilnega (povprečje 
dosega 3.500 tolarjev) vira preži
vljanja v 10 letih razpolovilo (šte
vilo se je zmanjšalo tudi v zad
njem letu!), o ravni socialnovar-
stvenih ukrepov pa dovolj zgo
vorno govori podatek o narašča-

socialnovarstvenih pomoči je 
seglo 56.500 oseb. 

Ozdravitev gospodarstva je 
ključ jj 

V zaključku informacije l̂ "1! 
ko preberemo, da socialni poloŽ'1 
v Sloveniji ni zavidljiv. Samo *e' 
števek brezposelnih in v sociflb* 
varstvo vključenih - torej brfz 

velike množice tistih s (pre)nizl"' 
mi plačami ali pokojninam1 ' 
presega številko številko 150-0'* 
in če k temu prištejemo najma™ 
enako število od njih odvisnih.** 
približamo 20 odstotkom našeg' 
prebivalstva, ki mu je eksistenc 
resno in uradno ogrožena. 0 | l U 

njena oznaka je torej, kar p1"1' 
znajmo si to, mila. Čas za resi 
napore za ozdravitev gospod*** 
stva je resnično napočil, pri ^ 
mer odpuščanje in poceni <ic}° 
vna sila ne moreta več biti cd{fli 

konkurenčna dejavnika. Sodaj"? 
dno je doseženo, čas je za soctfl 
ni sporazum, sicer bodo bescdf' 
demokracija. večstrankarstv« 
pluralizem (tudi sindikalni) ' 
sploh politika, dokončno in z 

dolgo pri nas izgubile vsak P0" 
men. Bodo oblast, poslanci 
stranke to doumeli? • Š. žarg1 

OSNOVNA ŠOLA "IVAN TAVČAR" Gorenja vas 
64224 Gorenja vas 
Svet Osnovne šole Ivan Tavčar Gorenja vas razpisuje dela 
POMOČNIKA RAVNATELJA 
Pogoji: 
Kandidat mora izpolnjevati splošne pogoje, ki jih določajo 
Zakon o osnovni šoli, Zakon o zavodih in Zakon o organih' 
ranju in financiranju vzgoje in izobraževanje. Imeti mora of' 
ganizacijske in strokovne sposobnosti za opravljanje del. 
Pomočnik ravnatelja bo imenovan za 4 leta. Začetek dela je 
9. 1992, s polnim delovnim časom, v okviru katerega ima p 0' 
lovično učno obveznost. 
Prijave z dokazili pošljite v 8 dneh na naslov: Svet Osnovne 
šole Ivan Tavčar Gorenja vas, 64224 Gorenja vas. Kandidat' 
bodo o odločitvi obveščeni v osmih dneh po izbiri. 

A V T O Š O L A Beaunjska 10. Kranj. 

2 1 6 - 2 4 5 

TEČAJ-VSAK PONEDELJEK 

I stanovitclj in izdajatelj: 
Časopisni, podjetje GOkl NJSKI GLAS 
k K V NJ 

Uredniška politika: neodvis Predsednik Časopisnega sveta: Ivan Bizjak / Direktor in glarni urednik: Marko Va'tfffiih 
Odgovorna urednica: Leopoldina Bogataj / Novinarji in uredniki: Helena Jelovčan, Jože Košnjak, Lea Mencinger, Slojan Saje, Darinka Sedej, Vilma Stanovnik. Marija Volčjak, Cveto Zaplotnik, Danica Zavrl-Z 

> S.kne, Mirjana Draksler. Nada Prevc Z Lektoriranje: Marjeta Vozlič; Fotografija: Gorazd Sinik / Tisk: Podjetje DELO - TC K j j . 
M l-835, telefax: 213-163 / Naročnine, uprava, propaganda, oglasi: Bleivveisova 16. telefon: 218-463, telefax: (064) 215-366 / Mali og ^ 

**-—=- -•- : »Lih Naročnina: trimeseči.i obrat"' 

strankarski politično informativni poltednik s poudarkom na dogajanjih na Gorenjskem 
tn. Jože Košnjak, Lea Mencin 
Seknc, Mirjana Draksler. N« Andrej /alar, Štefan 2argi / Oblikovanje: Igor Pokorn / Tehnično urejanje 

Časopisov in fevij, Ljubljana Uredništvo: M ose Pi judeja I, telefon: 211-860, 
telefon: 217 š»60 — sprejemamo neprekinjeno 24 ur dnevno na avtomatskem odzivniku; uradne ure: vsak dan 7—17.00, / Časopis izhaja ob torkih in petkih 
naročniki imajo V)% popusta /a tujino; letna naročnina 140 DKM. Oglasne storitve: po ceniku. Prometni davek po stopnji 5 odstotkov, (mnenje RMI 23/27-92 



z a s e d e n a d e s e t i n a z m o g l j i v o s t i t o v a r n e 

V T e k s t i l i n d u s u p r v e z a p o s l i t v e 
yranj, 8. maja - V kranjskem Tekstilindusu bo stečajni upravitelj 
J*nez Mlakar te dni v začasno delovno razmerje sprejel deset do 
Enajst delavcev, seveda predvsem kadre, ki jih ne želi izgubiti. Po
godbeno jih v tovarni dela zdaj približno sto, pred kratkim skoraj 

Usoda kranjskega Tekstilin-
<Uisa še vedno ni zapečatena, 
*eprav stečajni postopek teče 
?e nekaj časa, saj so upniki za-
'nteresirani za ohranitev proiz-
v°dnje, čeprav v zelo zmanjša-
n e n i obsegu. Tovarniške zmo
gljivosti so trenutno zasedene 
l e približno 10-odstotno, saj je 
P° zrušenju jugoslovanskega 

trga prodaja vse težja, sloven
sko blago pa še marsikje v sve
tu jemljejo kot jugoslovansko 
in zato problematično. Nobena 
skrivnost ni, pravi stečajni 
upravitelj Tekstilindusa Janez 
Mlakar, da Italijani uspejo 
enako blago prodati polovico 
dražje. 

Delavci so na delu pogodbe
no, stečajni upravitelj jih pokli
če toliko, kolikor jih potrebuje. 
Trenutno jih dela približno sto, 
pred kratkim skoraj petsto. Te
žave ima s pomanjkanjem do
brih kadrov, mnogo jih je od
šlo že pred stečajem, dobri so 
seveda lažje našli delo. Zato se 
je odločil, da jih deset do pet
najst sprejme v delovno raz
merje za določen čas. Seveda je 
pri zaposlitvah zelo previden, 
saj so stroški zaposlenega de
lavca dvainpolkrat višji kot po
godbeno zaposlenega, skrbeti 
pa mora za stečajno maso. Za
njo je manjši strošek pogodbe
ni delavec, s pomočjo pogod
benega dela pa je zaposlenost 

seveda veliko bolj prilagodljiva 
obsegu proizvodnje. Zaposleni 
tudi ne bodo na boljšem pri 
plačilu, saj jim bo z zaposlitvi
jo usahnilo nadomestilo na za
vodu za zaposlovanje in v celo
ti jih bo plačevala tovarna. Si
cer pa v Tekstilindusu zdaj de
lavci redno dobijo plačilo, v vi
šini 40 odstotkov kolektivne 
pogodbe. 

Podjetje v stečaju nima težav 
z likvidnostjo, saj bo usodo sta
rih dolgov doreklo sodišče. Na 
visoko likvidnost pa deloma 
vplivajo tudi stare zaloge mate
rialov, ki jih porabljajo šele 
zdaj, prispelo pa je tudi nekaj 
starih plačil. • M. V. 

Pečina gorenjskih šol še praznih 

Manjka kar tretjina učencev 
*rs>nj, 11. maja - 28. aprila je bil sklenjen drugi krog prijav za vpis v pr-
v* letnike srednjih šol. Poslej bodo prijavnice sprejemale le šole, ki še 
Qiso polne. Teh je na Gorenjskem kar precej. Po podatkih Zavoda za 
•̂poslovanje v Kranju je v njih na voljo kar 1347 mest, torej je tretjina 

"d razpisanih še nezasedenih. 
Do 28. aprila se je v gorenjske srednje šole prijavilo 2767 osnov

nošolcev, kar je 127 več kot v prvem, marčevskem roku. Presežki so 
^ vedno predvsem v gimnazijskih, ekonomskih, gostinskih, turisti
čnih programih. Če pogledamo podrobneje, je preveč prijavljenih 
*andidatov za zdravstvenega tehnika (17) in gimnazijca (7) na Jeseni-
Cah, za prodajalca (32) in ekonomskega tehnika (20) v kranjski šoli 
*a trgovinsko dejavnost, za poslovnega tajnika (28) in ekonomskega 

ennika (38) v ekonomski in družboslovni šoli v Kranju, za gimnazij-
C a (28) v Kranju, šivilje (skupaj 36) v Kranju, za kuharja (21), gostin-
skega tehnika (14) in turističnega tehnika (53) na Bledu, za gimnazij-
C a (50) v Skofji Loki, malenkostni presežek v prijavah pa je še za 
°bdelovalca kovin in obrtnega avtomehanika v Skofji Loki. 

Povejmo še, da vpisa v program administrator letos ne bo, ker ga 
Je nadomestil poslovni tajnik. Kot kaže, tudi ne bo dovolj kandidatov 
*a športni oddelek na škofjeloški gimnaziji. 

Podatki o prijavah, plusih in minusin, kažejo, da bo treba čim-
PreJ razmisliti o preoblikovanju mreže srednjih šol. Očitno se bodo 
korale nekatere manj privlačne preusmeriti, če že ne zapreti vrat, se-

eda upoštevaje deficitarnost nekaterih programov in poklicev, ki se 
Pfav zaradi trenutnega majhnega povpraševanja utegne pojaviti čez 
nekaj let. • H. Jelovčan 

Sodelovanje med narodnimi parki 

Darilo Triglavskemu narodnemu parku 
Bled, 8. maja - Družba GRKVV iz nemške občine Florsheim am Main je 
pred kratkim podarila zavodu Triglavskega narodnega parka dvotonsko 
tovorno vozilo znamke Volksvvagen. V parku so nemški družbi za darilo 
hvaležni, avto pa bodo uporabljali predvsem za terensko delo v parku. 

Sodelovanje družbe GRKVV in občine Florsheim am Main z za
vodom Triglavskega narodnega parka sodi v okvir dolgoletnega sode
lovanja med Triglavskim in nemškim parkom Hochtaunus. Ko sta 
po lanski vojni Slovenijo obiskala direktor družbe VVolfgang Knoll in 
podpredsednik FDP Nemčije VVolfgang Gerhard in se seznanila z ve
liko škodo, ki jo je povzročila vojna, se je vodstvo družbe odločilo, da 
zavodu Triglavskega narodnega parka podari tovorno vozilo. V zavo
du pravijo, da je vozilo, ki so ga prejeli konec aprila, kakovostno ter 
primerno za terenske in vremenske razmere v parku. 

Dejavnost družbe GRKVV je zelo zanimiva: v bližini Frankfurta 
se ukvarja s sanacijo obsežnega območja gramoznih jam; v eni od 
jam, ki je bila odlagališče komunalnih odpadkov, pa je že uredila 58 
hektarjev velik naravni rezervat s 3,5 hektarja velikim jezerom pitne 
vode. Ker se v družbi zavzemajo za varstvo narave in predvsem za 
učinkovito zavarovanje še ohranjenih naravnih območij doma in v 
svetu, podpirajo tudi prizadevanja parka Hochtaunus. s katerim je 
pobraten Triglavski narodni park. • C. Z. 

(N e)uresničevanje kolektivnih pogodb na Škofjeloškem 

V nižjih plačilnih razredih najmanj dosledno 
^ofja Loka, 11. maja - Na zadnji seji občinske skupščine je Tone Jen-
*° s sekretariata za družbeni razvoj odbornikom (na njihovo zahtevo) 
P°stregel z nekaj podatki o (ne)uresničevanju kolektivnih pogodb. Po
datki so sicer zanimivi, vendar jih gre jemati s precejšnjo rezervo. Obči-
"a namreč nima vpogleda v izplačevanje plač, vprašalnikov, ki jih je po
dala podjetjem, ni vrnilo okrog 30 odstotkov naslovnikov iz gospodar
j a . Dvomiti pa gre tudi o iskrenosti nekaterih odgovorov. 

Ik 
Po anketi naj bi v škofjelo-

ern gospodarstvu marca zaslu-
rji povprečno bruto od 21.311 do 
•̂449 tolarjev, neto od 13.300 do 

..'•634 tolarjev. V sedmih podjet
en so delavci dobili manj od za
jamčene plače. Panožne kolekti-
V r i e . Pogodbe so sklenili v 32 pod
lijih, podjetniške le v petnajstih, 
v Prav toliko pogodbe o zaposli-

V 28 podjetjih so uporabili 
člen splošne kolektivne po

godbe, ki omogoča 20-odstotno 
ôstajanje plač. Samo v treh 

podjetjih so izplačan razliko do 
izhodiščnih plač, večina ni uspe
la. 

Zanimivi so tudi podatki, kako 
so v podjetjih "lovili" plače v de
vetih plačilnih razredih. V prvih 
štirih razredih, torej najslabše 
plačanih, se kolektivna pogodba 
izpolnjuje bistveno slabše kot v 
višjih razredih. V teh štirih razre
dih je uresničitev samo 40- do 
60-odstolna v treh podjetjih, 60-
do 80-odstotna v dvanajstih in 

80- do 100-odstotna v enajstih 
podjetij. Prek 100 odstotkov so 
šli le v štirih podjetjih. V razre
dih od pet do devet so kolektivno 
pogodbo uresničili od 60 do 80 
odstotkov v sedmih podjetjih, od 
80 do 100 odstotkov v štirinaj
stih, nad 100 odstotkov v devetih. 
Tone Jenko je ob tem zaključil, 
da so v škofjeloškem gospodar
stvu še precej daleč od uspešnega 
uresničevanja kolektivne pogod
be, medtem ko je za normativno 
urejenost dejal, da ni tako zelo 
slaba. 

Dotaknil seje tudi negospodar
stva, iz katerega je vprašalnike 
vrnilo 28 naslovnikov. Marčev-
ska povprečna bruto plača je bila 
v škofjeloškem negospodarstvu 

od 22.800 do 64.935 tolarjev, neto 
od 15.300 do 36.000 tolarjev. Pa
nožne kolektivne pogodbe je 
sklenilo samo devet firm, podje
tniške celo samo tri, pogodbe o 
zaposlitvi imajo v osmih firmah. 
Le v eni so izplačevali razliko do 
izhodiščne bruto plače v drugi 
obliki (boni, vrednostni papirji, 
zadolžnice). Sicer pa so v prvem 
do četrtem plačilnem razredu za
ostajali s plačami pod 80 odstotki 
v petih firmah, v devetih so iz
plačali od 80 do 100 odstotkov 
predpisane plače, v petih več kot 
100 odstotkov. V razredih od pet 
do devet so bili tudi v negospo
darstvu bolj dosledni. V sedmih 
firmah so zaostajali za 80 do 100 
odstotkov, nad 100 odstotki pa so 
šli v štirinajstih firmah. • H. Je
lovčan 

^etni zbor Slovenskih krščanskih demokratov Tržič 

Čas je za politiko 
£ r ? ,č, 9. maja - Ker se bliža drugi kongres Slovenskih krščanskih demo-
ĵ atov, se po občinah sestajajo člani te stranke na letnih zborih in pre
dlo soboto so to storili člani in simpatizerji občinskega odbora v Trži-

u- Pregled opravljenega dela od ustanovitve stranke pred dobrima dve-
? a letoma je pokazal, da so v tem relativno kratkem času dosegli veli-
*°» očitna pa je bila tudi grenkoba, s katero sprejemajo dejstvo, da se 
jihova stranka (na državni ravni) seli v opozicijo. 

Je 
Sele nedavno se je pokazalo. 
Poudarila predsednica občin-

pKe8a odbora SKD Tržič Jana 
l7

r,rnožič, da so SKD v Tržiču s 
^ odstotka glasov bili.stranka 
. najboljšim volilnim rezulta-

Vključili so se v občinski 
emos, vendar je ta kmalu 

S l r'- Očitno je, je ugotovila, da 
,ako 
oh majhna občina ni zadostno 
j^močje za resni medstrankarski 
V°J' saj se je hitro pokazalo, da se 
|, ,akem okolju pojavijo in prev-
.kujejo zgolj osebni interesi po
vezni kov. SKD, organizirani v 
^ e' 1 krajevnih in občinskem od-
" r u- delujejo dobro, sproti se Pripr 

I* skupščine, kjer so dosegli ne-
Jli a v 'J a J° n a zasedanja občin-
l e skupščine, kjer so dosegli ne-
l̂ tere svoje cilje. Vse komisije, 
ji s ° bile (po enotnem republi-
n . e r r i modelu) načrtovane sicer 
p S o zaživele, zato bodo tudi na 

^'agi razprave na tem zboru 

razmislili o njihovi skrčitvi in 
združevanju področij. Največ po
hval je bila deležna sekcija za 
kulturo, ki je razvila izredno ši
roko in pestro dejavnost, dejavna 
pa je bila tudi komisija za socialo 
in družino in komisija za infor
miranje, ki kot ena redkih v Slo
veniji, uspeva izdajati občinski 
informator SKD. Ugotovili so. da 
bi tržiški gospodarski položaj na
rekoval več aktivnosti v gospo
darski komisiji (načrtujejo usta
novitev združenja podjetnikov) 
ter v delavski in sindikalni sekci
ji. Na slednjem področju so pre
pričani, da je potrebno ustanoviti 
svojo sindikalno organizacijo. 
Od povezovanja z regijskim od
borom so več pričakovali, dobra 
pa je povezava z državnim stran
karskim vodstvom. 

Razprava je odprla več 
vprašanj: veliko tudi vročih be

sed je bilo o verski vzgoji in ve
rouku, ki naj bi po mnenju neka
terih morala najti mesto v šolah, 
največ pa seveda o aktualnih do
godkih v slovenski skupščini. O 
povedanih ocenah in načrtih 
vodstva SKD zaradi embarga ne 
smemo poročati, zato sporočimo 
le to. da so v dilemi, ali z ob-
strukcijo preprečili izvolitev no
ve slovenske vlade, ali biti kon
struktivna opozicija, odločno in 
soglasno zahtevali, da se stranka 
zavzame za posamično volitev 
ministrov. Predsednik regijskega 
odbora Vincencij Demšar (ki je 
priznal, da je v tem odboru na
pravil premalo) je opozoril, da so 

prišli časi, ko se bodo morali tudi 
SKD iti predvsem politiko z vse
mi njenimi znanimi metodami, 
saj se načelnost, doslednost in po
končnost (tako značilni za krš
čanski etos in moralo, na katera 
so se SKD sklicevali) v strankar
skih bojih niso obnesli. Drugi 
kongres naj bi s svojim dopolnje
nim programom in novim statu
tom pripravil dobro osnovo za 
nadaljnjo delo. Zal se v osebni 
prizadetosti očitno ni mogel izo
gniti grobemu in kontradiktorne-
mu napadu na Gorenjski glas. ki 
da ga želi odstaviti. Pravo berilo 
je po njegovem mnenju le Slove
nec. • S. Ž. 

Zasedanje radovljiške skupščine 

0 p o s l o v n e m č a s u , r a z m e r a h v š p o r t u . . . 
Radovljica - Zbori radovljiške občinske skupščine bodo na današnjem 
zasedanju obravnavali informacijo o delu izvršnega sveta med zad
njima skupščinskima sejama, osnutek odloka o ustanovitvi stano
vanjskega sklada in občinskega sveta za varstvo pravic najemnikov, 
poročilo o položaju športa v občini, predlog za pobratenje z italijan
sko občino Sondrio in predlog, da bi po hitrem postopku spremenili 
odlok o poslovnem času in zavezali gostince na Prešernovi ulici v Ra
dovljici, da bi lokale zapirali že ob desetih zvečer. Na seji bodo skle
pali tudi o potrditvi lovsko-gospodarskih načrtov za čas do 1995. leta, 
med delegatskimi vprašanji oz. odgovori pa bo verjetno najbolj zani
mivo o obnovi ceste skozi Lipniško dolino in grožnji o cestni bloka
d i « C. Z. 

V spomin 
Vladimirju Mohoriču 

Ob tem trenut
ku se poslavljamo 
od predsednika IS, 
ki je bil izvoljen 
pred slabima dvema 
letoma v prvi povoj
ni pluralistično izvo
ljeni skupščini. Bil je 
izvoljen s splošnim 
konsenzom med 
strankami, kar kaže, 
da je bil nesporna 

^Uli i>»> avtoriteta. Bil je pre
prost človek, kakrš
nega si želimo za 
znanca ali prijatelja, 
ki jim lahko zaupa
mo. Prav zaradi tega 

si je s svojim življenjem pridobil srca mnogih ljudi, ne 
le med somišljeniki, ampak tudi med ljudmi drugačne
ga mišljenja. Mnogi smo visoko cenili njegovo modrost, 
umirjenost in strpnost tudi do drugačnih razmišljanj. V 
sogovorniku je vedno iskal pozitivne prvine, iskal je v 
človeku dobro. Prav ta odnos se je izražal na vsej njego
vi življenjski poti. 

Rodil seje 13. maja 1927 v pravniški družini, ki pa 
se je po materini strani ukvarjala tudi s kmetijstvom. 
Obe zasnovi, tako očetova kot materina, sta oblikovali 
njegov odnos do življenja. Imel je izostren posluh za 
analizo človeka, za presojo pravičnosti. Njegova nave
zanost na zemljo pa mu je dajala tisto moč, tisto energi
jo, ki je obnavljala slovenski narod skozi stoletja, kljub 
stotinam pritiskov tujih kulturnih nazorov. 

Mlada leta je preživljal v ljubezni, koje tudi z odli
ko dokončal gimnazijo. Družina, iz katere izhaja, je ob 
koncu vojne plačala visoko ceno, kar je v njegovem 
značaju vtisnilo neizbrisen pečat. 

Leta 1951 je diplomiral na Pravni fakulteti v Lju
bljani in kasneje opravil tudi sodniški izpit. 

Svoje prvo službeno mesto je nastopil v tej hiši, v 
kateri se poslavljamo od njega, kot vodja pravne službe 
I. maja 1951 na okrajnem ljudskem odboru ter tri leta 
kasneje na ljudskem odboru mestne občine Kranj. 

Se isto leto je odšel na delo v gospodarstvo, kjer je 
ostal do izvolitve za predsednika IS 30. maja 1990. 

Deset let svojega dela je posvetil kranjski tekstilni 
industriji v Inteksu in od tod njegovo temeljito pozna
vanje tega področja. Več kot četrt stoletja, pa je svoje 
temeljito strokovno znanje posvetil razvoju in organizi
ranju gradbeništva. Vrsta pravnikov je črpala svoje zna
nje ob njegovem globokem, lahko bi rekli neizmernem 
znanju zlasti pa ob njegovem jasnem razmišljanju, kar 
mu je nesporno priznavala slovenska gradbena stroka. 
Velik je bil med drugim tudi njegov prispevek organizi
ranja gradbeništva v tujini. 

Čeprav bi se lahko umaknil iz poslovnega sveta in 
se upokojil, je sprejel izziv časa ob prihajajoči slovenski 
pomladi in se z navdušenostjo mladeniča, vendar z iz
kušenostjo in modrostjo zrelega moža vključil v rojeva
nje nove slovenske državnost. V tem sicer kratkem času 
je dal neprecenljiv prispevek nastajanju nove slovenske 
družbe. V časih, ki so prelomni, je posredoval svoja 
spoznanja z vso zavzetostjo, modrostjo in strpnostjo, če 
je bilo potrebno tudi z očetovsko dobrohotnostjo. Tega 
v IS ne bomo nikdar pozabili. Menim pa, da večina 
Kranjčanov misli enako. 

Za njim ostaja praznina, za njim ostaja plemenita 
misel. Prijetno je bilo živeti in delati ob njem. 

STRANKARSKE NOVICE 

Socialdemokratska stranka Slovenije 

Zloraba imen političnih strank 
Ljubljana, 6. maja - Predsedstvo Socialdemokratske stran

ke Slovenije ugotavlja, da je Socialdemokratska stranka že od 
vsega začetka opozarjala na pomembnost imen političnih 
strank in njihove zaščite, kar je del pravnega reda in poslovne
ga bontona. Ker tega marsikdo ni spoštoval, se srečujemo da
nes s primeri politične manipulacije. Znana sta vsaj dva prime
ra. Prvi je Demos, ki je bil formalno razpuščen 30. decembra 
lani v Dolskem, pravnoveljavni sklep pa so podpisali vsi pred
sedniki v koaliciji sodelujočih strank. Demosa od tega dne da
lje uradno ni več. Če je še ostala koordinacija nekaterih strank 
v skupščini, potem naj si izbere drugo ime, ne pa Demos. Soci
aldemokrati nosimo to ime že od ustanovitve stranke 16. febru
arja leta 1989 dalje, zato odločno protestiramo zoper nenehno 
trmasto uporabljanje imena "socialdemokratski" pri Stranki 
demokratične prenove in Socialdemokratski uniji, pravijo v 
Socialdemokratski stranki. Ne glede na to, kaj ljudje sami mi
slijo o strankah, ki pogosto spreminjajo imena, je tako početje 
žaljiv in lažen namig, da naša stranka ni socialdemokratska. 
Če bi gospodom iz teh strank res šlo za socialdemokracijo, bi 
si to ime lahko izbrali že pred našo ustanovitvijo, saj so bili ta
krat sami na političnem prizorišču. Sedaj pa se lahko samo 
prenovijo v našo stranko tako, da v celoti in javno prevzamejo 
naš program. • J. K. 

Ustanovni zbor krajevne organizacije SKD 
Radovljica - Slovenski krščanski demokrati vabijo krajane 

Ljubnega, Posavca, Otoč in Praproš na ustanovni zbor krajevne 
organizacije SKD. Zbor bo v sredo, 13. maja, ob 20.30 v kultur
nem domu v Ljubnem. 



P O G O R E N J S K I 
UREJA: ANDREJ ŽALAR 

OKRNJENA RAZSTAVA MINERALOV IN FOSILOV - Jubilej
na, 20. mednarodna razstava mineralov, fosilov in nakita v Tržiču, je 
minila brez največjega čara, razstavišča rudnika Trepča, ki je v prete
klosti posebej privlačilo tujce. Kot je opazil Stanko Buser iz Društva 
prijateljev mineralov in fosilov v Tržiču, se je letos precej zmanjšalo 
število razstavljalcev mineralov, fosili pa so postali redkost. Tak 
trend je lahko celo pozitiven, saj je velika škoda, da naravno boga
stvo prehaja za male denarje v tuje roke. Vseeno je bila letošnja pri
reditev dovolj zanimiva zaradi več novosti. Na primer, predstavljena 
je bila nova zbirka o nastanku Krasa, ki obsega že več kot 200 znanih 
jamskih mineralov. Posebnost je bogatejši katalog razstave in izbor 
domače literature, med katero je tudi nova knjiga Fosili Slovenije. 
Kljub gostoljubnosti bistriške šole pa je tam komaj moč sprejeti toli
ko obiskovalcev. S. S. - Foto: S. Saje 

Streljanja v prazno 
Kot da bi se vsako leto na novo učili, prisegali, zaklinjali 

ali pa potrpežljivo, ponižno, poslušno ponavljali nujna, redna 
vsakodnevna opravila, brez katerih življenje pač ne more teči. 
Tako bi lahko rekli za vsakoletne očiščevalne akcije po prepo
vedanih odlagališčih, bregovih potokov, obrežjih rek, po goz
dovih, jasah. 

Spominjam se. da so pred leti ribiči, ko so se prvič lotili 
čiščenja gojitvenega potoka, na dobrem kilometru nabrali za 
15 traktorskih prikolic najrazličnejših odpadkov, ki so sodili 
na odpad in na določeno odlagališče v občini. Bili so zado
voljni, da so končno očistiti potok, ki naj bi mu poslej spet da

jale življenje ribe. Pa rib tudi naslednje leto ni bilo. Razlog? V 
enem letu se je spet nabralo za več kot deset prikolic odpad
kov. In potem tudi naslednje leto, in še naprej. 

Nekaj podobnega se dogaja po gozdovih, kjer lovci sami, 
ali ob sodelovanju šolarjev, krajanov, vsako pomlad čistijo 
gozdove. Njihove ocene so na las podobne ugotovitvam ribi
čev. Morda so posebne le toliko, da ugotavljajo, da kmetje si
cer običajno skrbijo, da ne odvažajo odpadkov v svoj gozd. Če 
pa jih v sosedovega, jih to že ne moti več. In tako so iz leta v 
leto spet vse gmajne zasvinjane. Dobesedno zasvinjane, saj 
lovci pobirajo v polivinil zavite svinjske kože, poginula teleta 
in podobno. 

Koliko časa bomo še streljali v prazno v tej zgodbi o jari 
kači in steklenem polžu? Morda takrat, ko bomo sosedov 
gozd in soseda vsaj toliko cenili kot sebe, ko šolarjem očišče
valne akcije ne bodo obvezna učna snov, ki se je morajo na
učiti, ko... • A. Zalar 

Podlage za urejanje Brezij 
Brezje - V prostorih krajevne skupnosti Brezje v radovlji

ški občini so minuli teden v četrtek odprli za krajevno skup
nost precej nenavadno, vendar za kraj oziroma nadaljnji raz
voj tudi zelo pomembno razstavo. Odprta bo v večernih urah 
(od 19. do 21. ure) še ves ta teden do vključno sobote, 16."maja. 

Januarja letos sta namreč krajevna skupnost in Uprava za 
urbanizem občine Radovljica razpisala natečaj za ureditev 
Brezij. Z njim sta razpisovalca želela dobiti kakovostne podlo
ge za nadaljnje planske aktivnosti in morebitni izbor lokalnega 
svetovalca za prostorska vprašanja. Odziv je bil nenavadno ve
lik, saj je podloge dvignilo 15 posameznikov, do roka pa je ko
misija sprejela kar deset del. Komisija je ocenila, da vsi prispe
li elaborati izpolnjujejo osnovne razpisne pogoje, odloČila pa 
se je, da podeli tri druge nagrade in eno tretjo. Za nagradni 
fond so prispevali denar krajevna skupnost (80.000 tolarjev) in 
sicer letni znesek, ki gaje namenilo Turistično društvo Brezje, 
Vili Klanjšek - mlajši (25.000) in izvršni svet občine 105.000 to
larjev iz proračuna. Svet krajevne skupnosti se vsem, ki so de
narno podprli natečaj, zahvaljuje. Razstavljena dela v prostoru 
krajevne skupnosti si je vsekakor treba ogledati, svet KS pa že
li tudi čimveč mnenj in pripomb krajanov. Posebnost razsta
vljenih natečajnih rešitev je tudi, da so na primer kar vsi avtor
ji ocenili, da bi bila pri načrtovanju avtoceste na območju kra
jevne skupnosti Brezje najprimernejša sedanja Južna-južna va
rianta. Odbor za natečaj Brezje bo na podlagi sedanjih podlog 
predlagal tudi arhitekta, ki bo v nadaljnjih prostorskih aktiv
nostih zastopal krajevno skupnost Brezje. • A. Ž. 

SKUPŠČINA OBČINE KRANJ 
Predsednik 
Na podlagi sklepa 16. seje Zbora krajevnih skupnosti SO 
Kranj ter na podlagi 31. člena Zakona o volitvah v skupšči
ne 

RAZPISUJEM 
NADOMESTNE VOLITVE NA IZPRAZNJENO DELE
GATSKO MESTO V 34. VOLILNI ENOTI - ŠENTURŠKA 
GORA ZA ZBOR KRAJEVNIH SKUPNOSTI SKUPŠČI
NE OBČINE KRANJ 
Predlog kandidature mora vsebovati navedbo skupščine in 
zbora, za katero se vlaga kandidatura, oznaka volilne enote, 
naziv predlagatelja, osebni podatki kandidatov - ime, pri
imek, rojstni podatki, poklic ter stalno prebivališče in zapo
slitev. 
Predlogu mora biti priloženo pisno soglasje kandidata, daje 
pripravljen sprejeti kandidaturo. Kandidate za delegate zbo
ra krajevnih skupnosti predlagajo občani in njihove organi
zacije v volilnih enotah, ki so določene za volitve v navedeni 
zbor. 
Predlogi kandidatur oz. list kandidatov se pošljejo predsed
niku Občinske volilne komisije v roku 30 dni po razpisu vo
litev na naslov: Skupščina občine Kranj, Sekretariat OS in 
IS - za Občinsko volilno komisijo. Slovenski trg I, 64000 
K r a n j - Predsednik SO Kranj 

VITOMIR GROS, dipl. inž., I.r. 

K S M o š n j e : P o g o v o r o b p r a z n i k u 

C e s t a , m o s t , k u l t u r n i d o m . . . 
V o d s t v o kra jevne s k u p n o s t i je n a p o g o v o r u p r e d s v e č a n o s t j o o b 
p r a z n i k u s e z n a n i l o p r e d s t a v n i k e o b č i n e in p o s l a n c a s p r o b l e m i . 

Mošnje, 11. maja - V krajevni skupnosti Mošnje v radovljiški obči
ni so v nedeljo zelo izvirno v spomin na vrnitev krajanov iz taborišč 
po drugi vojni proslavili krajevni praznik. Osrednja svečanost je bi
la otvoritev razstave vezenin v župnišču v Mošnjah. Pred tem pa so 
se člani vodstva krajevne skupnosti pogovorili s predsednikom 
skupščine inž. Vladimirjem Černetom, predsednikom IS Jožetom 
Resmanom in republiškim poslancem dr. Avgustom Mencingerjem 
o nekaterih problemih na njihovem območju. Po svečani otvoritvi 
razstave pa je bilo v kulturnem domu srečanje, na katerega so še 
posebej povabili tudi najstarejše krajane. 

Kar precej problemov je, ki 
so jih predstavili v nedeljo po
poldne gostom iz občine in po
slancu dr. Mencingerju. Osred
nja sta vsekakor avtocesta in 
križišče v Podvinu, nič manj 
pomembni, vendar pa bolj kra
jevnega značaja, pa so še most 
v Globokem, potok Zgoša, kjer 
so že nekaj Časa tudi brez mo
stu, ureditev kulturnega doma, 
za katerega predlagajo, da bi 
ga uporabljala tudi šola, ki je 
brez telovadnice, obnova cer

kve v Spodnjem Otoku in želja 
za ureditvijo paše na Mošenj-
ski planini. 

Kar zadeva avtocesto se v* 
krajevni skupnosti zavzamejo v 
večini za obstoječo traso, ki bi 
čimmanj posegala v zemljišča, 
predvsem pa poudarjajo, da je 
treba opredelitev in postopke 
pospešiti, saj so v Mošnjah ob 
sedanjih razmerah v križišču v 
Podvinu praktično odrezani. 
Kar zadeva most v Globokem, 
je predsednik IS Jože Resman 

pojasnil, da se denar išče iz več 
naslovov, medtem ko so že 
pred časom predlagali Vodni 
upravi, da bi denar, ki iz obči
ne zdaj odteka na zbirni repu
bliški račun, ostal občini. Na ta 
način bi tudi problem Zgoše la
že rešili. Za obnovo in ureditev 
kulturnega doma so v krajevni 
skupnosti pripravljeni sami 
zbrati 30 odstotkov potrebnega 
denarja, pripravljajo pa skupni 
odbor (s šolo), da bi se ob po
moči proračuna lotili del. Na 
ta način bi šola v Mošnjah ime
la tudi telovadnico, krajani pa 
urejene prostore za različne 
prireditve. Predsednik Resman 
je tudi pojasnil, da je zaskrblje
nost zaradi pašne pravice na 
Mošenjski planini odveč, če
prav ta trenutek še vedno velja 
moratorij. Obnova cerkve v 
Spodnjem Otoku pa ima letos 
prednost. 

Republiški poslanec dr. Av
gust Mencinger je v pogovo
ru s predstavniki vodstva KS 
poudaril, da se je na gradnjo 
avtoceste kljub pomanjkanju 
denarja treba pripraviti. S 
tem pa je povezana tudi čim
prejšnja opredelitev za traso 
v občini. Povabilu na pogo
vor pa se je odzval, ker v 
skupščini želi zagovarjati že
lje krajanov. 

Zares praznično pa je bilo po-
tem razpoloženje ob otvoritvi 
razstave vezenin oziroma veli' 
končnih prtičev v župnišču. Spo
min na taborišče, strokovna ra
zlaga o vezenju, pesem ženskega 
pevskega zbora AI mira pod vod' 
stvom Braneta Piriha in povezo
valne besede inž. Tineta Benedi-
čiča ter njegova razmišljanja o 
"varovanju" lepe slovenske be
sede so krajevni praznik dvigni' 
le nad povprečje običajnih to
vrstnih proslav in dogajanj. Za
to še posebej velja vabilo na raz
stavo vezenin, ki bo v župnišču v 
Mošnjah ta teden odprta vsak 
dan od 17. do 19. ure, v nedeljo* 
17. maja, pa od 8. do 12. ure.9 
A. Zalar 

Dve akciji 

Na cesti in v gozdu 
Cerklje, Šenčur, maja - V krajevni skupnosti Cerklje so krajani v 
soboto dopoldne urejali cesto od Vasce do križišča z brniško cesto 
pri letališču. Lovci Lovske družine Šenčur pa so v nedeljo dopoldne 
s sodelovanjem učencev osnovne šole v Šenčurju očistili gozdove v 
celotnem lovišču. 

Glede 2,8 kilometra dolge 
ceste od Vasce do križišča z br
niško cesto pri letališču so v 
krajevni skupnosti nekaj časa 
resno razmišljali, da bi jo ure
dili in skušali tudi asfaltirati. 
Zdaj so se "sprijaznili", da jo 
najprej uredijo v makadamu. 

"Okrog 40 se nas je danes 
zbralo s 14 traktorji in dvema 

kamionoma. Imamo tudi Grad
bincev rovokopač in upam, da 
bomo cesto danes nasuli z gra
mozom, v začetku tedna pa po
tem še uredili in utrdili. Po ure
janju pokopališča je zdaj to že 
druga večja akcija krajanov," je 
med dopoldanskim odmorom 
razlagal predsednik sveta KS 
Peter Kepic. Sicer imajo v kra-

40 krajanov je v soboto urejalo 2,8 kilometra dolgo cesto, ki je bliž
njica od Cerkelj proti letališču. 

Pri dveh vodovodih premalo vode 

Vzrok so okvare 
Gorenja vas, maja - Po izgradnji vodovoda pred 25 leti se je Gorenja 
vas širila in so v višjeležečih krajih ob konicah občutili pomanjka
nje vode. Pred dvanajstimi leti zgrajen vodovod od Trebijo do Gore
nje vasi je potem pomanjkanje razrešil, vendar pa v Gorenji vasi 
zadnje čase spet pogosto primanjkuje vode. Zdaj so vzrok pogoste 
okvare na novem vodovodu. 

Novi vodovod se v Gorenji 
vasi razcepi. En krak poteka 
proti Todražu in je bil še do ne
davnega namenjen veliki pora
bi vode v Rudniku. Drugi krak 
se nadaljuje proti Skofji Loki. 
Ob izgradnji je bil novi vodo
vod povezan tudi v sistem na 
starega in je bila na ta način 
preskrba z vodo v Gorenji vasi 
urejena. Takrat je bila tudi 
sklenjena pogodba s Komuna
lo Škofja Loka, da imata Gore
nja vas in Rudnik pri preskrbi 
prednost, presežke pa lahko iz
korišča Škofja Loka. Komuna
la pa se je pogodbeno tudi ob
vezala, da bo del novega vodo
voda od zajetja v Trebiji do od
cepa proti Todražu vzdrževala. 
Trenutno je to razmerje na 
vzdrževanju 80 : 20, pri Čemer 
80 odstotkov odpade na Ko
munalo 20, pa na krajevno 
skupnost Gorenja vas. 

Že nekaj časa pa se dogajajo 
pogoste okvare na novem vo
dovodu. V takšnih primerih se 
morajo v Gorenji vasi preklo
piti le na stari vodovod in kra

jani v višje ležečih krajih dobi
jo premalo vode. Kaj je vzrok 
pogostim okvaram na pred 
dvanajstimi leti zgrajenem vo
dovodu do tega trenutka še ni 
znano. Možnosti sta dve: mate
rial ali pa izvedba, katera je 
prava, pa bodo pokazale razi
skave. V krajevni skupnosti pa 
ob tem načrtujejo postopno ob
novo starega vodovoda (letos 
na Gorenji in Dolenji Dobravi) 
in potem na ostalem delu glede 
na denarne možnosti na podla
gi investicijskega vzdrževanja. 
Na novem vodovodu pa bo se
veda najprej treba ugotoviti 
vzroke za pogoste okvare. Do 
takrat pa bodo predvsem v vi
šje ležečih krajih "obsojeni" na 
občasna pomanjkanja vode. 

Zato v krajevni skupnosti 
prosijo krajane za razumeva
nje. Ob morebitnih okvarah in 
pomanjkanju vode bodo takoj 
ukrepali, ob večjih okvarah pa 
bodo, če ne bo šlo drugače, za
gotovili preskrbo s cisternami. 
• A. Zalar 

Odpadkov ne zmanjka. Letos so lovci s šolarji nabrali kar deset 
prikolic. 

jevni skupnosti letos v načrtu 
še urejanje prostorov za KS, 
asfaltiranje pred avtobusnim 
postajališčem, ureditev razsvet
ljave za obrtnike in ob dokon
čanju na pokopališču še nekaj 
del na cestah. Za ureditev pro
storov pa so se prijavili tudi na 
natečaj. 

Nedeljska očiščevalna akcija 
lovcev Lovske družine Šenčur 
skupaj s šolarji osnovne šole 
Šenčur pa je bila tokrat že peta 
po vrsti. Od 56 članov družine 
se je je udeležilo kar 54 in 15 
šolarjev. 

"Dva avtomobila in šest trak
torjev smo imeli in kar deset pri
kolic odpadkov smo nabrali v 
petih sektorjih na 1700 hektarih 

lovišča. Dobesedno žalostno je. 
da ob vsakoletnih akcijah m 
manj odpadkov. Letos smo ce
lotno območje zares temeljit0 

očistili. Morda bo za nekaj časa 
zaleglo," sta po končani akcij1 

ob malici povedala predsednik 
družine Stane Verbič in gospo
dar Janez Globočnik. Morda 
bo vendarle za nekaj časa zale
glo, čeprav so lovci tokrat ugo
tavljali, da tudi kmetje marsi
kaj zvozijo v gozdove. Sicer pa 

imajo šenčurski lovci ob vsako
letnih akcijah v programu pr l' 
prave na krmljenje divjadi 0e' 
sensko lickanje koruze), vzdr
ževanje naprav v lovišču (kr' 
milnice, preže, napajališča.-)' 
Njihova osnovna skrb pa je do
bro gospodarjenje. • A. Žala' 

S skupnimi močmi - Kokrica - V petek so na občnem zboru 
člani Turističnega društva Kokrica, ki je letos proslavilo 
20-letnico uspešnega delovanja, ocenili delo v minulih dveh 
letih in sprejeli program za naslednji dve leti. Enotna ocena 
predsednika in zbora je bila, da so s skupnimi močmi postavi-
ii novo brunarico, opremili in urejali prostor ob njej, že v pre
cejšnji meri z Zavodom za varstvo naravne in kulturne dedi
ščine Kranj ter lastniki opredelili namembnost Čukovega ba-
jerja in prostora ob njem v prihodnje in z različnimi priredit
vami popestrili in obogatili vsakodnevno dogajanje v kraje
vni skupnosti. Pri različnih akcijah, ki jih pri urejanju bruna
rice, okolice in opremljanju prireditvenega prostora, ni bilo 
malo, jim je še posebej stalo ob strani tudi vodstvo krajevne 
skupnosti. Zelo so se uveljavile njihove Čajanke in Ure pra; 
vljic. Slednje bodo nadaljevali tudi v prihodnje. Sicer pa so si 
v programu zastavili izdajo razglednice in prospekta, ureditev 
kopališča v Bobovku, postopno ureditev sprehajalnih poti W 
ureditev smerokazov v KS. Po treh zaporednih mandatih so 
na občnem zboru razrešili predsednika društva Janeza Rihter-
ja, ki pa bo poslej opravljal tajniške posle v društvu. Za novo 
predsednico pa so izvolili Mirni Rozman. Priznanja za dolgo
letno delo so na zboru podelili Roku Jermanu, Mihu Prašni-
karju, Mirni Rozman, Francu Čeferinu, Tinetu Gašperlinu in 
Anici Snedic. Posebno priznanje pa je krajevna skupnost po
delila dosedanjemu predsedniku Janezu Rihterju. • (až) 

Uspelo tekmovanje - Cerklje - V petek je bilo v Cerkljah 24 
občinsko tekmovanje Kaj veš o prometu, ki ga je organiziral 
Svet za preventivo in vzgojo v cestnem prometu občine 
Kranj. V treh starostnih kategorijah je nastopilo 88 tekmoval
cev. Ekipni (skupni) zmagovalec osnovnih šol je bila prva 
ekipa Osnovne šole Franceta Prešerna Kranj. V kategorij1 

tretjih in četrtih razredov so bili najboljši tekmovalci iz po
družnične šole z Jezerskega, pri srednjih šolah pa Šola za tr
govinsko dejavnost Kranj. Da je tekmovanje uspelo, imajo 
največ zaslug organizacijski odbor z Mileno Cvelbar - M°' 
horčič, OŠ Davornin Jenko Cerklje, AMD Cerklje in Policij
ski oddelek Cerklje. Tekmovanje si je ogledalo okrog 5w 
mladih. Zmagovalci v posameznih kategorijah so se uvrstil' 
na državno prvenstvo, ki bo 16. maja v Hrastniku. • (kj) 
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Jkofja Loka, 8. maja - Otroški zdravniki imajo pri svojem delu ve
likokrat opraviti z ogroženimi in prizadetimi otroki, zato še pose-
"ej tenkočutno opozarjajo na stalno preventivo in vzgojo, ki naj 
Preprečujeta nesreče med otroki. Kajti prizadeti, invalidni otroci 
'"lajo okrnjeno otroštvo, omejeni so pri možnosti šolanja, izbiri po
klica, vključitvi v življenje... 

Pionirka iz otroškega šolske
ga diapanzerja dr. Štefka Kri-
*nar, ki je s sodelavci pripravi-
, a strokovno posvetovanje, je 
^Pomnila na nevarnosti, ki pre
ljo na otroka od ranega prve-
8a leta do odraslosti. Prepreče
vanje nesreč v otroški dobi, 
pravljenje, če že do njih pride 
jr> ustrezno usposabljanje in 
»olanje, če zapustijo otrokom 
trajno invalidnost, terjajo tim
sko delo, v katerem imajo 
Nravstveni delavci pomembno 
"lesto. 

Skrbno varovanje in 
v*goja 

Med vzroki nezgod, ki se 
Najpogosteje zgodijo dojenč
kom in majhnim otrokom, sta 
Nepazljivost in nepoučenost 
jrtaršev, je trdila dr. Vera Šark, 
ko je govorila o zadušitvah, 
Utopitvah, opeklinah, padcih, 
zastrupitvah najmlajših žrtev, 
•̂ er predšolski otrok nima raz-
v,te presoje in mu še ne delajo 
reHeksi kot odraslemu, je v tem 
obdobju pogosto tudi žrtev 
Prometnih nesreč. Dveletnik 
8'eda na svet iz višine 80, štiri-
'etnik pa z višine 95 centime-
l r °v, je ta dejstva pojasnila 
otroška zdravnica. Skrbno var
avo v najnežnejši dobi prepre-
C l 90 odstotkov nesreč, vzgoja z 
2gledom je v predšolski dobi 
najprepriČljivejša preventiva, je 
Prepričana dr. Šarkova. Ko je 

Tudi otroška igrišča niso 
povsem varna. 
nizala izkušnje iz svoje prakse 
in pogovorov s starši, se je 
zgrozila nad dejstvom, da mno
gi starši še čisto majhne otroke 
uro ali dve puščajo same. Zla
sti tisti iz nižjih socialnih slojev 
imajo varstvo urejeno tako, da 
delajo v izmenah, v uri ali 
dveh, ko je otrok sam, pa se za
našajo, da pridno spi. 

Dr. Sarkovaje postregla tudi 
s številkami, ki govorijo o ogro
ženosti predšolskih otrok. V 
otroškem oddelku škofjeloške
ga zdravstvenega doma je lani 
iskalo zdravniško pomoč 1840 
otrok, starih do 6 let, to je vsak 
peti v občini. Sodeč po podat
kih Republiškega zavoda za 
zdravstveno varstvo, so nezgo
de po prvem letu starosti tudi 

najpogostejši vzrok smrtnosti 
otrok. Zdravstvu je torej uspelo 
znižati umrljivost otrok zaradi 
bolezni, zdaj se bo moralo (z 
drugimi družbenimi dejavniki 
vred) spoprijeti z novimi vzro
ki, ki v rosni mladosti poveču
jejo umrljivost. Ukrepi zoper 
to so tudi del slovenske strate
gije razvoja zdravstva do leta 
2000, kjer je eden od ciljev zni
žati umrljivost zaradi nesreč za 
četrtino. 

Nesreče, alkohol, droge, 
samomori... 

Če je v zgodnjem otroštvu 
moč obvarovati otroka pred 
nesrečo s skrbnim varovanjem, 
pa je v šolskem in mladostni
škem obdobju to veliko bolj za
pletena naloga. Na odraščajo
čega otroka namreč prežijo še 
strašnejše nevarnosti, ki se jih 
starši včasih žal prepozno zave
do. Fante v odraščanju zamika
jo hitri in nevarni motorji (če 
jim užitek prepovedujemo, je 
še slajši). Negotov pubertetnik, 
izpostavljen številnim stresnim 
situacijam, v trenutku razdvo
jenosti seže po cigareti, alkoho
lu, drogah. Malodušne obhaja
jo samomorilne misli. Nesreče, 
poškodbe, nasilje v družini, tu
di spolno nasilje se vse bolj ra
zrašča. O teh nevarnostih je ob
čuteno govorila dr. Alenka 
Kavčič - Pokorn, ki staršem kot 
preventivo priporoča veliko 
umirjenega pogovora s svojimi 
pubertetnimi potomci in demo
kratičnega urejanja konfliktov 
v družini. Žal so odnosi v dru
žini vse bolj podrejeni naglemu 
in pridobitniškemu načinu ži-

S trakovno posvetovanje o 
varnosti otrok in mladostni
kov so pripravili v Centru sle
pih in slabovidnih dr. Antona 
Kržišnika v Škojji Loki. Z 
glasbo in poezijo so navzoče 
razveselila tri slepa dekleta. 
Sonja Pušnik, Jana Povalej 
in Suzana Dajčman, ki so 
pod mentorskim vodstvom 
pedagoga Jurija Svoljška 
pričarale Trenutek svetlobe. 
Pod enakim nazivom nastaja 
v Škojji Loki tudi društvo, ki 
se bo ukvarjalo s pomočjo 
slepim. Sicer pa so slednji 
pred tremi leti začeli s pro
gramom Življenja široka ce
sta, ki ima ambicijo slepe po
peljati izza zavodskih zidov v 
življenje. 

vljenja, naš odnos do otrok pa 
površen in pogosto omejen le 
na nadzor nad njegovimi vsa
kdanjimi dolžnostmi. 

Nevarna otroška igrišča 

Na možnosti različnih po
škodb, ki lahko doletijo našega 
otroka, je s sliko in besedo 
opozorila dr. Urška Omejc. 
Omenila je mnoge nesreče v 
nezavarovanih dvigalih, ki so 
se v novozgrajenih škofjeloških 
stolpnicah dogajale v prete
klem desetletju, dokler niso po
skrbeli za izgradnjo varovalnih 
vrat. Mnogo otrok se ponesreči 
v kmečkem okolju, ker jim star
ši prezgodaj zaupajo upravlja
nje kmetijskih strojev. Celo 
otroška igrišča niso popolnoma 
varna, to pa zavoljo okvarjenih 
igral in nesnažnih peskovni-
kov, koder je najti vse od čre-
pinj do živalskih iztrebkov. 
Vsemu temu pa je vzrok po
manjkljiva kultura v odnosu do 
skupne imovine. Tudi kopališ
ča predstavljajo nevarnost, ki 
se ji je moč zoperstaviti z večjo 
plavalno »pismenostjo«, pa sa
mo šolsko okolje in seveda že 
velikokrat omenjene nevarno
sti v prometu. Kako odpraviti 
nevarnosti, ki jih je polno vsa
kdanje življenje, je dr. Omejče-
va strnila v geslu tokratnega 
strokovnega posvetovanja 
»Zdrava Škofja Loka, zdrava 
Slovenija, zdrav otrok in mla
dostnik«. • D. Z. Žlebir, foto: 
P. Kozjek 

Telefonska govorilnica za naglušne 

P o š t a je pr is luhni la s lušno prizadetim 
Kranj, 8. maja - Pretekli torek, 5. maja, so se na protestnem shodu 
v slovenski prestolnici srečali invalidi, da ob dnevu invalidov opozo-
r»jo, kako jih družba zdravih v vsakdanjem življenju še vedno zapo
stavlja. Odprava grajenih ovir, zvočna prometna signalizacija za 
s'epe, ustrezno prirejene informacije elektronskih medijev za gluhe, 
Vse to bi invalidom olajšalo življenje med zdravimi in polnočutnimi. 
slušno prizadetim z Gorenjskega ga od minulega tedna lajša tudi 

l̂efonska govorilnica za naglušne. 
na s simbolom slušno prizade-Na željo organizacije slušno 

Prizadetih so jo usposobili na 
fanjski pošti 

kjer so z 
(Poštna ulica), 

razumevanjem pri
sluhnili njihovim težavam. Te 

tih, vendar jo prav tako lahko 
uporabljajo tudi zdravi. Na 
aparatu v notranjosti so natan
ko zapisana navodila, kako je 

'efonska govorilnica je označe- treba telefonirati, telefon pa je 

prilagojen tako, da ga lahko 
uporabljajo naglušni s slušnim 
aparatom. 

Kot nam je povedala Zlata 
Cerljenko iz gorenjske organi
zacije slušno prizadetih, je tudi 
v drugih krajih Gorenjske kma
lu pričakovati podobne rešitve. 
V društvo je vključenih 457 slu
šno prizadetih ljudi z vse Go
renjske, od tega okoli 150 po
polnoma gluhih. Za 300 na
glušnih in tistih, ki z uporabo 
slušnega aparata postanejo ta

ko rekoč polnočutni, je usposo
bitev posebne telefonske govo
rilnice razširila možnost komu
nikacije slušno prizadetih z 
zdravimi. 

Na ta način so slušno priza
deti na Gorenjskem storili ko
rak k udejanjanju ciljev dneva 
invalidov, namreč naj bi invali
dov vseh vrst ne zapirali za zi
dove in v njihove ozke skupno
sti, pač pa jim omogočili ena
kovredno življenje med nami. 

• D. Z. Zlebir 

^ed obiskovalci razstave mineralov in fosilov 

P a š a za oči , p r i ložnos t za zbiralce 
^ ržič, 9. maja - Dvodnevna raz-
Kava mineralov, fosilov in na-
k'ta je tudi letos privabila šte-
v,'ne obiskovalce od vsepo
vsod. V soboto smo že nekaj po 
• uri uzrli na razstavišču tudi 
'̂ovenskega ministra za notra-

vJe zadeve Igorja Bavčarja, ki 
J,e bil tod zasebno; s hčerko in 
,^no, ki je navdušena zbirate
lja, si je ogledal prireditev, 

u P' I a pa sta dragocena pri
merka, brazilski ametist in ru-
sk' granat. Seveda nas niso za-
^"riali le najuglednejši gostje, 
^Pak smo se pomešali tudi 

^ed množico, ki se je s prvim 
l̂ tobusom odpeljala na ogled 

°lžanove soteske. Kot je po-
e<jjal prof. dr. Stanko Buser, 

Pobudnik Slovenske geološke 
P o ti, lani ni bilo zasedenih veli
ko sedežev v prvih avtobusih; 

letos je bilo že na začetku veli
ko zanimanja tako za izlet v 
Dolino kot v Podljubelj. Neka-

Irena Sonc, 
učenka OŠ 
Jakob Aljaž 
iz Kranja: 
»Sodelujem v 
geološkem 
krožku, ki ga 
vodi Vlasta 
Sagadin. Na
ša mentorica 

je vzela na izlet 20. učencev. 
Prvič sem si ogledala razstavo, 
kjer so me navdušili učenci iz. 
naravoslovnega krožka OŠ Lu-
cijan Seljak. Tudi minerali in 
fosili so čudovita paša za oči. 

Posebno doživetje je ogled 
Dolžanove soteske pod stro
kovnim vodstvom. Gotovo ni
sem zadnjič tukaj.« 

tere izmed obiskovalcev smo 
povprašali, zakaj so prišli v Tr
žič. 

Jože Stepan, 
elektrotehni
ški inženir iz 
Ljubljane: 
»Ze 15 let 
obiskujem tr-
žiško razsta
vo mineralov, 
ki je dobra 
priložnost za 

nakup lepih primerkov. Imam 
manjšo zbirko, za katero se za
nimata tudi sinova Aleš in Mi
tja, s katerima sem si danes pr
vič ogledal Dolžanovo sotesko. 
V njej je toliko lepot, da si jih 
bomo morali ogledati temeljito 
na katerem od družinskih izle
tov. Morda bomo še sami našli 
kaj zanimivega.« 

A D R I A N A - D C 

organizira 
P O T A P L J A Š K I 
T E Č A J 

po mednarodnem sistemu 
PADI 
Inf. 215-710 

[delavski odvetnik odgovarja 

Klemen Um
nik, učenec 
osnovne šole 
Stane Žagar 
iz Kranja: 
»Narava me 
je vedno zani
mala. Ze tri 
leta zbiram 
razne kamni

ne in rudnine. Okrog 20 sem 
jih doslej kupil na tržiški raz
stavi, kjer se najde tudi kaj po 
dostopni ceni za šolarje. To
krat sem obiskal razstavo sku
paj s sedmimi člani zemljepis
nega krožka, lani v 4. razredu, 
pa sem sodeloval v biološkem 
krožku. • Stojan Saje 

POGODBE O ZAPOSLITVI 
Vprašanje: 

Delavci v podjetju sklepajo pogodbe o zaposlitvi. Ali delodajalec 
z delavcem, ki ima delovno razmerje sklenjeno za nedoločen čas, lah
ko sklene pogodbe za določen čas? Pod kakršnimi pogoji se takšna 
pogodba lahko sklene? 
Odgovor: 

V pogodbi o zaposlitvi se delavec in organizacija oziroma de
lodajalec dogovorila o vseh pravicah, obveznostih in odgovorno
stih delavca v zvezi z delom na delovnem mestu, na katerega je de
lavec razporejen in pravicah ter odgovornostih organizacije do de
lavca. Pogodba o zaposlitvi oziroma njena sklenitev je pogoj za 
sklenitev delovnega razmerja; če je delavec ne sklene, se šteje, da 
delovno razmerje ni nastalo. 

Zakon o delovnih razmerjih pa v 135. členu posebej določa 
pogoje za sklenitev pogodbe o zaposlitve za že zaposlene delavce, 
in sicer pod naslednjimi pogoji: 
-s pogodbo o zaposlitvi ni mogoče delovnega razmerja za nedolo

čen čas spremeniti v delovno razmerje za določen čas. 
-s pogodbo o zaposlitvi ni mogoče spremeniti razporeditve na de

lovno mesto, na katerem je bil delavec pred podpisom pogodbe! 
Delavec, ki se ne strinja s pogodbo o zaposlitvi, ki mu je pred

ložena v podpis, lahko zahteva presojo zakonitosti predloga pogod
be in njeno skladnost z zakonom, kolektivno pogodbo oziroma 
splošnim aktom pred sodiščem združenega dela v roku 15 dni od 
predložitve pogodbe o zaposlitvi. 

V primeru, da delavec predložene pogodbe ne podpiše v roku 
30 dni od dneva predložitve in ni zahteval presoje zakonitosti pred 
pristojnim sodiščem, mu delovno razmerje v organizaciji preneha -
to pa pomeni, da delavec v tem primeru ostane tudi brez nadome
stila za primer brezposelnosti, ki bi ga sicer prejemal po Zakonu o 
zaposlovanju in zavarovanju za primer brezposelnosti, če mu delo
vno razmerje ne bi prenehalo po njegovi krivdi. 

Sabina Zavrl, dipl. iur. 

Kranj, 8. maja - Takole so pri kranjskem Rdečem križu konec tedna 
delili pakete hrane družinam, ki imajo v gosteh begunce iz Bosne. 
Prag zmogljivosti, zmožnost preživeti 10 tisoč beguncev, je bil v Slo
veniji že presežen, saj je zdaj pri nas že nad 30 tisoč razseljencev. 
Rdeči križ, Karitas in druge dobrodelne organizacije, ki se ukvarjajo 
z begunci, so veseli vsake pomoči. Na žiro račune lahko ljudje naka
zujejo denar (dobrodelni prispevki se jim ob letu upoštevajo pri od
meri davka), na sedežih dobrodelnih organizacij pa sprejemajo mate
rialne prispevke: hrano, higienske pripomočke, otroško opremo, ple
nice... Še številka žiro računa Rdečega križa Slovenije 
50101-678-5r579: za BiH. Slovenska Karitas sprejema prispevke na 
računu 50100-620-133-05-1140116-623903, Škofijska Karitas Lju
bljana pa na račun 50100-621-133-05-1140116-624002. - Foto: P. 
Kozjek 

S t o l p e c z a u p o k o j e n c e 

Predavanje O pljučnih boleznih Kulturna sekcija pri Društvu 
upokojencev Kranj prireja v sredo, 13. maja, ob 18. uri, predava
nje o pljučnih boleznih (astmi, bronhitisu in pljučnici). V veliki 
sejni sobi društva na Tomšičevi 4 bo predavala dr. Helena Prlja. 
Vstopnine ni. 

Kolesarski izlet na MoŽjanCO - Na željo upokojencev - kolesarjev 
prireja Društvo upokojencev Kranj izlet na Možjanco nad Pred
dvorom. Izlet bo v torek, 19. maja. ob 8 uri izpred zgradbe društva 
na Tomšičevi 4. V primeru slabega vremena DO izlet naslednji dan. 
v sredo, 20. maja, ob isti uri. Počitek si bodo izletniki privoščili pri 
upokojenih Tončki in Jožetu na Možjanci. kjer je tudi možnost ba
linanja in sprehodov v okolico. 

Izvršni svet Skupščine občine Radovljica je na seji dne 11. 
maja 1992 
SPREMEMBE IN DOPOLNITVE SREDNJEROČNEGA 
DRUŽBENEGA PLANA OBČINE RADOVLJICA ZA 
OBDOBJE 1986 - 1990 
sprejel sklepe o 

J A V N I R A Z G R N I T V I 
OSNUTKA DOKUMENTA 

1. Osnutek se javno razgrne za čas 30 dni v prostorih avle 
Skupščine občine Radovljica in prostorih Krajevne skup
nosti Bohinjska Bistrica in Bled (od 12. 5. do 12. 6. 1992). 

2. V času javne razgrnitve Uprava za urbanizem skupaj s KS 
pripravi javne obravnave razgrnjenega osnutka. 

3. Sklep o razgrnitvi se objavi v Gorenjskem glasu 
PREDSEDNIK IZVRŠNEGA SVETA 

Jože Resman 



K U L T U R A 
UREJA: LEA MENCINGER 

KULTURNI KOLEDAR 
KRANJ - V galeriji Prešernove hiše se z grafičnimi listi pred
stavljajo gorenjske likovne umetnice. V galeriji Mestne hiše raz
stavlja akad. slikar Henrik Marchel. V galeriji Pungrat razsta
vlja akad. slikar Zmago Puhar. 
JESENICE - V galeriji Kosove graščine je na ogled razstava 
unikatnega pohištva arhitekta Janeza Suhadolca. V razstavnem 
salonu Dolik je na ogled razstava izdelkov v tolčeni tehniki av
torja Ibrahima Pipa. 
VRBA - Prešernova hiša je odprta vsak dan od 9. do 16. ure, 
ob sobotah in nedeljah od 10. do 17. ure, ob ponedeljkih zapr
to. 
DOSLOVCE - Finžgarjeva hiša je odprta vsak dan od 9.30 do 
13. ure, ob nedeljah med 12. do 16. uro, ob sobotah zaprto. 
KRANJSKA GORA - Liznjekova hiša je odprta vsak dan od 
10. do 17. ure, ob ponedeljkih zaprto. 
BLED - V belem salonu hotela Toplice so na ogled slike akad. 
slikarja Jožeta Ciuhe. 
ŠKOFJA LOKA - V galeriji I. Groharja je na ogled razstava 
slik kitajske slikarke Wang Huiqin. Zbirke Loškega muzeja so na 
ogled vsak dan od 9. do 17. ure, razen ponedeljka. V okroglem 
stolpu je na ogled razstava fotografij uprizoritve Škofjeloškega 
pasijona iz leta 1936. V galeriji Loškega muzeja je na ogled li
kovna razstava članov gorenjskih likovnih skupin. V galeriji Fa
ra razstavlja Jiri Kočica. V mini galeriji občine Škofja Loka raz
stavlja "abstrakcije" Mirni Strlič iz Žirov. 
TRŽIČ - V Kurnikovi hiši je na ogled mednarodna razstava 
geoloških in rudarskih ekslibrisov. V Paviljonu NOB je na 
ogled razstava ob 500-letnici rudnika in mesta Idrije ter likovna 
razstava akad. slikarja Rudija Skočirja iz Idrije. 

PRIREDITVE TEGA TEDNA 
KRANJ: GOSTUJE LJUBLJANSKO GLEDALIŠČE - V Pre 
šernovem gledališču bo danes, v torek, ob 20. uri Mestno gle
dališče ljubljansko uprizorilo veselo žaloigro Ephraima Kisho-
na BIL JE SKRJANEC... - za izven. V petek, 15. maja, ob 20. 
uri bodo za abonma petek II in izven uprizorili Alda Nicolaja 
komedijo PRVA KLASA v izvedbi SNG Drame Ljubljana. 
KRANJ: RAZSTAVA O PODJETNIŠTVU - V stebriščni dvo
rani Mestne hiše bodo danes, v torek, ob 18. uri odprli razsta
vo o podjetništvu v mestu Kranju (1918 -1941). 
ŠKOFJA LOKA: KONCERT - V Puštalski kapeli bo jutri, v 
sredo, 13. maja, ob 19. uri Glasbena šola Škofja Loka priredila 
koncert, na katerem bosta nastopila dva avstrijska glasbena 
umetnika: violinist VVolfgang Sengstschmid in pianist Ervvin 
Kropfitsch. V glasbeni spored sta vključila tudi znamenito Tar-
tinijevo sonato v g-molu imenovano "Vražji triler" v počastitev 
300-letnice rojstva znamenitega skladatelja. 
ŠKOFJA LOKA: OTVORITEV RAZSTAVE V galeriji ZKO-
Knjižnica bodo danes, v torek, ob 19. uri odprli slikarsko raz
stavo Lojzeta Ferenca iz Škofje Loke. 
RADOVLJICA: POTOPISJE - V dvoranici radovljiške knjiž
nice bo danes, v torek, ob 19.30 Jovanka Bata Ozmec ob dia
pozitivih predstavila popotovanje po Južni Ameriki. 
TRŽIČ: GORENJSKA FOLKLORA - Na osnovni šoli Bistri
ca se bo v petek, 15. maja, ob 19. uri v okviru Gorenjskega sre
čanja folklornih skupin predstavilo šest gorenjskih skupin. 

KRANJ: ZAKLJUČNI KONCERT - V dvorani kranjske Glas
bene šole bo imela v četrtek, 14. maja, ob 19. uri zaključni kon
cert na klavirju Andreja Markun s Srednje glasbene šole iz ra
zreda prof. Jelke Suhadolnik. 
ŠKOFJA LOKA: KONCERT - V galeriji Loškega gradu bo v 
petek, 15. maja, ob 20. uri koncert Ženskega komornega pev
skega zbora Vzgojnovarstvenega zavoda Škofja Loka pod vod
stvom Pavle Grahek. Kot gost pa bo nastopil tudi Moški ko
morni pevski zbor Mengeški zvon pod vodstvom Janeza Na
strana. 
KAMNIK: RAZSTAVA - V galeriji Mihe Maleša bodo v četr
tek, 14. maja, ob 19. uri odprli razstavo slikarja Staneta Cuder-
mana (1895-1946). 

G L A S 
500 let r u d n i k a ž i v e g a s r e b r a 

RUDNIK IN MESTO 
Tržič - V Paviljonu NOB je do konca maja na ogled zanimiva 

razstava ob 500-letnici rudnika živega srebra in mesta Idrije. V 
jubilejno razstavo sodi tudi likovna razstava akad. slikarja 
Rudija Skočirja posvečena rudarjem in njihovim družinam. 

Čeprav se je mogoče spustiti v idrijski rudnik in si ogle
dati seveda s spremstvom del jame, pa je vsekakor udobneje, 
morda nekoliko manj vznemirljivo, zato pa tem bolj celovito 
obiskati razstavo, ki so jo v začetku lanskega leta pripravili v 
Mestnem muzeju Idrija. Gre za obsežen razstavni projekt, ki je 
dobil prostor kar na 800 kvadratnih metrih v prvem nadstropju 
obnovljenega idrijskega gradu. Najzanimivejši izbor z razstave 
je zdaj na ogled v tržiškem razstavišču: predstavljena je bogata 
zgodovina rudnika, drugega največjega živosrebrnega rudišča 
na svetu, ki je bilo odkrito ob koncu 15. stoletja (1490). Skoraj 
pet stoletij je rudnik zagotavljal kruh mestu in bližnji okolici. 

Med dogodke, ki so pred dvema letoma obeležili visoki 
jubilej rudnika in mesta Idrije, sodi tudi likovna razstava 
Hommage a tous les mineurs dTdrija akademskega slikarja 
Rudija Skočirja iz Idrije. Iz obsežnega opusa 90 del slik, raz
stava je obiskala že nekatere druge slovenske galerije, je za tr-
žiško predstavitev izbran le manjši del. V spremnem katalogu 
je dr. Ivan Sedej med drugim zapisal: "...Figura, največkrat gre 
za podobo rudarja, za skupino ali za 'družinski' portret idrij
skih rudarjev, je vtkana v gestualno oblikovano ozadje (ki ima 
do neke mere pomen srednjeveškega zlatega ozadja, nebeške
ga prostora), dopolnjena pa je z napisi in z natančno, geome
trijsko interpretacijo (idrijskih) čipk. V ikonografskem smislu 
gre za 'polemiko' s pretežno kmečkimi osnovami slovenskih 
folklorizmov v slikarstvu in likovni umetnosti nasploh. Skočir 
namreč uvaja figuro rudarja, ki pa nima socrealistične konota
cije. Z njo v bistvu 'nadomešča' podobe kmečkih ljudi na sta
rejših podobah..." 

N a j i m e n i t n e j š i j e s to l 

P O P O L N O S O Ž I T J E O B L I K E 

I N L E S A 
Jesenice - Konec minulega tedna so v galeriji Kosove graščine odprli zanimivo razstavo oblikovanja: arhitekt in oblikovalec Janez 

Suhadolc iz Ljubljane je razstavil zbirko svojih po obliki vsekakor nenavadnih stolov, ki bi jim kajpak lahko dodajali še druge pridevnik' 
kot - izjemno oblikovani, zanimivi, svojski, vsekakor pa takšni, kot jih ni videti med izdelki pohištva, serijskega pa še sploh ne. 

Na izjemno pozornost nale
tijo Suhadolčevi stoli pač po
vsod, kjer se pojavijo, pa naj 
bo to na razstavah v tujini, v 
tujih ali domačih revijah. Po
vsod je ocena enaka - nenavad
ni so, svojskega stila, ki ga do
slej pač še ni nihče poimeno
val. Morda bi jih bilo enosta
vno treba označiti, da gre pač 
za Suhadolčeve stole, če ne bi 
bila v njihovem stilu tako do
bro razvidna sled tradicional
nega oblikovanja izhajajočega 
iz Plečnikove šole. Morda je 
prvi iz vrste stolov, poimeno
van je "sixtus" pravzaprav na
stal kot nekakšen hommage ar
hitektu Plečniku. Toda vse, kar 
je še nastajalo v Suhadolčevi 
delavnici, bi v bistvu lahko poi
menovali slovenska oblikoval
ska šola, svojstven oblikovalski 
izraz sloneč na tradiciji. Da gre 
pravzaprav za povsem samo
stojno oblikovalsko smer, kaže 
tudi izbira materiala, saj avtor 
v načelu posega izključno po 
avtohtonem lesu. Poudarjanje 
domačih materialov je našlo 
svoj poseben izraz tudi v garni
turi "stoleska", v katero je 
vkomponiranih kar 52 vrst le
sa, ves je zrasel na slovenskih 
tleh. 

Med razstavljenimi stoli ni 
nobenega drugega lesenega 
predmeta, tudi zato, ker se ar
hitekt Janez Suhadolc, kadar 
se loti obdelave kosa lesa, obi
čajno odloči za stol. Iz njegove 
oblikovalske delavnice, ki pa 
komajda zasluži to ime, saj kot 
sam pravi, v njej ne bi mogel 
obrniti kosa lesa daljšega od 
dveh metrov, zato prihajajo 
predmeti, ki v tako tesnem pro
storu sploh lahko nastanejo. 

Vendar pa je to le praktična 
plat razlage, zakaj nastajajo 
stoli in ne kaj drugega. Avtor, 
ki je sicer profesor na ljubljan
ski Fakulteti za arhitekturo, je 
pač prepričan, da imenitnejše-
ga kosa pohištva, kot je stol, 
pač ni. Stol je kralj, pravi, in 
prav ima. Ta leseni predmet, ki 
mu pripisujemo tudi simbolni 
pomen, je za vsakega ustvarjal
ca presneto trd problem - zara
di oblike in funkcije. Suhadol
čevi stoli oblikovani v stilu, ki 
se zdi tradicionalno slovenski, 
so vsekakor predmet, ki ga po
stavimo v prostor zaradi obli
ke, zaradi ugodja, ki ga daje 
harmonični splet materiala in 
oblikovalčeve zamisli. Zdaj je 
to težka masivna gmota iz rde
čkasto se svetlečega macesno-
vega lesa, morda obogatena 
sem in tja z ukrivljeno kovino, 
pa spet lahkotno že kar zračno 
oblikovan stol, ki se ponaša z 
oznako, da je najlažji na svetu, 
s kovinskimi oporniki vred teh

ta resnično komaj kilogram, v 
zrak ga dvigne že nežna otro
ška roka, medtem ko njegovo 
sedalo prenese težo normalno 
ali še malce nadnormalno raš-
čenega možaka. 

Vendar pa se celotna zbirka 
unikatnih Suhadolčevih stolov 
za korak odmika od udobnosti, 
da bi se za korak približala po
polnejši estetski podobi. Ne 
glede na to, s kakšnega zornega 
kota pač gledamo na stol, je po 
tako oblikovanih stolih veliko 
povpraševanje, želijo jih imeti 
v Ameriki, Nemčiji, povsod 
tam, kjer so jih opazili na raz
stavi ali v revijah. Zal se ti stoli 

vsaj zaenkrat ne bodo množi'1 

v nekaj deset ali morda celo sW 
primerkov, ker na domačem V' 
gu ni proizvajalca, ki bi se hO' 
tel z izdelovanjem teh poseb
nih stolov ukvarjati. Toda n t 

zato, ker bi jih ne znali, pač Pa 

iz drugih vzrokov. Tako bodo 
kot kaže tudi Suhadolčevi stol' 
še nekaj časa ostajali le po C 
primerek vsakega, redkeje v 

paru ali več, kot tudi še kakšel 
oblikovalski dosežek pri nas, 1" 
ne more in ne more iz ustvaj' 
jalčeve delavnice v proizvod
njo. 

No, to seveda ne pomeni, • 
tudi v prihodnje ne bo najti n* 
razstavah prepoznavnih Suha
dolčevih stolov, za katere pol11' 
štveni proizvajalci menijo, da 

ne bi "šli". Izjemne oblike s" 
kajpak vedno bile in vedno & 
se ponujale v posebnih serija"1 

in to ne drži le za stole. Vse p0' 
četje arhitekta Janeza Suhadol
ca pa je vsekakor daleč od tjjj 
ga, da bi morda nehal snova" 
nove oblike stolov. Vsak, ki f 
doslej prišel iz njegovih rok )e 

pač tak, da se je vredno pred 
njim ustaviti in ga občudovat'' 
uživati v obliki, izbiri lesa-
barv, dodatkov in tudi presku
siti funkcijo stola - sedenje. ^ 
Lea Mencinger, foto: Peter 
Kozjek 

M a l o v r š k a p r e d s t a v a 

JESIHOVE ČREPINJE 
Podblica - Čeprav obstaja dramska skupina KUD Mali vrh že 

dolgo časa, in se tudi dokaj redno ukvarja z dramsko dejavnostjo, 
pa se vse doslej skupini ni uspelo kako posebno uveljaviti med 

gorenjskim ljubiteljskim gledališkim ustvarjanjem. 

Krstna izvedba Milana Jesiha predstave Črepinje (mimo
grede - nekateri se bodo spomnili televizijske izvedbe tega dela) 
se je zavlekla v pozno pomlad, ko so mimo že vsa občinska, re
gionalna in druga gledališka srečanja, (slovensko bo konec maja 
na Ptuju). Kljub temu je upati, da ta vsekakor sveža predstava, 
ne bo živela samo na nekaj ponovitvah na bližnjih odrih, nato pa 
zastala. Vsekakor bi jo bilo treba oživiti znova v jeseni in postavi
ti pred oči vsaj občinskega, če že ne gorenjskega gledališČega se
lektorja. 

Predstava je v celoti delo domačih dramskih ustvarjalcev 
zbranih iz Nemilj, Podblice in Jamnika. Sposodili so si le režiser
ja predstave in sicer Bojana Beštra iz kranjskega Gledališča čez 
cesto. Pod njegovim režijskim vodstvom je predstava o srečanju 
otrok pri njihovem ostarelem očetu postala več kot le gledljiva 
slika družinskih odnosov, o katerih z nemalo svoje značilne iro
nije govori Jesih. • L. M. 

NOVI SEJALEC 
Škofja Loka - V kapeli Loškega gradu so predstavili 13. 

številko gorenjske literarne revije SEJALEC. Vso Gorenjsko 1» 
delno tudi Ljubljano "pokriva" revija šele zadnji dve leti, medteid 

ko je bila prej glasilo škofjeloškega kluba literatov. | 

Revijo so tudi letos uredili Edo Torkar (Jesenice), Ne*3 

Maurer (Škofja Loka) in Miha Mohor (Kranj); pozornost pa}e' 
tos pritegne likovna oprema, vzeta iz erotično-filozofskega strip* 
SPERMA IN KRI, mladega poljanskega avtorja Iztoka Sitarja 
recenzijo stripu je napisal Boris Pintar in to je letos tudi edini m 
javljeni tekst, ki strogo vzeto ne sodi v leposlovje. Sicer pa ser 
gorenjskih in ljubljanskih avtorjev nabralo kar sedemnajst. 

Poezija in proza sta letos za spremembo od prejšnjih let (P0' 
plava prve v primerjavi z drugo) zastopani dokaj enakomerfl0 

Poezija je tako po kvaliteti kot motivno in vsebinsko pahlja čas«" 
široka, raznolika, pisana. Z izvirnostjo in metaforami spet pres*' 
neča odlični Kamničan Andrej RIFEL - FELAN, nekomu drugr 

mu bo mogoče bližja erotično-ezoterična lirika ljubljanske fiffl 
ske scenaristke, pesnice in slikarke Ane RAJ H, zanimivo, motd 
malce izzivalno tematiko in podobe pa prinaša poezija Elfl? 
STARMANA. Poigravanje s sintakso in besedjem so stvari, 1 , 3 

katere naletimo pri pesmih Mirjam GALIČIČ ter prozi KranjĆ3' 
nov Domija Vrezca in Andreja SUŠTERŠIČA, marsikdo pa if 3 

že v ušesih songe Boštjana Sokliča, znanega tudi iz akustici 
skupine "Tantadruj". 

Sicer pa, vi ste na vrsti, da zagriznete v Sejalca in občut'' 
njegov okus, od klasične (beri: začetniške konvenciomalnosti) d 
korakov v drznost, pogum in resnejšo literaturo. 

Prispevke so na predstavitvi prebirali Alenka Bole-VrabeCj 
Tina Teržan, Jure Franko in Jure Rejec - ob glasbeni spremlj^ 
harmonikarja Roka Kranjca s Srednje glasbene šole v Ljubljafl'. 

Sejalec bo v naslednjih dneh razposlan po vsej Gorenjs^ 
točneje po vseh gorenjskih ZKO-jih, ki ga bodo dostavili v W] 

garne in knjižnice. . 
Marko Črt«"* 

Vesela žaloigra v PG Kranj - Danes, v torek, 12. maja, ob 20. uri 
bo v Prešernovem gledališču Kranj gostovalo Mestno gledališče 
ljubljansko s predstavo Ephraima Kishona BIL JE SKRJANEC... 
V tej veseli žaloigri znanega izraelskega dramatika nastopa v dvoj
ni vlogi Romea in očeta Lorenza igralec Janez Hočevar - Rifle, 
prav tako se v več vlogah pojavlja Maja Boh, kot W illiam Shake
speare pa nastopa Evgen Car. Predstavo je režiral Boris Kobal. 
Predstava je za izven. 

Vsako drugo soboto med 9.20 in 9 50 je gost Radia Kranj. Gorenjskega glasa >° 
Droge Portorož na 97,3 MHz popularni Gorenjec ali Gorenjka, ki ga z 
glasovanjem na kuponih iz časopisa izbirate bralci Gorenjskega glasa in 
poslušalci Radia Kranj. V oddaji so doslej sodelovali Andrej Sifrer, Vitomir Gr" s 

in Helena Blagne - na top listi popularnosti Gorenjske so že Franci Petek, 
Barbara Mulej, Bernarda Oman, Jelko Kacin, Bojan Križaj, Tomo Česen, Mira" 
Šubic in drugi. Gost naslednje oddaje bo tisti, za katerega bo prispelo največ 
Vaših glasov. 

Za klepet "Dobro jutro ob kavi" predlagam: 

b a * « H 

GLAS 

D R O G A 
P O R T O R O Ž 

Kupon na dopisnici z Vašim naslovom pošljite na RADIO KRANJ, 64000 Kranj 
v vsaki oddaji bodo izmed prispelih kuponov enega nagradili s kilogramom 
Barcaffeja 



G O S P O D A R S T V O 
UREJA: MARIJA VOLČJAK 

Borza p o n u d b e i n p o v p r a š e v a n j a z a p o d j e t n i k e i n o b r t n i k e 

V S l o v e n i j i 1 6 0 0 " ž i v i h " p r i m e r o v 
G Z S p r e k o b m o č n i h z b o r n i c p o s t a v i l a i n f o r m a c i j s k o - s v e t o v a l n i p r o j e k t B o r z a , k i ž e 
^vahno de lu je . 

Kranj, 8. maja - Območna zbornica iz Kranja je na nedavnem 
*ranjskem obrtnem sejmu predstavila informacijski sistem Borza 
Ponudb in povpraševanj za vse oblike poslovnega sodelovanja, ki je 
namenjena predvsem podjetnikom in obrtnikom. Zanimanja je bilo 
*ar nekaj, nasploh pa hitro narašča, saj lahko s pomočjo borze hi-
j*° in ZASTONJ pridejo do potrebnih informacij in nasvetov. Ra
čunalniško podprt sistem je Center za informacijski sistem (CIS) 
Pri Gospodarski zbornici Slovenije postavil za vso Slovenijo in ga 
vkljuČil v sorodne baze podatkov sosednjih držav, zato je s pomočjo 
Borze moč navzeti tudi mednarodne poslovne odnose. 

Informacijski sistem po
nudb, povpraševanj in infor
macij za vse oblike poslovnega 
sodelovanja, ki ga pri GZS na 
^atko poimenovali Borza je le 
eden od projektov, ki ga je po
javila s pomočjo močne raču
nalniške podpore. Projekt ni 
Povsem nov, saj je bil aktualen 
* e pred dvema letoma, ko ga je 
GZS skušala postaviti v pove-
zavi s celjsko Kovinotehno, 
vendar ni zaživel. Z osnova
njem Centra za informacijski 
s,stem, ki je sodobno in močno 
računalniško podprt ter vklju
čen v mednarodne povezave, 
Saje zbornica pred nekaj mese-
C | uresničila sama. 

^polniti je potrebno le 
Ustrezen obrazec 

Borza je v sorazmerno krat
kem času zaživela, kar kaže, da 
Jo podjetniki in obrtniki resni
čno potrebujejo. Andrej Pri
dan, direktor Območne zborni
ce v Kranju je povedal, da je v 
Sloveniji "živih" že približno 
.'•600 primerov, gorenjski delež 
J e manj kot 10-odstoten, ven
dar pričakuje, da bo tudi na 
Gorenjskem še bolj zaživela, 
saj mnogi doslej zanjo niso ve
deli. Vse več podjetnikov in 
obrtnikov namreč prihaja k 
nJim in išče najrazličnejše in
formacije, zlasti odkar jim po
trjujejo izvorna spričevala, ki 
J'h potrebujejo tudi za prodajo 
v sosednjo Hrvaško. 

Predmet ponudbe oziroma 
Povpraševanja so lahko paten-

proizvodi, finance, tenderji, 
Vstopanje, storitve, eksperti, 
Projektiranje, zakup, proste 
Zmogljivosti, tehnologija, inže
niring, prostori, informacije, 
delovna sila, inovacije, skupna 

vlaganja, konzulting, koopera
cije in ostalo. Ponudnik oziro
ma povpraševalec mora izpol
niti le ustrezen obrazec, pri če
mer mu na zbornici seveda po
magajo, nakar ponudbo oziro
ma povpraševanje vključijo v 
bazo podatkov. Kranjska zbor
nica je prek modema povezana 
s centralnim računalnikom v 
Ljubljani, zato je operacija hi
tra. Vsaka ponudba oziroma 
povpraševanje je v bazi poda
tkov največ dva meseca, če je 
posel sklenjen že prej, mora 
stranka to spročiti, zato ima 
borza vedno sveže podatke. 

Ponudnik oziroma povpraše
valec lahko nastopa v svojem 
imenu, lahko pa ostane neime
novan, v tem primeru zbornica 
nastopa kot posrednik. 

Če stranka želi ponudbo ozi
roma povpraševanja objaviti v 
tujih bazah podatkov, mora iz
polniti še obrazec v angleščini. 
Razumljivo je, da mora obvla
dati vsaj kakšen tuj jezik, če 
navezuje mednarodne stike, na 
področju podatkovnih baz je 
uradni jezik angleščina. 

Projekt je kot kvaliteten oce
nila tudi delovna skupina čla
nic Hexagonale (Italija, Avstri
ja, Madžarska, Poljska, Češka 
in Slovaška) in tako je že inšta
liran v teh državah. 

Borza je za stranke zastonj 

Zbornica ponudnikom in 
povpraševalcem omogoča brez
plačno uporabo borze, kar je 
treba posebej podčrtati. Tako 
brez velikih besed pomaga 
podjetnikom in obrtnikom, 
hkrati seveda tudi srednjim in 
velikim podjetjem. Informacij
sko-svetovalni sistem je že ne
kaj časa vroča tema spora med 

Območna zbornica iz Kranja je Borzo predstavila na nedavnem 
kranjskem obrtnem sejmu, deležna je bila dokajšnjega zanimanja. 
Sicer pa je ponudnikom in povpraševalcem z Gorenjskega Borza 
dostopna na sedežu Območne zbornice v Kranju. Foto: P. Kozjek 

Območna zbornica v Kranju 
je kot prva v Sloveniji s po
močjo računalnika neposred
no povezana s kranjsko po
družnico SDK, zato ima 
ažurne podatke o "živih" 
podjetjih. Seveda imajo tudi 
seznam vseh podjetij, vpisa
nih v sodni register. 

Obrtno zbornico Slovenije in 
ministrstvom za malo gospo
darstvo in nemara že lahko 
uporabimo pregovor: kjer se 
prepirata dva, tretji dobiček 
ima. Tega dobička seveda ne 
smemo jemati dobesedno, saj 
je Borza zastonj, toda Gospo
darska zbornica je postavila in 
dokaj hitro gradi informacijski 
sistem, v katerega se bodo ver
jetno zamudniki lahko le vklju
čili, saj se bo izkazalo, da je ne
smiselno postavljati novega. 
Vsaj za Obrtno zbornico Slove
nije že lahko rečemo, da se na
giba k takšni rešitvi. 

V pisni obliki dobijo infor
macije z borze vsakodnevni 
uporabniki CIS, člani poslov
nega kluba Europatinova, tudi 
na Gorenjskem pa se že poraja 
interes po direktni priključitvi 
na Borzo s pomočjo računalni
ka. 

Zbornica nudi tudi splošne 
informacije 

Na Območni zbornici v Kra
nju pa se v zadnjem času ogla
ša vse več podjetnikov in obr
tnikov, ki iščejo splošne infor
macije, tudi te tam dobijo brez
plačno. Če jim ne morejo po-
streči iz prve roke, se vključijo 
specializirane strokovne službe 
GZS: služba za ekonomske od
nose s tujino, pravna služba, 
služba za napredek dela in teh
nologije, služba za razvoj. An
drej Prislan pravi, da se veliko 
vprašanj nanaša zlasti na izvoz 
oziroma uvoz, s katerim se 
mnogi srečujejo prvič, dosti
krat pa se zatakne pri drobnari
jah. 

Novi podjetniki torej na 
enem mestu dobijo potrebne 
informacije, Območna zborni
ca bo po principu šaltrske služ
be postala nosilec svetovalne 
mreže za male podjetnike za 
vso Gorenjsko. Tako je denimo 
tam že moč dobiti odgovore in 
napotke, kateri programi so tr
žno zanimivi, kako ustanoviti 
podjetje, kje so na razpolago 
možni viri zagonskih sredstev, 
podatke o razpisanih projektih, 
seznam specializiranih sveto
valnih organizacij. • M. Volč-
jak 

Nemš ka firma PossehI predčasno končala z obnovo 

Obnovljena steza na brniškem letališču 
Brnik, 11. maja - Brniško letališče so danes zvečer ponovno odprli 
*a promet, saj je bila zaradi lepega vremena obnova vzletno prista
jalne steze končana pred rokom. Zaradi uporabe posebne kemične 
katranske spojine, ki je posebnost in zaradi tega velika prednost 
•Jemške firme PossehI, je bila obnova končana v manj kot desetih 
""eh, na klasični način bi dela potekala mesec in pol. 

, Vse betonske površine na 
D rniškem letališču so z asfal
tom prevlekli leta 1978, ker je 
njegova življenjska doba deset 
do petnajst let, je bila obnova 
yzletno pristajalne steze nujna. 
v coni dotika so jo obnovili že 
leta 1989, leto kasneje letališko 
Ploščad, s celovito obnovo 
Vseh manevrskih površin pa so 
Zaceli lani. Na natečaju je bil 
*a zamenjavo asfalta izbran 
»CT Ljubljana, za izdelavo 
'ankoslojne prevleke pa nem-
s*a firma PossehI iz VViesbad-
Jja pri Frankfurtu, ki je že pred 

V ema letoma v Mariboru usta
novila sestrsko firmo. Načrto-
ana dela je prekinila vojna, 

i a to so jih preložili na letošnje 
e t ° . Konec aprila so potekala 

ob skrajšani stezi, 4. maja pa so 
letališče zaprli. 

Na brniškem letališču so se 
torej odločili za novo tehnolo-
gijoobnove, katere skrivnost je 
posebna kemično katranska 
spojina, ki jo mešajo s peskom, 
nanesejo pa jo le v debelini šti
rih do šestih milimetrov na po
vsem ravno podlago, kar po
meni, da morajo poprej zaliti 
razpoke. Dela so končana veli
ko hitreje in vse skupaj prinese 
v primerjavi s klasičnim asfalti
ranjem 20- do 30-odstoten pri
hranek. 

Življenjska doba tako ime
novane anti-skid prevleke, ki jo 
je firma PossehI položila že na 
16 milijonih površinskih me
trov površin v Evropi, pred

vsem na letališčih, ima življenj
sko dobo deset do petnajst let. 
Brniška vzletno pristajalna ste
za bo torej zdržala tja do leta 
2007. 

Ob stezi so montirali tudi 
novo svetlobno navigacijsko 
opremo, približno 500 luči na 
koncu in začetku steze. Zame
njava je biia zaradi tankoslojne 

plasti veliko lažja in cenejša. 
Vsa obnovitvena dela od leta 

1989 naprej so veljala 5 milijo
nov mark, približno 4 milijone 
mark so vredna dela s tanko-
slojnimi prevlekami, ki so jih 
položili na 165 tisoč površin
skih metrih. Sredstva je prispe
val državni proračun. • M. 
Volčjak, foto: P. Kozjek 

brniškem letališču letos pričakuje od 250 do 300 tisoč potni
kov, kar je seveda veliko manj kot rekordnih 860 tisoč. Marca so 
lmeli denimo 8 tisoč potnikov, kolikor jih je bilo v najboljših turi-
sHčnih letih v konici sezone dnevno. Ker ni več mogoče pričako-
VQti, da bi se turistične letalske poti spet križale na Brniku, se 
°zirajo za novimi posli. Dogovarjajo se z italijansko firmo, da bi 
"° Brniku pristajala interkontinentalna letala s turisti za Benet-

• SaJJ? bližji kot Milano, kjer je tudi gneča velika. Pismo o na-
'"eri so na brniškem letališču že napisali, zamisel pa je poveza
le* tudi z lastninjenjem, na naši strani naj bi lastninski delež 
lr»ela Republika Slovenija. 

VZGOJNOVARSTVENI ZAVOD 
RADOVLJICA 
organizira 

VPIS OTROK V VRTCE za šolsko leto 1992/93 
Vpis otrok bo 18. in 19. maja 1992, od 8. do 16. ure, v prosto
rih vrtcev: Begunje, Bled, Boh. Bela, Boh. Bistrica, Gorje, 
Kamna Gorica, Kropa, Lesce, Radovljica in Srednja vas ter 
Posavec. 
Vpisujejo se tudi otroci, rojeni leta 1986 in 1987 do marca 
(pogojno od marca do septembra), ki bodo v šolskem letu 
1992/93 obiskovali malo šolo. 

Kako poslovati s Slovenijo, Avstrijo 
Kranj, maj - V Centru za usposabljanje vodilnih delavcev na Br
du poteka seminar z delovnim naslovom Kako poslovati s Slove
nijo, kasneje pa bodo na Koroškem pripravili drugi del z naslo
vom Kako poslovati z Avstrijo, ki bo seveda namenjen predvsem 
slovenskim podjetnikom in poslovnežem. 

Seminar se je na Brdu začel v ponedeljek, 11. maja, av
strijskim poslovnežem in podjetnikom so predstavili slovensko 
poslovno okolje, možnosti trgovanja s Slovenijo, postopke pri 
izvozu in uvozu. Ob koncu pa so za okroglo mizo predstavili 
mešani avstrijsko-slovenski podjetji: kranjsko Savo-Semperit 
in mariborski Zlatorog - Henkel. 

Danes se seminar nadaljuje s predstavitvijo možnosti in
vestiranja, postopki za ustanovitev podjetja, delavske zakono
daje ter finančnega, računovodskega in davčnega sistema v 
Sloveniji. Ob koncu bodo spregovorili še o izkušnjah majhnih 
in srednjih avstrijskih podjetij v Sloveniji. 

Za slovenske podjetnike in poslovneže pa bodo podoben 
seminar pripravili 18. in 19. maja ob Paškem jezeru v Avstriji. 
Center na Brdu pripravlja oba seminarja s sodelovanjem Ko
roške trgovinske zbornice in Inštituta za pospeševanje gospo
darskega razvoja (WIFI). • M. V. 

Vila Bistrica v novih rokah 
Tržič, 8. maja - Vodstvo podjetja Vila Bistrica so prevzeli lastni
ki Slovenske knjige iz Ljubljane, povečini Tržičani. Kot oblju
blja direktor Darko Mežek, bodo s prenovo kuhinje in restavra
cije uredili lokal za zahtevnejše goste. Za kuhinjo bo skrbel zna
ni strokovnjak Janez Lenček, ki bo imel v vili tudi visoko kuhar
sko šolo. 

Prejšnji direktor podjetja Vila Bistrica je iskal pri Sloven
ski knjigi, kjer so tudi trije gostinci po osnovnem poklicu, stike 
za sodelovanje. Oni so predstavili svoje načrte za oživitev de
javnosti v vili. Aprila so se dogovorili, da družba Slovenska 
knjiga prevzame tudi lastništvo podjetja Vila Bistrica. Novo 
vodstvo namerava uresničiti svoj program kvalitetne gostinske 
ponudbe za poslovne in druge goste, raznih izobraževalnih de
javnosti in kulturnih prireditev. Pri slednjem naj bi kot organi
zator sodeloval tudi prejšnji direktor Marko Bedina. 

Novi direktor zagotavlja, da imajo v Slovenski knjigi do
volj kapitala za uresničitev zahtevnih načrtov za ureditev vile. 
Glede na neuspeh poskusov za javno rabo tega objekta je to 
kar spodbudna napoved. Ali gre spet le za podjetniško kuhinjo 
ali pa se bo knjigotrštvo res sposobno povezati z gostinstvom, 
pa se bo pokazalo jeseni, ko naj bi vda zasijala v novi podo
b i !« S. Saje 

IZ GOSPODARSKEGA SVETA 

Zasebnega š e s t i n a M e r k u r j a 
Sredi aprila se je sestala skupščina delniške družbe Mer

kur Kranj, v njej so zastopniki lastnikov navadnih delnic, za
poslenih pri Merkurju. Osrednja ugotovitev skupščine je bila, 
da ni bila izpeljana dokapitalizacija družbe, saj lastninska za
konodaja še ni bila sprejeta. Družbeni kapital ima trenutno v 
Merkurju 82,7-odstotni delež, zasebni 17,3-odstotni, zaposleni 
pa upravljajo s celotno delniško družbo, saj prednostne delni
ce, ki so jih izdali za družbeni kapital, nimajo upravljalskih 
pravic. Z lastninjenjem seveda želijo nadaljevati, skupščina je 
sklenila prenesti celotni družbeni kapital Merkurja na Sklad 
RS za razvoj v obliki prednostnih delnic, ki jih bodo nato vsi 
zaposleni odkupovali v naslednjih petih letih. 

Č e t r t i krog pobota 
Služba družbenega knjigovodstva je 25. aprila izvedla če

trti krog obveznega večstranskega pobota obveznosti in terja
tev med pravnimi osebami v Sloveniji. Svoje obveznosti je pri
javilo 2.859 pravnih oseb, kar je največ v letošnjem letu, nana
šale so se do 89.525 upnikov, v pobot pa je bilo prijavljenih 
38.703 milijonov tolarjev, kar je 5,647 milijona več kot v tret
jem krogu. Pobotanih je bilo 6.485 milijonov tolarjev, kar je 
16,8 odstotka prijavljenih obveznosti. 

Industrijska lastnina v Sloveniji 
(STA) Urad za industrijsko lastnino pri ministrstvu za 

znanost in tehnologijo je pripravil seminar o varstvu industrij
ske lastnine v Sloveniji. Zaradi preusmeritve za zahodne trge 
postaja to vse bolj pomembno področje, saj tam veljajo zelo 
strogi zakoni glede varovanja industrijske lastnine. Marca je 
bil sprejet novi zakon, ki je usklajen z evropskimi konvencija
mi in navodili, uvaja pa tudi nekatere novosti. Tako je na primer 
nova definicija izuma, vse spore s patenti rešuje eno sodišče, 
novost je patent s skrajšano veljavnostjo deset let, medtem ko 
ostali veljajo dvajset let. 

1 E H M M K 
S P L O Š N O G R A D B E N O P O D J E T J E 

S t a r a c e s t a 2, 6 4 2 2 0 Š k o f j a L o k a 

objavlja prosto delovno mesto za nedoločen čas 
KV AVTOMEHANIK 
Pogoji: končana srednja kovinarska in cestnoprometna šola 

3-letni program, najmanj 3 leta delovnih izkušenj, 
prednost imajo kandidati s prakso na gradbenih 
strojih in tovornih vozilih. 

Kandidati naj pošljejo vloge z dokazili o izobrazbi na naslov 
SGP TEHNIK, Stara c. 2, 64220 Škofja Loka v roku 8 dni 
po objavi. 
Dodatne informacije dobijo kandidati po tel.: 620-371. 
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Test: BMW316i touring 

E l e g a n c a 
v p o d a l j š k u 
Ime touring diši po turah, potovanjih. In čeprav so touringi pri Ba-
verische Motor VVerke tista vrsta avtomobilov, ki jih ne porivajo 
ravno v prve vrste svoje ponudbe, je karavanska izvedba serije 3 po
vsem spodoben avto, čeprav je ohranil staro obliko. 

Tiste, ki so že nekoliko po- ? 
zabili na prejšnjo generacijo 
najmanjših BMW-jev, spomni
mo, da to pomeni zmerno po
ložen avtomobilski nos z zna
čilnima dvojnima žarometoma, 
poudarjeno masko hladilnika, 
ne pretirano zaobljene, vendar 
tudi za sedanje čase še dovolj 
sveže bočne linije in v tem pri
meru podaljšan zadek s prtljaž
nimi vrati, ki so za karavanske 
razmere precej položna, vendar 
ne na škodo prtljažnega pro
stora, ki pa je za karavana s 
370 litri relativno skromen. V 
tolažbo tistim, ki touring upo
rabljajo za prevoze večjih ko
sov prtljage, pa je prtljažni pro
stor ob podrti zadnji klopi, ki s 
številkami povedano znaša 
1125 litrov. Potniški prostor pri 
touringu prav nič ne odstopa 
od tistega pri limuzini. Notra
njost je že tradicionalno dobro 
obložena, kar daje občutek ma-
sivnosti in varnosti, takšnega 
udobja nevajene pa tudi navi
dezno utesnjuje. In vendar: 
prednja sedeža sta izvrstna, do
bro nastavljiva, s solidno bo
čno oprijemljivostjo. K opremi 
testnega avtomobila, ki je bil 
za moj okus izredno lepe tem-
nomodre metalne barve, je so
dila tudi nastavitev po višini, to 
pa vozniku omogoča, da si kar 
najbolje pripravi položaj za 
vožnjo. Voznikov delovni pro
stor je dobro znan, kar pomeni, 
da sta na razpolago merilnika 
hitrosti, motornih vrtljajev, na 
straneh armaturne plošče pa še 
merilnnik količine goriva in 
temperature motorja. Založe-
nost armaturne plošče je bila 
pri testnem avtomobilu bistve

no boljša kot pri osnovni verzi
ji inje vključevala ekonometer, 
električni dvig stekel, pomično 
streho, zunanji termometer, in 
radiokasetofon, vse pa je na
meščeno na sredinski konzoli, 
ki obrnjena k vozniku z dobrš
nim delom sega na sovozniški 
prostor. Na pogled nekoliko 
nenavaden 1596 kubični štiri-
valjnik je že star znanec in vse
kakor eden boljših delov tega 
avtomobila, čeprav je pri 
BMW-jih sploh težko najti kaj 

takega, kar bi lahko dišalo po 
slabi izdelavi. Pospeševanje s 
touringom ni naklonjeno špor
tnim užitkom, zato pa toliko 
bolj udobni vožnji. Bencinska 
žeja je kljub temu občutna. 
Povprečna poraba neosvinče-
nega goriva je na testu znašala 
nekaj nad 10 litrov, čeprav je 
treba priznati, da bi se jo dalo z 
nekoliko zmernejšo vožnjo 
spraviti v okvire, ki jih oblju
blja tovarna, kar v številkah 
pomeni dober liter in pol manj. 

Tehnični podatki: karavan s 
1596 kubičnim štirivaljnim 
motorjem, 73 kvV/100 kM. 
Dolžina, širina, višina: 4325 
x 1645 x 1380 mm. Teža 
praznega vozila: 1170 kg. 
Poraba goriva po ECE nor
mah: 6.7/8,6/10,6 l neosvin-
čenega goriva na 100 km. 
Najvišja hitrost: 179 km/h. 

Sicer pa se touringu na cesti 
pozna njegova karavanska zas
nova: zadek avtomobila bo 
vozniku nevajenem zadnjega 
pogona ob prepočasnem odv

zemanju volana zagotovo ob
čutno odnašalo. Tudi za ta 
BMW pa drži, da je vožnja z 
njim lahkotna in prijetna, za 
kar imajo izdatne zasluge vo
lan s servoojačevalnikom, pet
stopenjski menjalnik in učinko
vite zavore. 

BMW touring serije 3 ta čas 
čaka karoserijska obnova, ven
dar v svojem razredu kljub vse
mu ostaja toliko aktualen, da 
zna zmešati štrene marsikatere
mu konkurentu. Kakšne pa so 
odlike avtomobilov BMVV pa 
je tako še preveč dobro znano. 

• M. Gregorič, slike J. Cigler 

Nova gospodarska ustava % 
Slovenska vlada je sprejela predlog za izdajo ZAKONA O GO
SPODARSKIH DRUŽBAH s tezami, ki naj bi v Sloveniji tudi na 
zakonodajni ravni utemeljil nov gospodarski sistem in nas tako 
usposobil, da postanemo primerljivi z razvitimi tržnimi ekonomij*' 
mi. Če smo se v letu 1989 z "Markovicevim" zveznim zakonom 0 

podjetjih dokončno poslovili od zakona o združenem delu, ki je ure
jeval naš socialistični gospodarski sistem, pa je prav ta zakon danes 
glavna ovira mnogim procesom, s katerimi bi želeli izgraditi nov 
gospodarski sistem in se tudi po tej plati začeti vključevati v Evro
po. Prav zakon o gospodarskih družbah naj bi skupaj z zakonom 0 

lastninskem preoblikovanju podjetij omogočil ta korak. Ker gre z* 
precejšnje novosti, s katerimi se bomo srečevali tudi v vsakdanjem 
življenju, smo se odločili, da vam nekaj najpomembnejših delov za
kona o gospodarskih družbah v nadaljevanjih predstavimo. 

Projekta zakona o gospodarskih družbah se je sredi prete
klega leta lotilo ministrstvo za zakonodajo v sodelovanju s stro
kovnjaki - profesorji obeh slovenskih univerz ter iz gospodarstva 
z željo, da se v enem zakonu zapiše oz. določi kodeks statusnega 
prava vseh vrst družb. Kako zahtevna naloga je to bila kažejo tu
di podatki o dosedanji pripravljeni strukturi zakona: od skupno 
štirih delov zakona sta pripravljena dva, ki v 18 poglavjih in 41 
oddelkih vsebujeta že 564 členov. Tistim, ki bodo pomislili na 
prenormiranost, naj takoj povemo, da so pripravljene teze bile že 
obravnavane tudi v tujini in konzultacije v strokovnih krogih Ev
ropske skupnosti so pokazale, da je zakon izjemno celovit (v 

mnogih državah Zahodne Evrope to področje ureja parcialno vr
sta zakonov) ter deležen strokovne pohvale. Cilji, ki so pripra-
vljalce zakona vodili pri sestavljanju, so bili: odpraviti preskopo« 
nejasno zakonsko urejanje oblik gospodarskih subjektov in zagoto
viti varnost pravnega prometa in varstvo državljanov; sprejeti reši
tve, ki bodo usklajene z rešitvami v državah s tržnim gospodarstvom 
ter sprejetimi direktivami in priporočili Evropske skupnosti; nare
diti naš gospodarski sistem sprejemljiv in razumljiv za tuje gospo
darske subjekte. Pri sestavi zakona, ki se naslanja na sodobno 
srednjeevropsko korporacijsko pravo, so bila sprejeta in upošte
vana naslednja načela: načelo enotnega zakona; načelo ločitve 
podjetnika od obrtnika; načelo omejenega števila pravnoorganiz*' 
cijskih oblik; načelo pravne osebnosti; načelo firmskega prava; na
čelo prepovedi konkurence določenih oseb; načelo enotnosti sodne
ga registra; načelo varstva upnikov; načelo varstva manjšinskih 
pravic delničarjev in načelo enotirnega sistema upravljanja. Kot že 
zapisano, vam bomo v tej rubriki v nekaj nadaljevanjih predsta
vili in razložili nekatere poglavitne rešitve iz tez za to novo gO' 
spodarsko ustavo, hkrati pa poskušali opozoriti na nekatere ra
zlike do modelov, ki so v veljavi v posameznih razvitih državah. 
• Š. Ž. 

Ljubljana, maja - (STA) Na Ljubljanski borzi bodo od 26. maja 
naprej borzne dražbe trikrat na teden in sicer ob torkih, sredah in 
ob četrtkih za vrednostne papirje in ob četrtkih za plemenite ko
vine. Ker bo Ljubljanska borza od 17. do 19. pripravila redni le
tni seminar v Portorožu, bo v torek, 19. maja, dražba odpadla. 
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k o v i n O t e h n a 
Blagovnica F U Ž I N A R J e s e n i c e tel. (064) 81-952 

Prodajalna O P R E M A M e n g e š tel. (061) 737-006 

A K C I J S K A 
P R O D A J A 

v maju 

gotovinski popust 
Radia tor j i A k l i m a t 1 5 % 

E l e k t r i č n o r o č n o o r o d j e 

I s k r a - B l a c k & D e c k e r 2 0 % 

N a h r b t n a k o s i l n i c a T A N A K A 2 5 % 

P O Z O R ! 
na vse blago (razen enega artikla) ob nakupu 
z gotovino nad 6.000 SLT 10 % POPUSTA! 
NEMOGOČE JE MOGOČE - NEMOGOČE JE MOGOČE 



P O S L I I N F I N A N C E 
UREJA: MARIJA VOLČJAK 

Strojeva brunarica 
*ranj, 8. maja - Franc Stroj iz Dvorske vasi pri Begunjah je na ne
davnem kranjskem obrtnem sejmu predstavil novost - ekološko či-
s'°. energetsko neodvisno mobilno brunarico. Zamisel se mu je po
godila, ko je razmišljal, kako bi nazorno prikazal uporabo sončnih 
•"»lektorjev, zdaj pa vse kaže, da bo vsaj na tujem brunarica šla v 
Padajo. 

Franc Stroj je namreč že dolgo znan po sončnih kolektor jih, 
v zadnjem času tudi po snežnih topovih, ustvarjalna žilica pa mu 
n e da miru in spet je predstavil nov, izviren izdelek. Koje pozimi 
[Napovedal brunarico, nismo pričakovali, da bo nared tako kma-
'u- Najprej jo je predstavil na kranjskem sejmu, nakar jo namera-
V a tudi na sejmih v tujini, saj vse kaže, da bo šla v prodajo in to-
fej ne bo namenjena le predstavljanju uporabe sončnih kolektor-
lev. 

Hišica na kolesih je iz lesa, dobro izolirana, zato bo uporab
na tudi v mrzlih krajih oziroma dneh. Skupaj s priklopom za av
to je dolgo 840, široka 250 in visoka 380 centimetrov, koristne 
Površine prostorov je za 30 površinskih metrov. Vhod v brunari
co je pokrit, v njej je kuhinja s plinskim kuhalnikov in hladilni
kom, kopalnica s straniščem, dnevni prostor je opremljen s tele
č j o (satelitska antena), radiom in telefonom, v zgodnjem delu 
brunarice pa so obeh straneh ležišča za štiri do šest ljudi. 

Brunarice ni potrebno priklapljati na vire energije, saj Stro
g i sončni kolektorji skrbijo za ogrevanje vode in prostorov, z 
elektriko pa se brunarica napaja s pomočjo sončnih celic Foxa. 
^biralnik za pitno vodo je 400-litrski, za akumulacijsko vodo 
200-litrski, za odpadno vodo 130-litrski. V dnevnem prostoru je 
*udi odprti kamin, za okras in kot morebitna rezerva, če bi kolek
torji zaradi mračnih dni dajali premalo toplote in bi si tako lahko 
Pomagali z drvmi. Franc Stroj je v svoji brunarici vsestransko po
skrbel za udobje, saj je prikolica opremljena celo s hidravličnimi 
c,lindri za izravnavo na terenu in postavitev tako ni težavna. 

Franc Stroj je brunarico napravil sam, ideja, projekt in načrt 
s ° njegovi, sam jo je tudi izdelal, le pri mizarskih delih so sodelo
vali Vinko Rožič z Viševnice, Matija Čeme iz Gorij in Tesarstvo 
°'ed. Njegova zamisel je vsekakor izvirna, predvsem zaradi ener
getske neodvisnosti in ekološke čistosti, kakor tudi same izdela-
V e - Kako jo bo sprejel trg, bo pokazal čas, lažje tuji, saj so pri nas 
*asi težki. • M. Volčjak 

D O M O V A 

R U M E N A P I K A 

V Domovi prodajalni na Bledu 
bo vaš nakup do 23.5. za 

20 % cenejši 

ELEKTRO TRGOVINA Z ELEKTRONIKO 
O upori, diod; kondenzatorji, Integrirano vezja, tranzistorji, 
> telefonije, antenska tehnika, konektorjl, opojni elementi, 
O svetilo, žarnice, ledlce, sponko, kobil, Initslscljskl motorist, 
> et. mag. ventili — kataloška prodaja t olj eno opremo — 

MOŽNOST NABAVE PO SPECIFIKACIJI 
— brezplačna dobava na dom 

O 
< 
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Cesta JAKE PLATIŠE 13. Tet. 325-981/083/ Fax 328-082 

v soboto in nedeljo je podjetje Hvundai Trade Iz Ljubljane sku-
| a i a svojim pooblaščenim serviserjem Janezom Kadlvcem Iz 
Šenčurja predstavilo nove modele avtomobilov Hvundai. Poleg 
Ponovljenega ponvja, ki z najboljšo opremo stane okoli 20.000 
^ ark, sta največ pozornosti pritegnila športno nastrojeni scou-
P® (okoli 24.700 mark) in nova limuzina lantra, ki je malenkostno 
Jražja. Na Gorenjskem Hvundalje prodaja Servis Kadivec, ki na
č u j e še dve gorenjski predstavitvi. Na sliki: prvih pet kupcev je 
Pred hotelom Crelna za nagrado prejelo barvne televizorje. Sli-
K«: P. Močnik 

Koliko je vreden tolar 
U r a d n i t e č a j : Na tečajni listi Banke Slovenije veljajo od 
12. maja naprej: 

nakupni srednji prodajni 

Avstrija 100 ATS 728.8568 730.7791 732.9714 
Nemčija 100 DEM 5127.2819 5142.7100 5158.1381 
Italija 100 LIT 6.8090 6.8296 6.8500 
Švica 100 CHF 5519.0062 5535.6130 5552.2198 
ZDA 1 USD 84.2618 84.5153 84.7688 
Jugoslavija 100 YUD 11.0000 
R. Hrvaška 100 HRD 49.0000 

Kranj, 8. maja - Tekstilindus je tik ob vhodu v tovarno odprl tovar
niško prodajalno, ki je bila kot vse kaže težko pričakovana, saj je 
bil obisk že prvi dan dober. Kako tudi ne, saj so cene privlačne, me
ter vzorčne tkanine v dvojni širini stane 330 tolarjev, v enojni 210 
tolarjev, saj popust pri vzorčnih materialih kar 50-odstotne, pri 
drugih nekoliko manjši, 30- do 40-odstoten. V tovarniški prodajalni 
bodo naprodaj predvsem ostanki, ki jih je bilo doslej moč dobiti v 
Tekstilindusovi prodajalni v središču Kranja, ker je skladišče pri 
roki, bo ponudba nemara celo boljša, predvsem pa hitrejša. Ponud
bo prodajalne sredi Kranja pa bodo obogatili s sodelovanjem škof
jeloške Odeje, ki bo iz izbrane tkanine sešila odejo. M. V., foto: P. 
Kozjek 

P o d j e t n i š k i t e č a j : Na tečajni listi Ljubljanske banke d.d. 
za obračun deviznih prilivov in odlivov podjetij veljajo od 
12. maja naprej: 

nakupni prodajni 

Avstrija 100 ATS 726.9603 733.2360 
Nemčija 100 DEM 5110.0000 5160.0000 
Italija 100 LIT 6.7861 6.8525 
Švica 100 CHF 5500.4040 5554.2240 
ZDA 1 USD 83.9777 84.7994 

Predloga za prospekt 
Ljubljana, maja - Združenje za gostinstvo in turizem pri GZS 
Ljubljana je natisnilo predloge za prospekte, kataloge, brošure 
itd. (shell-folder), naklada znaša 200 tisoč izvodov. Zaradi zna
nih razmer je turistična ponudba Slovenije izpadla iz katalogov 
tujih turističnih agencij in vsaj manjše agencije, avtobusarji in 
drugi bodo lahko vrzel nadomestili z dotiskanjem omenjenih 
predlog. Skratka, kdor želi zelo hitro priti do prospekta oziroma 
kataloga, bo lahko s pridom uporabil barvne predloge. 

V m e n j a l n i c a h so bili v ponedeljek, 11. maja, ob 12. uri te
čaji naslednji: 

marke šilingi 
nakupni prodajni nakupni prodajni 

Mali podjetniški forum 

Gorenjska banka Kranj 52,00 54,20 7,25 7,65 
Abanka Kranj 51,50 53,50 7,30 7,60 
SK.B Kranj 53,00 55,50 7,53 7,88 
Hida lj. tržnica Ljubljana 53,50 55,00 7,40 7,85 
Otok Bled 53,00 55,50 7,53 7,88 
Aval Bled 52,50 54,10 7,40 7,60 
Slov. hran. in pos. Kranj 53,00 55,50 7,50 7,80 
Partner Kranj 53,00 55,50 7,53 7,88 
KZ Sloga Kranj 53,50 55,00 7,40 7,80 

Ljubljana, maja - PIC Gea College bo danes ob 16. uri v prosto
rih WTC Ljubljana pripravil Mali podjetniški forum, na katerem 
bodo predstavili poslovni načrt Proteco. Gre za sodelovanje z 
ameriško korporacijo Tri Fuels, s katerim naj bi k nam prenesli 
tehnologijo uporabe zemeljskega plina v cestnem prometu. Pro
jekt predstavlja rešitev za mestni promet, dostavna vozila ter in
dividualne vodnike, ponuja pa velike denarne prihranke in seve
da prispevek k čistejšemu okolju. Ocenjevalno komisijo sesta
vljajo: Zlatko Jančič, Kazimir Živko Pregl in Bojan Paradiž. 

C e n a Z l a t a : Na četrtkovi dražbi plemenitih klovin na Lju
bljanski borzi prometa z zlatom ni bilo, zato je cena zlata ostala 
na ravni preteklih dražb. Nekaj prometa pa je bilo z zlatim de
narjem, prodali so štiri lote belgijskega zlatega franka in tri lote 
zlatnika Dunajske filharmonije v vrednosti 131 tisoč tolarjev. Po 
daljšem času pa je bilo nekaj prometa s srebrom, prodali so štiri 
lote v vrednosti 30 tisoč tolarjev, srebro pa se je podražilo za 
0,5 tolarja pri gramu. 

Obvestilo 

Društvo onkoloških bolnikov Slove 
nije želi svojim članom lajšati težave 
ki jih povzroča bolezen. Zato zače 
njamo z novo dejavnostjo 

V Z A J E M N A 

P O M O Č 
to je z zbiranjem in izposojevanjem 
ortopedskih pripomočkov. 
Prosimo vse, ki imate doma pripo 
močke, ki jih ne potrebujete več, to 
so: lasulje, pisne proteze, invalidske 
vozičke, vrečke za stome itd., da 
nam jih odstopite. 
Podrobnejše informacije lahko dobi
te pri društvu vsak ponedeljek od 
14. do 16. ure na Onkološkem inšti 
tutu v Ljubljani osebno ali po tel 
(061)317-761. 

I F E 1 

Avto šola JURE 
v Kranju in Tržiču 

Organiziramo tečaj 
CPP A in B kategorije 
18. 5., ob 18. uri 
Izkoristite ugodnosti, ki vam jih 
nudi Avto šola JURE 
Inf. po telefonu: 241-480 ali 
51-864 

HALO ORLI 
DOSTAVA SAJBOIJŠIHPIZZ SADOM 

VSLIŽBOAUPRIJETSODRIZBO 
VSAK DAN RAZEN NEDELJE 

od 9 - 21 h 
POKLIČITE HALO ORU IN SE PREPRIČAJTE 

Industrija termičnih izolacij 
Trata 32, Škofja Loka 

V INDUSTRIJSKI PRODAJALNI NA TRATI 
VAM NUDIMO ŠIROKO IZBIRO IZDELKOV 
IZ TERMOTERVOLA PO UGODNIH CENAH 
IN POGOJIH. 

NA VOLJO SO VAM IZDELKI RAZLIČNIH KVALITET, 
TUDI IZVOZNI PROGRAM. 

DELOVNI ČAS: - V S A K D A N O D 7. D O 17.00 URE 
- PONEDELJEK OD 7. D O 15.00 URE 
- SOBOTA O D 7. D O 12.00 URE 

INFORMACIJE: ® 631-602 direkten 
631-151 h.c. 

PRAVILNA IZBIRA ZA IZOLACIJO VAŠEGA 
DOMAJE.. . . 

[ j v o u 



KMETIJSTVO 
UREJA: CVETO ZAPLOTNIK 

Srenjska zemlja, 
agrarne skupnosti 
in denacionalizacija 
" Č e so Cerkev in grofje po zakonu o denacionaliza
ciji upravičeni do nekdanjega p r e m o ž e n j a , le zakaj 
ne bi bili kmetje do nekdanje srenjske zemlje?" 

Čeprav zakon o denacionalizaciji ne velja niti pol leta in ima
jo nekdanji lastniki nacionaliziranega, zaplenjenega ali kako dru
gače odvzetega premoženja še približno leto časa za vložitev zah
tevkov, pa se že pojavlja dvoje teženj za spremembo zakona: neka
teri se zavzemajo, da bi zožili krog denacionalizacijskih upravičen
cev (in izločili Cerkev), drugi za to. da bi ga še razširili na nekda
nje agrarne oz. srenjske skupnosti in na društva in da bi ga v 
nekaterih delih popravili. Na vprašanje, zakaj zakon vsebuje prav 
takšne rešitve in ne drugačne, zakaj je med upravičenci Cerkev 
edina "pravna oseba", zakaj pa. denimo, ni agrarnih skupnosti in 
nekdanjih lastnikov vasi, je mogoče odgovoriti le tako, kot je po
slancem že pri sprejemanju zakona odgovarjal minister za pravo
sodje in upravo dr. Rajko Pirnal, češ - zakon je slab kompromis 
med političnimi strankami. 

Ko so se v nedeljo na pobudo pašne skupnosti Dovje - Moj 
strana in njenega predsednika Ivana Pezdirnika v zadružnem do
mu na Dovjem zbrali predstavniki domala vseh nekdanjih agrar
nih (srenjskih) skupnosti iz jeseniške in radovljiške občine, nekaj 
pa j ih je bilo tudi i/, tržiške in škofjeloške, seje "parlament od Ra
teč do Sorice" spraševal nekako takole: "Če bodo grofje in Cerkev 
po zakonu o denacionalizaciji dobili nazaj svoje premoženje, le za
kaj ga ne bi tudi nekdanji lastniki vasi oz. lastniki nekdanjih 
agrarnih skupnosti!?" 

Zgodb, kakršno je na zboru povedal Janez Skumavec, je bilo 
na Gorenjskem še veliko. Ko so pred približno sto petimi leti raz
pustili freisinško gospostvo, so na Dovjem zemljo razdelili tam
kajšnjim prebivalcem, ki pa so se odločili, da jo del pustijo v skup
nem gospodarjenju oz. v srenji. Agrarna skupnost, v kateri je bilo 
134 prebivalcev Dovjega in Mojstrane, je imela 5700 hektarjev 
zemlje, od tega največ pušče, skalnatih predelov, gozdov in pašni
kov, pa tudi svoje lovišče, ki ga je dajala v desetletni najem naj
boljšemu ponudniku. Skupnost je z denarjem od skupne zemlje 
urejala pašnike, zgradila vodovod na Dovjem, hlev na Rožci in 
Mojstranški planini, popravljala gozdne poti itd. Po drugi svetovni 
vojni, natančneje 1948. leta. je jeseniški ljudski odbor na podlagi 
zakona o agrarnih skupnostih vse premično in nepremično premo
ženje agrarne skupnosti podržavil in ga dal občini Jesenice, blej
skemu gozdnemu gospodarstvu in kmetijski zadrugi Dovje, ki pa 
se Je kasneje trikrat reorganizirala in končno pristala "v naročju" 
KZK-jeve oz. Mercatorjeve Temeljne organizacije kooperantov 
Radovljica. Pod njenim okril jem deluje tudi pašna skupnost Dovje 
- Mojstrana, ki upravlja z delom nekdanjih srenjskih zemljišč. 

Nacionalizacija srenjske zemlje je bila za nekatera območja 
hud udarec. "Pridite v vasi pod Ratitovec, pa boste videli posledice! 
Ko so ljudem odvzeli srenjsko zemljo oz. pravice na tej zemlj i , so 
odšli, vasi pa so se izpraznile," je dejal Marjan Peternelj, dopolnil 
pa ga je Rudi Šimac, predsednik pred nedavnim ustanovljene ne
strankarske zveze lastnikov razlaščenih vasi, ki je povedal, kaj mu 
je tedaj, ob nacionalizaciji, dejal oče: "Sin, pol kmetije je manj! 
Pojdi študirat!" In je šel... Zdaj pa se skupaj z nekdanjimi lastniki 
razlaščenih vasi prizadeva, da bi odvzeto srenjsko zemljo in gozdo
ve oz. skupinsko lastnino, ki jo poznajo tudi v Nemčiji in Švici, 
ponovno dobili nazaj. Na Tolminskem so se že organizirali in usta
novili zvezo razlaščenih vasi, zdaj se j im pridružujejo tudi Gorenj
ci , ki spoznavajo, da posamično ne bodo veliko dosegli, ampak le s 
skupnimi, združenimi močmi. 

Začetno navdušenje, češ - zakon o denacionalizaciji je sprejet 
- je splahnelo, ko so po vaseh ugotovili, da zakon le v enem členu 
omenja srenjske oz. agrarne skupnosti in da ni povsem jasen v 
tem. ali omogoča vračanje srenjske zemlje nekdanjim lastnikom 
ali ne. Ko so na zboru "premleval i" o tem, kaj naj bi zahtevali - le 
jasnejšo razlago ali takšno dopolnitev zakona, da bodo med dena-
cionalizacijskimi upravičenci poleg Cerkve kot za zdaj edine "pra
vne osebe" še agrarne skupnosti, se je oglasila jeseniška kmetijska 
referentka Nataša Torkar in povedala, da vse le ni tako črno, kot 
se nekaterim zdi. Zakon o denacionalizaciji res določa, da so upra
vičenci lahko le posamezniki in Cerkev, vendar je tudi zahtevke za 
vračilo srenjske zemlje mogoče obravnavati kot zahtevke večjega 
števila posameznikov, ki so dokazano - zemljiškoknjižno - lastniki 
srenjske zemlje. Tak postopek je resda precej zapleten, mogoče pa 
bi ga bilo poenostaviti, če bi nekdanji lastniki (po zakonu o dru
štvih) ponovno ustanovili agrarno skupnost in imenovali nekoga, 
ki bi vse zastopal v denacionalizacijskem postopku. Še lažje bi bi
lo, če bi bile v zakonu o denacionalizaciji med upravičenci navede
ne tudi agrarne skupnosti, vendar je problem v tem, da za zdaj ni 
so in da bi bilo najprej treba spremeniti zakon. Ker bi bil to ob 
počasnem skupščinskem kolesju dolg in zapleten proces z nepred
vidl j iv imi rezultati, ni mogoče povsem določno odgovoriti, kaj bi 
se bolj splačalo: ali po zapletenih poteh uveljavljati pravice v okvi 
ru sedanjih zakonskih rešitev in možnosti ali zahtevati spremembo 
zakona in potem po lažjih poteh poskušati priti do istega c i l j a . • 
C. Zaplotnik 
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G O R E N J S K A 
K M E T I J S K A 
Z A D R U G A 
TZO CERKLJE 
U L. Toneta Fajfarja 38, Cerklje 

razpisuje na podlagi sklepa Zadružnega sveta TZO Cerklje 
J A V N O DRAŽBO 

za prodajo stroja za ribanje repe in zelja ter 12 lesenih kadi, 
prostornine od 2 do 4 m\ 
Dražba bo v ponedeljek, 18. maja 1992, ob 10. uri v Kisarni 
Zalog pri Cerkljah. 
Vse informacije lahko dobite vsak dan po telefonu štev. 
064/421-200 od 7. do 14. ure ter ogled v četrtek od 8. do 11. 
ure in na dan dražbe od 7. do 10. ure. 

J e r n e j V o d n i k , k m e t iz G o r e n j e Ž e t i n e 

" Č e l a s t n i k u n i d o g o z d a , t u d i 
d e s e t g o z d a r j e v n e p o m a g a " 

H r i b o v s k e k m e t e n a j v e č s tane " k o m u n a l a " . 

Gorenja Zetina, 8. maja - "Če bo država hotela, da bodo mladi 
ostali na hribovskih kmetijah in tam z veseljem živeli in delali, bo 
morala ustvariti boljše pogoje. Mladi so namreč iz drugačnega "te
sta": ne gre jim samo za preživetje, radi bi še kaj več," pravi Jernej 
Vodnik, kmet iz Gorenje Žetine, predsednik zadružnega sveta in 
vaškega odbora in eden od petih Gorenjcev, ki so pred nedavnim v 
Mariboru prejeli priznanje Zadružne zveze Slovenije. 
Lahko na kratko predstavite 
kmetijo? 

"Vse zemlje je 32 hektarjev, 
od tega več kot 18 hektarjev 
obdelovalne in dobrih 13 hek
tarjev gozda. Med kmetijskimi 
zemljišči prevladujejo travniki 
in pašniki, njiv je zdaj en hek
tar (včasih, ko smo sejali še ži
ta, smo jih imeli pet), poldrugi 
hektar gozda je malo vredne
ga... Ukvarjamo se z rejo krav 
in bikov, z gozdarstvom in s 
kmečkim turizmom oz. s kmeti
jo odprtih vrat. S turizmom je 
za zdaj kar dobro, vendar se 
obetajo spremembe, nad kate
rimi nismo preveč navdušeni. 
Če ne bomo smeli prodajati 
kupljenih izdelkov in bomo go
stom, ki bi si zaželeli piva ali 
vina rekli, da ga ne točimo, jih 
bomo hitro odgnali. Mleko od
dajamo, trije iz vasi ga vozimo 
povprečno po sto litrov na dan 
v bližnje Javorje." 
Zdaj so vsaj boljše ceste kot 
pred leti! 

"Hribovske kmete "komu
nala" največ stane. V preteklih 
letih smo veliko vložili v ceste, 
izdatno pa nam je pri tem po
magala tudi družba. Vsa cesta 
od Poljan do Gorenje Žetine je 
asfaltirana, izjema je le polkilo-
metrski odsek med Javorjami 
in Zetino, ki je še vedno maka
damski. Ko smo se pred nedav
nim sestali v kraju, se je poka
zalo, da so vaščani že malo na
veličani udarniškega dela in da 
vse težje prispevajo za cesto, 
vendar so toliko še pripravljeni 
strniti moči, da bi uredili zad
nji makadamski odsek." 
Trinajst hektarjev gozda ni po
sebno veliko za hribovsko kme
tijo. 

"To je premalo. Dohodek iz 
gozda je skromen. Po podatkih 
gozdnega gospodarstva je letni 
prirastek osemnajst kubičnih 
metrov, v dogovoru z gozdar
jem smo sekali nekoliko več. 

O b k o n c u tedna v 
K r a n j u 

Praznik mleka 
Kranj - Podjetje Kotin iz Kra
nja prireja ob koncu tedna, v 
soboto in v nedeljo (v primeru 
slabega vremena pa teden kas
neje) na prostoru med cerkvijo' 
in Prešernovim gledališčem v 
Kranju "Praznik mleka". Na 
prazniku bodo predstavili po
nudbo mleka in mlečnih izdel
kov iz slovenskih mlekarn, pra
vilno uživanje in shranjevanje 
mlečnih izdelkov, uživanje 
mlečnih izdelkov v kombinaciji 
s posebnimi kruhi in vinom ter 
staro, tradicionalno predelavo 
mleka na Slovenskem. V podje
tju Kotin zagotavljajo, da bo 
mleko in mlečne izdelke pred
stavilo najmanj šest slovenskih 
mlekarn, da bodo tri pekarne 
sodelovale s ponudbo poseb
nih kruhov in da bo Agroind iz 
Vipave poskrbel za vina. Praz
nik, ki se bo oba dneva začel 
ob pol devetih dopoldne in 
končal ob šestih popoldne, bo
do "popestrili" s pokušinami 
in s povprečno dvajsetodstotni
mi popusti. Ze v petek ob 18. 
uri bo v Mestni hiši v Kranju 
srečanje razstavljalcev, veletr-
govcev in kranjskih gostov. Na 
srečanju bodo med drugim go
vorili o mleku v prehrani, o tra
dicionalnem sirarstvu, o sodob
nem trženju v mlekarstvu, o si
ru in vinih in še o čem.# C. Z. 

Ce bi imeli vsaj sto kubičnih 
metrov letnega etata, bi doho
dek (skupaj s tistim iz hleva) že 
zadoščal za normalno preži
vljanje, tako pa smo morali po
iskati dodatno dejavnost." 
Živite in delate domala sredi 
gozdov, zato verjetno dobro ve
ste, kakšno je zdaj njihovo sta
nje. Slišati je vse mogoče, med 
drugim tudi to, da brezzakonje 
že povzroča škodo. 

"Za območje Javorij lahko 
rečem, da se zdaj ne seka nič 
več, kot se je prej, ko so še vse 
imela v rokah gozdna gospo
darstva. Trenutno je tudi cena 
lesa tako slaba, da se ne splača 
sekati; les pa je tudi vse težje 
prodati. Vsak kmet, ki živi od 
gozda, tudi sam dobro ve, ko
likšen največji posek prenese 
gozd. Kot nekdanjega člana 
sveta delavcev in kmetov v 
škofjeloški temeljni organizaci
ji kooperantov in v Gozdnem 
gospodarstvu Kranj me zelo 
boli, da smo kmetje v preteklo
sti skoraj ves les prodali gozd
nemu gospodarstvu in s tem 
soustvarjali premoženje, od ka
terega pa zdaj, po likvidaciji 
TOK-a, nimamo ničesar. Veli
ko denarja smo prispevali za 
gozdarska vozila, za mehaniza
cijo, za opremo in še za marsi
kaj drugega, zdaj pa ugotavlja
mo, da je bilo naše le tisto, kar 
je bilo formalno knjiženo na 
TOK. Tega pa je bilo zelo ma
lo." 
Al i gozdne ceste res propadajo? 

"Tako me je pred kratkim 
vprašal tudi kmet iz doline, pa 
sem mu odgovoril, da jih pri 
nas zdaj vzdržujemo enako, 
kot smo jih prej, in da je to si
cer precej odvisno od lastni
kov. Prej smo za gradnjo in 
vzdrževanje cest in vlak pose
bej združevali denar, zdaj pa 
večje obveznosti prevzemajo 
lastniki." 

Vihar je že blažji, vendar se 
povsem le še ni polegel: vpra
šanje, obvezno odkazilo gozd
nega drevja za posek - da ali 
ne, ostaja. Kaj menite o-tem? 

"Menije vseeno, ali odka
zilo je ali ga ni. Ko sva z 
gozdarjem hodila po gozdo
vih, sva bila že doslej dokaj 
soglasna o tem, kaj je pri
merno za posek in kaj ne. 
Brez stroke v gozdovih tudi v 
prihodnje ne bo šlo, nasvet je 
zmeraj dobrodošel, vendar se 
strinjam s Podmlačanom in s 
tistimi, ki pravijo, da tudi de
set gozdarjev gozdu ne po
maga, če lastnik ni pripra
vljen z njim živeti in če v 
njem ne vidi trajne dobrine." 

Kmetije odprtih vrat so na Go
renjskem še bolj redke. Kakšne 
so vaše triletne izkušnje? 

" N a kmetiji mora vedno biti 
kdo doma. Po pravilniku lahko 
kadarkoli snamemo tablo z 
vrat in gremo na travnik, v 
gozd ali kam drugam, vendar 
tega doslej še nismo storili. Če 
že kam gremo za krajši čas, na
pišemo na listek, kdaj se vrne
mo. Ob koncu tedna, ko pla-

Zakon o zadrugah že velja in 
zadruge se bodo morale do 
konca junija uskladiti z no
vim zakonom. Za kakšno za
drugo se zavzemate kot pred
sednik zadružnega sveta KZ 
Škofja Loka? 

"V naši zadrugi je bilo že 
veliko predlogov o tem, kako 
naj bi se organizirali. Neka
teri so se precej časa zavze
mali za to, da bi sedanjo za
drugo razdelili na toliko 
(manjših) zadrug, kot je za
družnih okolišev; zdaj pa je 
vse več zagovornikov predlo
ga, da bi ohranili sedanjo 
zadrugo in jo uskladili z za
konom; tisti, ki bi se želeli iz
ločiti, pa bi to lahko storili 
kasneje. Jaz se iz kadrovskih 
in drugih razlogov zavze
mam za veliko in trdno za
drugo, ki pa jo bo treba ra
cionalizirati. " 

ninci hodijo na Blegoš ali kam 
drugam, je še posebej dosti de; 
la. Nekateri si privoščijo tud| 
kosilo. Zaslužek ni velik, nekaj 
pa vendarle je. Če nas davki ne 
bodo preveč pritisnili, bom° 
dejavnost še širili. Ker se bosta 
"tamlada" preselila v druge 

prostore, bomo v hiši uredili 
tudi nekaj sob za kmečki turi; 
zem, na dvorišču pa postavili 
brunarico. Po prenočiščih je že 
zdaj precejšnje povpraševa
nje." 
Doslej vam torej ni bilo žal? 

"Doslej ne. Kako bo v pri
hodnje, je odvisno predvsem 
od davkov. Za kupljeno pijačo 
sem pripravljen plačati davke, 
od tistega, kar doma pridela
mo, pa ne. Da bo žena vse leto 
nosila koše s krmo za šest do 
osem prašičev, potem pa bomo 
poleg davka od katastrskega 
dohodka plačali še davek 0$ 
kmetije odprtih vrat, je pa pre
tirano. Oblast nam lahko za to, 
da vztrajamo na devetsto me
trih nadmorske višine, lahko 
tudi kaj nudi." 
Je na kmetiji še veliko ročnega 
dela? 

"Veliko... Tisto, kar spravi
mo v silos, pokosimo s kosilni
co, vse ostalo na roke. Dva ted
na še vedno "poje" kosa. Ne 
gre drugače!" 
Pred leti je raketa za obrambo 
pred točo na kmetiji zanetila p<>' 
žar. Je bilo hudo? 

"Požar je uničil kozolec, dr
varnico, traktor, cisterna s čr
palko, obračalnik, trosilnik... Z 
odškodnino, ki smo jo dobili-
smo bili dokaj zadovoljni; še 
bolj pa s tem, kako velikodu
šno so nam ljudje priskočili na 
pomoč." 
Pred nedavnim ste prejeli pri* 
znanje Zadružne zveze Sloveni
je-

"Priznanje mi zelo velik 0 

pomeni, predvsem pa mi je v 

zadoščenje za ves trud in čas. 
ki sem ga ob delu na kmetij1 

žrtvoval za delo v zadružnih or
ganih pa tudi v gozdnem g°-
spodarstvu in v krajevni skup
nosti." • C. Zaplotnik 

S l o venska v l a d a spre je la s p o d b u d e za kmet i js tvo 

Odloki o pomoči iz proračuna 
Ljubljana, 11. maja - Slovenska vlada je konec 
preteklega tedna na svoji predvidoma zadnji 
delovni seji sprejela dva odloka o finančnih in
tervencijah na področju kmetijstva, ki omogo
čata uporabo denarja, ki je v proračunu Slove
nije predviden v ta namen. Odloka podrobno 
določata namen, pogoje in načine za izvajanje 
intervencij za razvoj kmetijstva ter proizvodnje 
hrane ter za celostno urejanje podeželja in ob
novo vasi. 

Minister za kmetijstvo, gozdarstvo in 
prehrano dr. Jože Osterc je na tiskovni kon
ferenci po seji vlade poudaril, da sta sprejeta 
odloka v bistvu pogoj, da se v slovenskem 
proračunu predvideni denar za pomoč kme
tijstvu sploh lahko uporabi. Odlok o finan
čnih intervencijah za ohranjanje in razvoj 
kmetijstva ter proizvodnje hrane omogoča fi
nančno pomoč, ki naj bi prispevala k poveča
ni ekonomičnosti, produktivnosti in kakovo
sti pri pridelavi hrane, usmerjena pa naj bi 
bila k tistim področjem, ki v kratkem času za
gotavljajo največje učinke. Znano je, daje bi
lo lani prav kmetijstvo oz. pridelava hrane 
edina panoga, ki je uspela zadržati in celo 
povečati fizični obseg proizvodnje in tak po
ložaj bi želeli ustvariti tudi letos. Za spodbu
do rajonizacije imajo prednost vlaganja v 
prašičerejo v ravnini, s tem odlokom pa se 
zagotavljajo tudi sredstva, ki bodo izravnava
la dohodek hribovskih kmetij, ki delujejo v 
oteženih razmerah za kmetovanje (n.pr. s po
sebnim dodatnim plačilom k litru mleka), vse 

v funkciji ohranitve hribovskih kmetij in s 
tem poselitve. Ob izločitvi iz Jugoslavije pa je 
kmetijstvo izgubilo tudi možnost pridobiva
nja sredstev za regresiranje obresti za obrat
na sredstva iz primarne emisije, kar v mone
tarnem sistemu Slovenije ni predvideno. Za
to omenjeni odlok urejuje tudi to vprašanje, 
iz proračuna naj bi bilo za regresiranje obre
sti namenjenih 2,5 milijarde tolarjev. 

Pri snovanju odloka o finančnih inter
vencijah za celostno urejanje podeželja in 
obnovo vasi pa so se zgledovali po podobnih 
dolgoletnih in že tradicionalnih modelih raz
vitih držav (zlasti Bavarske). Letos naj bi za
gotavljali predvsem usposabljanje zemljišč za 
večje in kakovostnejše pridelke, kar naj bi 
dosegli z osuševanjem, namakanjem ter tudi 
z agromelioracijami povezanimi z zložbo 
zemljišč. Pri sofinanciranju celostnega ureja
nja podeželja pa se moramo zavedati nujno
sti ohranitve naše krajine ter dejstva, daje tu
di na podeželju potrebno ustvariti, za zado
voljstvo ljudi, dostojne bivalne pogoje. 

Vlada je na tokratni seji sprejela tudi 
odloka o ukinitvi carin pri uvozu tistih os
novnih kmetijskih izdelkov, ki jih Slovenija 
nima dovolj (svinjina, riž, olje, itd.) ter o no
vih tarifah za plačevanje stroškov pregleda 
kakovosti kmetijskih pridelkov iz uvoza. Za 
reševanje mlečnih presežkov v Sloveniji pa 
razmišljajo o subvencijah in stimulacijah za 
izvoz mleka in mlečnih izdelkov v nekdanjo 
Jugoslavijo, vendar se bodo dokončno odlo
čili šele po pogovorih s Hrvaško. • Š. Ž. 
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V D O M Ž A L A H SE JE K O N Č A L HI. T E N I Š K I TURNIR SLOVEN IAN OPEN 

Z m a g o s l a v j e š v e d o v i n o r g a n i z a t o r j e v 
P r v i z m a g o v a l e c o d p r t e g a t e n i š k e g a t u r n i r j a S l o v e n i j e M a g n u s L a r s s o n j e t u d i t r e t j i z m a 
g o v a l e c - V d v o j i c a h s t a s l a v i l a L a r s s o n i n T i l l s t r o e m . 

Domžale, 10. maja - Za v nedeljo končani tretji challenger teniški tur
nir Slovenian open lahko mirno zapišemo, da je minil v znamenju šved
skega zmagoslavja, zadovoljni (in malce utrujeni) pa so bili po dobrem 
tednu dni tudi organizatorji, saj jim je bilo vreme ves čas izredno naklo
njeno, tako da je spored tekel po načrtih. Hkrat i so bil i nad lepimi boji 
na igrišču zadovoljni gledalci, ki jih je bilo v Domžalah kakih 12 tisoč, 
'n ne nazadnje - tudi igralci niso mogli prehvaliti čudovitega objekta te
niškega centra Ten - ten in odlične organizacije. 

" G O R E N J 1 M L E K A ) S K A I R N A 
K R * N i 

Prvo sobotno polfinale med 
Švedom Tillstroemom in Čehom 
Vajdo je dobil mladi Šved, drugo 
Polfinale med Larssonom in Ar-
dinghijem pa po pričakovanju 
Larsson. Tako so se uresničile na
povedi poznavalcev, da se bosta V 
finalu pomerila Šveda. Šveda pa 
je čakalo še eno finale, finale 
dvojic, saj sta v polfinalu prema
gala dvojico Gabrichidze - Kac-
harava. 

Tako je nedeljsko finale (tek-
•no si je med mnogimi znanimi 
Politiki in športniki ogledal tudi 
Predsednik vlade dr. Janez Drno
všek) mini lo v znamenju Šved
ske, izkušenejši Larsson pa je po 
dobri uri lepe tekme ugnal mlaj

šega rojaka Tillstroema. Nato sta 
Šveda zaigrala še v dvojicah in 
zanesljivo v manj kot uri prema
gala Brendija in Modregana. 

Edino, kar smo v Domžalah 
vsi malce pogrešali, so bili doma
či tenisači. Čeprav se j ih je kar 
nekaj zvrstilo v kvalifikacijskem 
turnirju in so dobili trije (Jaka 
Božič, Blaž Trupej in Iztok Bo
žič) tudi posebna povabila orga
nizatorja za glavni turnir, so vsi 
izpadli že v prvem kolu. Čast in 
upanje slovenskega tenisa pa so z 
lepimi igrami "reševali" mladi te
nisači do dvanajst let in tenisači 
do 14. let, ki so se merili na Juni
or opnu. # V. Stanovnik 

Več kot dvesto kolesarjev na dirk i ob Blejskem jezeru 

Z a p l e t v č l a n s k i d i r k i -
z m a g a v c e l j e 
Franc H v a s t i : " C i l j je b i l nevaren in neregu laren/ ' 
Bled, 10. maja - Domači kolesarski klub je v nedeljo priredil tradicio
nalno 21. mednarodno krožno kolesarsko dirko ob Blejskem jezeru. Več 
kot dvesto tekmovalcev iz Slovenije, med njimi tudi večina najboljših, 
ter iz nekaterih hrvaških, italijanskih in avstrijskih klubov se je pomeri
la na krožni, 2950 metrov dolgi zahtevni in razgibani progi, ki je pote
kala po Kolodvorski, Zupančičevi in Kidričevi cesti, start in cilj pa je bil 
(okrat v regatnem centru Zaka. V najzanimivejši dirki članov je po pre
cejšnjih zapletih in diskvalifikaciji nekaterih tekmovalcev zmagal Sandi 
Smerc iz kolesarskega kluba Celje, v času zmagovalca pa je kot tretji 
pripeljal v cilj tudi Franci Pi lar iz kranjske Save. V močni konkurenci 
nrlajših mladincev je bil prvi Sašo Zupan, prav tako iz Save. 

Predsednik vlade dr. Janez Drnovšek je podelil pokal najboljšemu. Do
bil ga je Šved Larsson. Foto: J . Cigler 

N A ILIRIJI '92 VRSTA REKORDOV 
Ljubljana, 10. maja - Kar 13 rekordov je bilo doseženih na tradicio
nalnem mednarodnem plavalnem mitingu v Ljubljani. Rekord na 
400 metrov kravi za moške je postavil Jure Bučar, rekord pa je na 
100 metrov prsno ponovno popravila Radovljičanka Alenka Kejžar. 
Na 100 metrov kravi je med članicami zmagala Blatnikova (Triglav), 
ki je bila najboljša tudi na 800 metrov kravi. Med mladinci na 400 
metrov kravi je zmagal Milenkovič (Triglav). • (vs) 

kluba Celje. Franc Hvasti, direk
tor slovenskih kolesarskih repre
zentanc, ki si je tudi ogledal tek
mo, je po dirki dejal: "Blejski ko
lesarski delavci so pripravili zani
mivo tekmo z dobro konkurenco. 
Če bi me vprašali pred dirko, bi 
j im svetoval, da bi cilj uredili 
drugod, v bližini železniške po-

Tekmovalci. razdeljeni v tr i 
najst kategorij po starosti in spo-
'u, so morali prevoziti od devet 
(pionirji) do 74 kilometrov dolgo 
Progo (mladinci in člani). Udele
žba je bila najboljša med pionirji 
ter mlajšimi mladinci, medtem 
ko v nekaterih kategorijah ni bi 
lo niti toliko tekmovalcev, da bi 
lahko podelili komplete medalj. 
V članski dirki je prišlo do zaple
ta. Bogdan Fink iz kolesarskega 
društva Krka je sicer prvi in z 
dvignjenimi rokami prevozil c i l j 
no črto, vendar so ga sodniki dis
kvalificirali, ker so ga že med 
tekmo trikrat opozoril i , da naj 
2ato, ker nima varnostne čelade. 
2apusti tekmovalno progo. Dva 
tekmovalca sta med vožnjo tol
kla po avtomobilu, ki je sprem-
Ual kolesarje, nekaj kolesarjev pa 
Je tik pred ciljem izpustilo vož
njo okrog "otoka" v Zaki in si ne
koliko skrajšalo progo. Sodniki 
s o imeli polne roke dela, po po

svetovanju pa so zmago prisodili 
Sandiju Smercu iz kolesarskega 

Sašo Zupan (KK Sava) - zmagova
lec med mlajšimi mladinci 

staje, ne pa v Zaki , kjer je bil ne
varen in neregularen. Po medna
rodnih pravilih mora biti pred ci 

ljem najmanj dvesto metrov rav
nine, tu pa je bil pred ciljem še 
oster zavoj." Rezultati - pionirji 
A : 1. Matej Stare, 2. Sašo Berce, 
8. Benjamin Korenjak (vsi Sava); 
pionirji B: I. Miha Zohar (Ptuj), 
7. Andrej Zupančič (Bled), 9. Lu 
ka Melihen (Sava); rekreativci 
R l : 1. Rok Čeme (Maksi šport), 
2. Marjan Zupančič (Bled). 3. 
Gorazd Rekar ( KK Janez Peler-
nel), 4. Andrej Zupan (Bled); re
kreativci R2: I. Bojan Vodlan 
(Ajabi Celje); veterani A : 1. Ivan 
Rajgelj (Petelin Trst), 2. Lojze 
Oblak ( K K Janez Peternel); vete
rani B; I. Franz Tarman (Arbo). 
4. Mi lan Frelih (ŠD Jakob Štu-
cin); veterani C . I. Brane Dež-
man, 2. Vinko Novak (oba KS 
Kokrica) ; veterani D: 1. Adolf 
Schervvitzl (Ford VValdhauser); 
članice: 1. Marija Logonder ( K K 
Janez Peternel); mlajši mladinci: 
1. Sašo Zupan, 5. Igor Tomše. 9. 
Klemen Tušek (vsi Sava); mla
dinci: I. Boštjan Felc (Sloga). 2. 
Uroš Kosmač (Sava); člani: I. 
Sandi Šmerc (Celje). 3. Franci Pi
lar, 7. Aleš Pagon, 10. Marko Po-
lanc (vsi Sava); gorski cilj i - čla
ni : 1. Jure Robič (Astra). 2. Fran
ci Pilar, 4. Igor Berloncelj (oba 
Sava) • C. Zaplotnik 

Mari ja Logonder (KK J . Peternel 
Škofja Loka) - najboljša med čla
nicami. 

FRELIHOVI TRIJE DRŽAVNI NASLOVI 
Ljubljana, 10. maja - Konec tedna je bilo v dvorani na Galjevici 
prvo državno namiznoteniško prvenstvo za posameznike in dvo
jice v članskih kategorijah. Prvenstvo je pripravil N T K Kovina, 
sodelovalo pa je okrog 80 igralcev. Najboljša posameznica prven
stva je bila Kranjčanka Polona Frel ih, ki je osvojila - posamezno, 
v ženskih dvojicah in v mešanih dvojicah z Robijem Smrekarjem 
- tri zlata odličja. Robi Smerkar je zmagal še v posamični konku
renci, v dvojicah pa sta zmagala lgnjatovič in Škafar. • (vs) 

I. d u a t l o n B o h i n j 9 2 ' 

Bohinjci vabijo na tek 
in kolesarjenje 
Ribčev Laz - Bohinjci so bili doslej znani predvsem po triatlonu, tokrat 
pa so se odločili, da pripravijo duatlon: najprej pet kilometrov teka, na
to dvajset kilometrov kolesarjenja in za "priboljšek" še enkrat pet ki lo
metrov teka. 

Prvi bohinjski duatlon, ki ga prireja turistično društvo Bohinj, 
bo v soboto, 16. maja, ob 13. uri na kopališču ob Bohinjskem jezeru. 
Moški bodo razdeljeni v sedem starostnih kategorij: mladinci I (16 
do 18 let), mladinci II (19 do 22 let), člani I (23 do 30 let), člani II (31 
do 40 let), mlajši veterani (41 do 50 let), starejši veterani (51 do 60 
let) in superveterani (nad 60 let), ženske pa v tri skupine: članice (do 
30 let), veteranke (31 do 45 let), superveteranke (nad 46 let). Priredi
telj bo sprejemal prijave do 12.30 na prireditvenem prostoru, štartni
mi bo 400 tolarjev, vsak tekmovalec bo dobil majico in topel obrok, 
poskrbljeno pa bo tudi za okrepčevalnice.* C. Z. 

Ž iga R u p a r , najboljši tenisač d o 14. le ta 

Z ZVEZKI NA TURNIRJE 
Žiga Rupar, sedmošolec iz Škofje Loke, je zadnji dve leti do
segel nekaj lepih uspehov na domačih prvenstvih v Sloveniji in 
še prej v okviru Jugoslavije, zmagal pa je tudi na mednarod
nih turnirjih v tujini. Tudi letos je bil v svoji starostni skupini 
drugi na državnem dvoranskem prvenstvu, uvrstil se je med 
osem najboljših igralcev prejšnji mesec na turnirju v Genovi, 
v nedeljo pa je zmagal tudi na turnirju tenisačev do 14 let v 
Domžalah. 

"Sprva sem treniral smučanje, ker pa 
mi niso bili všeč treningi, sem začel s 
tenisom. Igrali so ga že brat. mami in 
oči, tako da se mi ni bilo težko odloči
ti. Igram pet let, vendar prvo leto še ni 
sem hodil na turnirje. Naslednje leto 
sem navadno izpadel že v prvem kolu. 
uspehi pa so se začeli pri enajstih letih, 
ko sem zmagal na dveh pokalih Cock-
ta. Nato je bilo več dobrih rezultatov 
zmage na Mastersu Slovenije, osmega 
mesta na odprtem prvenstvu Jugoslav-

vije, pa lani uspehi v Avstri j i in zadnji uspeh v Genovi . . . 
Pri trinajstih je seveda težko napovedovali kariero, pa 

vendar je Žiga prepričan, da mu uspeh, ob dobrem trenin
gu seveda, ne sme uit i : "Na dan treniram dve uri. pozimi 
na Dolgem mostu. Sedaj me trenira češki profesionalni tre
ner Mi ro Špalek, prej pa je bil moj trener Tomo Arh , ki je 
sedaj v Nemčiji. Tja nameravam to zimo tudi sam in tako 
bom spet pri svojem prejšnjem trenerju. Za letos sem si za
stavil cilj zmagati na slovenskem državnem prvenstvu in 
biti med štirimi v Evropi in med osmimi na Orange bovlu. 
Kasneje pa načrtujem priti med prvih slo na A T P lestvici 
in morda kdaj tudi med prvih deset." 

Čeprav se je Žiga odločil posvetili tenisu, pa ne zane
marja šole: "S šolo nimam težav, sem odličnjak. Tako 
imam tudi pri učiteljih veliko razumevanja za odsotnost. 
Vendar pa vedno na turnirje odhajam s knjigami in zvezki, 
da se lahko vse sproti naučim. Ker na turnirjih do 14. leta 
še ni denarnih nagrad, pač pa le praktične, imam tudi dva 
sponzorja. Eden je Nova Banka, drugi pa oči." 

• V. Sta novnik 

^ J E L O V I C A 
Slovenija v kvalifikacije 

V nedeljo se je v Pragi končalo svetovno prvenstvo skupine A v 
hokeju. V finalu so Švedi premagali Fince in ponovno osvojili naslov 
prvakov. Ob prvenstvu je bil v Pragi tudi kongres Mednarodne ho
kejske federacije. Slovenija je bila sicer sprejeta v I IHF kot polnopra
vna članica, vendar pa bo morala igrati kvalifikacije za nastop na SP 
skupine C prihodnje leto. saj si naši predstavniki niso uspeli izboriti 
prav ice o pravnem nasledstvu Slovenije po razpadu jugoslovanske re
prezentance. Tako članica skupine C ostaja Jugoslavija. • (vs) 

G L A S 
I N T E R S P O R T d . o . o . 

TURISTIČNI TEK ZA I. POKAL ŠMARJETNA GORA '92 

V soboto, 16.5.1992 
Start ob 10. uri na Gorenjskem sejmu v Kranju. Proga je 
dolga 4.300 m s 308 m višinske razlike. 
Prijave sprejemajo 16.5. od 8. do 9.30 na štartnem mestu. 
Štartnina 300 SLT. 
Poleg pokalov za najboljše in medalj za prvo, drugo in tretje uvrščene 
(4 ženske in 6 moških kategorij) dobijo vsi nastopajoči brezplačno 
vstopnico za I. Sejem šport in turizem. 
Med vsemi nastopajočimi bo ob razglasitvi rezultatov ob 12.30 na 
sejmu izžrebano nekaj praktičnih nagrad. 



p G L A S O V A 

S t o t i n k A 
H c H g ž E B 
S l o v e n s k e n o g o m e t n e l ige 

Živila pokleknila pred potrošnikom 
Beltinci, 10. maja - POTROŠNIK : Ž IV I LA N A K L O 2 : 1 (1 : 1L gle
dalcev 800, sodniki Jakopiček, Novarlič in Krenker, strelec za Živila 
Naklo Gregor Grašič v 8. minuti, za Potrošnika pa Baranja v 35. minuti 
iz enajstmetrovke in David v 65. minuti. 

Živila i/ Naklega so v Beltincih doživela četrti poraz v spo
mladanskem delu prvenstva ob devetih remijih. V Beltincih so preje
li dva zadetka in izgubili, vendar ostajajo tudi po tem kolu pod vr
hom prvenstvene lestvice na petem mestu z 38 točkami. Prehitela j ih 
je namreč samo S A O P Gorica, ki je doma premagala Steklarja z 1 : 
0. Koper pa je na srečo Naklancev igral doma s Svobodo iz Ljubljane 

Janez Zupan, predsednik Nogometnega kluba Živila Naklo je po vrni
tvi iz Beltincev povedal, da .so domačini začeli tekmo s strahom in 
zato so Naklanci povedli, žal pa kasneje niso dosegli še drugega za
detka, kar bi jim zagotovilo zmago. Tudi v drugem polčasu so ime
li priložnosti, obramba />a je bila oslabljena, saj se je branilcu Ja
nezu Križaju obnovila poškodba kolena. 

Živila iz Naklega so v Beltincih dožive
la četrti poraz v spomladanskem delu 
prvenstva ob devetih remijih. V Beltin
cih so prejeli dva zadetka in izgubili, 
vendar ostajajo tudi po tem kolu pod 
vrhom prvenstvene lestvice na petem 
mestu z 38 točkami. Prehitela j ih je na
mreč samo SAOP Gorica, ki je doma 
premagala Steklarja z 1 : 0, Koper pa je 
na srečo Naklancev igral doma s Svobo
do iz Ljubljane 1 : 1 . 

**** Živila so na nedeljski tekmi poved-
-š l a B o j a n T i i n e s k i J e ž ° g ° P ° d i «l pred 

j r J , , vrata domačinov, kjer jo je prejel Gre-
Gregor Grašič, strelec za F o r prašič in zadel. V 35. minuti je 
Živila Naklo v Beltincih. igralec Nakla Andrej Jošt v svojem ka
zenskem prostoru igral z roko, sodnik je piskal kazenski strel in Ba
ranja je izenačil. V drugem polčasu 20 minut ni bilo gola. V 65. mi
nuti pa je domači igralec David premagal naklanskega vratarja Mira 
Vodana. Živilom izenačenje ni uspelo, čeprav je imel lepo priložnost 
Taneski v 54. minuti. 

Do konca prvenstva je še sedem kol. V nedeljo, 17. maja, ob 
16.30 bo v Naklem zanimiva tekma med Živili in Rudarjem iz Velenja. 
Naklanci pripravljajo za to tekmo zanimivo popestritev, prvič pa bo za 
Naklo zaigral Moskovčan Vorobjev. • J . Košnjek 

Triglav sedem tekem brez poraza 
Kranj , 10. maja - Območna članska nogometna l iga zahod T R I 
G L A V : B R D A 3 : 0 (0 : 0), strelca za Triglav Kuko l j v 64. in 90. 
minuti in Pavl in v 80. minuti. Z a Triglav so igral i Lalič, Rešek 
(Golob), Blagojevič, Kočevar, A t l i j a , Novkovič, Kondič, Pavl in, K u 
ko l j , Jeraj in Hamzič. 

Čeprav je bila zmaga Triglava pričakovana, saj kranjski nogo
metaši v zadnjih sedmih tekmah ne poznajo poraza, se je moralo 
kranjsko moštvo potruditi, da je strlo odpor discipliniranih gostov, ki 
so se odločili za "obrambno igro z možnimi presenečenji iz. protinapa
dov. Triglav je imel pobudo, vendar je zaman poskušal prebiti strnje
no gostujočo obrambo. Kranjčani so bili brez Tušarja, Sirka in Brki-
ča oslabljeni, vendar je bila to manjša ovira od trdega in nepovalja-
nega igrišča, na katerem je bilo težko kontrolirati žogo, gostje pa so 
zaradi tega brez težav prekinjali napadalne akcije Triglava. Po prvem 
polčasu je bil izid neodločen 0 : 0. V začetku II. polčasa so gostje pre
senetili z odprlo in napadalno igro. bili nekajkrat zelo nevarni in 
zahtevali najstrožjo kazen. Triglav je stopnjeval pritisk in Kukol j je 
v 64. minuti prvič zadel. Domači igralci so se v nadaljevanju nekaj
krat osmešili, ker niso uspeli zadeti iz popolnih priložnosti. Tekmo je 
v bistvu odločil Pavlin v 80. minuti, ko je krenil z žogo iz sredine in 
nato z okrog 20 metrov zadel gostujočo mrežo ter s tem dokazal, da 
je specialist za strele od daleč. V zadnji minuti je dal tretji gol K u 
kolj, kar je njegov šesti gol na zadnjih dveh tekmah in dokaz, da je 
kljub 32 letom še vedno nevaren. 

Tekma je bila fair, športna in v drugem polčasu tudi kvalitetna. 
V nedeljo odhaja Triglav na gostovanje k ljubljanski I l ir i j i . S to tekmo 
se začenjajo srečanja s težjimi nasprotniki v l igi. Pokazala bodo, kak
šna je resnična kakovost mladega kranjskega moštva. • I. Golob 

Zadnji premagal prvega 
Kranj, 10. maja - V 17. kolu A gorenjske članske nogometne lige 

je prišlo do velikega presenečenja in tudi do zamenjave na vrhu. Zad-
njeuvrščeni Šenčur je premagal Sportino Bled z 1 : 0 in tako je Spor-
tino na prvem mestu zamenjala Zarica. Izidi: Trboje : Zarica 1 : 2, 
L T H : Bitnje 3 : 2, Creina : Sava 3 : 0, Šenčur : Sportina Bled I : 0, 
Lesce : Mavčiče 0 : 1 in Visoko : Polet 7 : 0. • R. Gros 

Zmaga jesenic v žireh 
Žir i , 10. maja - A L P I N A Ž I R I : J E S E N I C E 0 : 2 (0 : 1), gledalcev 
300, sodnik Tivold (Kranj) , strelca za Jesenice Mehič v 44. in Bu-
vač v 78. minuti . 

Alpina: Albreht. M. Krumperšek, Klemenčič, Treven, S. Gaber, 
Kržišnik, Gantar (Kacin). Križnar, J . Vehar (Krvina), Sojer (T. Ve-
har), D. Krumperšek. 

Jesenice: Sefaragič, I velja, Pivač, Podlogar, Blagojevič, Sučur, 
Čosič. Buvač, Mehič, Omeragič (Berden), Tancar (Kaltak). 

Nogometaši Alpine so pred domačim občinstvom prikazali naj
slabšo igro v spomladanskem delu prvenstva. Zasluženo so zgubili s 
solidnimi Jeseničani in si s tem porazom najverjetneje zapravili mož
nosti, da bi še v prihodnji sezoni igrali v državni ligi. Tekmo so začeli 
ležerno, igrali so statično, brez borbenosti in tekanja po igrišču. Daja
li so vtis. kot da bi j im gostje zmago podarili. Obramba je bila boljši 
del moštva, sredina in napad pa sta zatajila. Gostje so bili boljši na 
sredini in čakali na protinapade. Na tekmi priložnosti ni bilo veliko. 
Domači so vsega dvakrat ustrelili proti gostujočemu golu, Jeseničani 
pa so izkoristili edino priložnost pred koncem prvega polčasa, ko je 
Mehič s strelom po tleh premagal domačega vratarja. Začetek druge
ga polčasa je pripadal domačinom. Go l je visel v zraku, dosojene 
enajstmetrovke pa domači strelec Sojer ni izkoristil. Po tej priložno
sti so domačini popolnoma popustili, kar so gostje izkoristi l i in Bu
vač je v 78. minuti po hitrem protinapadu izenačil. • I. Pivk 

Danes gorenjska liga 
Kranj, 12. maja - Danes in deloma jutri bodo v gorenjski ligi 

odigrali tekme prvega kola, ki je odpadlo zaradi slabega vremena. 
Člani bodo igrali danes ob 17.30, pari pa so Bitnje : Bled, Polet : Sava, 
Mavčiče : Zarica, LTH : Trboje, Lesce : Creina, Visoko : Šenčur, 
Grintavec : Velesovo, H rastje : Podgorje, Podbrezje : Britof, Kondor 
: Preddvor, Reteče : Tržič in Jesenice B : Živila Naklo B. Pionirji bo
do igrali jutri, 13. maja. Pari so Sava : Triglav, Britof : Živila Naklo, 
Mavčiče : Bitnje, Zarica : Velesovo in Jesenice : Tržič, tekma med 
Creino in Hrastjami pa bo ob 18.45. • J . K. 

Jutri tekma državne reprezentance 
Kranj, 12. maja - Jutri, 13. maja, ob 17.30 bo v Murski Soboti pri 

jateljska nogometna tekma med A državno reprezentanco Slovenije 
in reprezentanco, ki so jo izbrali novinarji. Selektor državne repre
zentance Bojan Prašnikar je v svojo vrsto določil Simeunoviča, En-
glara, Zuliča. Jermani.ša in Čeha iz SCT Olimpija iz Ljubljane, Daba-
noviča. Križana, Binkovskega in Pozniča iz Branika Maribora, Per-
kata in Tosiča (Belvcdur Izola), Galiča in Benedejčiča (Koper), Gru-
škovnjaka iz Slovana Mavrice, Cv ik la iz velenjskega Rudarja, Dov-
žaka iz S A O P Gorica in G l iho iz Studia D. V novinarski reprezen
tanci pa so Varvodič, Volk, Podgrajski, Petrovič, Ružnič, Kosič, Ko
tnik, Želko, Belec, Djuranovič, Hadžialagič, Vrabac, Kosi, Šimundža, 
Goršek, Breznikar in Ubavič. Med rezervami je tudi igralec Živil Na 
kla Fi l ip Murnik, razen njega, pa so še lrgolič. Topič in Batanjski. # 
J . K. 

MKGAMIIK 

Gorenjci v finalu! 
Kadetska in pionirska selekcija mladih nogometašev sta gostova

li v Dekanih, kjer sta igrali proti selekcijam Primorske. Največji 
uspeh so dosegli kadeti, ki so proti slabšim Primorcem igrali s pomla
jenim moštvom. Varovancem trenerja Kodeleta je za prvo mesto za
doščala že točka in rezultat 0 : 0 pomeni, da bodo mladi Gorenjci na 
vseslovenskem "dnevu nogometa" nastopili v finalu proti prvaku 
skupine Vzhod (Celje, Maribor). To je verjetno največji uspeh mla
dih Gorenjcev v zadnjem obdobju, trije reprezentanti v državnih eki
pah (Markelj , Božič, Verbič - vsi N K Creina) pa dokaz, da bi ob na
črtnem delu na Gorenjskem imeli obetaven rod mladih nogometa
šev. 

Derbi creini 
V tekmi območne mladinske lige sta se pomerili enajsterici Crei-

ne in Jesenic. Po boljši in na trenutke kar siloviti igri v prvem polča
su so bili gostitelji - N K Creina - boljši z 2 : 0. Oba zadetka sta padla 
v prvem polčasu in sta bila res lepa. Najprej je diagonalni predložek 
v kazenski prostor poslal obetavni Rozman, Bajrovič pa je z lepim 
skokom in še lepšim strelom zadel mrežo. Drugi zadetek je po prodo
ru hitrega Božiča dosegel Dejan Markel j , ki je k Creini pristopil iz 
Zirov. Mojstrsko je umiri l žogo in s silovitim strelom s kakih 16 me
trov zadel pod prečko. Pri domačih je treba pohvaliti vse igralce s ka
petanom Zdešarjem na čelu, gostje pa so nastopili nekoliko oslablje
ni. Jutri je ob 17. uri G O R E N J S K I DERBI - tekma med mladinci 
Triglava (vodilni na lestvici in prvi favoriti) in Creino (trenutno dru
gi), ki pomeni tudi prikaz prihodnosti kranjskega nogometa. Tekma 
bo na kranjskem stadionu, ljubitelji nogometa - vabljeni! 

P A V E L G R A Š I Č , N O V I T R E N E R S L O V E N S K E M O Š K E S M U Č A R S K E R E P R E Z E N T A N C E 

Z a u p a n j e v g e n e r a c i j o t a l e n t o v 
Grašič v slovenski smučariji ni neznano ime, saj je povezan z njo poklicno že 18 let, najprej 14 let kot trener v 
Smučarskem klubu Tržič, zadnja štiri leta pa je bil trener mladinske reprezentance Jugoslavije oziroma Slo
venije. Pavel Grašič, doma iz Zgornjih Dupelj, je profesor telesne vzgoje, Janez Šmitek pa je bil tisti, ki ga je 
uvedel v osnove treniranja tekmovalnega smučanja. 

Je res, da so vas tekmovalci in 
njihovi starši zasipali s prošnjami, 
da bi prevzeli treniranje prve mo
ške slovenske reprezentance v alp
skem smučanju? 

"Vsi tekmovalci in vodstvo 
Smučarske zveze Slovenije so že
leli, da bi prevzel to funkcijo, če
prav sem se konec koncev odločil 
za to funkcijo sam." 

Odločitev zanesljivo ni bila lah
ka, saj prinaša trenerstvo še po
sebno v panogah, kjer so pričako
vanja velika, tudi precej tveganja, 
razen tega pa boste sedaj še veliko 
več zdoma, ločeni od družine. 

"7 družino smo se zedinil i . da 
bi to funkcijo prevzel kljub veli
ki obremenitvi. To dolžnost na
meravam opravljati dve leti do 
/iniskih olimpijskih iger na Nor
veškem. Sicer pa v smučariji ne 
gre brez popolnega angažiranja, 
brc/ cehu nega človeka, kot pona
vadi rečemo temu." 

Kakšno zapuščino sprejemaš od 
predhodnikov? Mis l im na razme
re, položaj, tekmovalce. 

"Po eni strani teh fantov po
polnoma ne poznam, vsaj v zad
njih letih ne, ko sem bil kot tre
ner mladincev manj z nj imi. Po
znam j ih pa že od prej, saj so bili 
nekateri tr i , drugi pa celo dlje v 
mladinski ekipi. Vendar predpo
stavljam, da so se v teh dveh le
tih dosti spremenili, tako da naj
novejših stvari ne poznam najbo-
Ije." ' 

Kljub temu pa verjetno vidite v 
njih potencial, sicer se ne bi odlo
čil za njihovega trenerja. 

"Treba je povedati, da je la ge
neracija še vedno v vzponu in da 
očitno svojega vrha še ni dosegla. 
S tem ne mislim reči, da so zad
nja leta s to generacijo delali sla
bo. Imeli so pač to smolo, da so 
zgubili tekmovalce, ki bi morali 
dajati najboljše rezultate v svoji 

tekmovalni zrelosti in tu mislim 
predvsem na Petroviča in Čižma-
na. Zato ta generacija ni bila de
ležna teh primerjav s starejšimi. 
Očitno so pri tem nekoliko za
spali oziroma še niso sposobni 
dosegati vrhunskih rezultatov." 

Kakšne so glavne značilnosti va
šega programa dela z reprezentan
co? 

"Jaz vidim prihodnost našega 
uspeha v dveh stvareh. Prvič mi 
sl im, da je za napredek sloven
skega vrhunskega smučanja 
ključ oziroma rezerva v vrhun
skem timskem delu. Tu naj bi bi
li vključeni strokovnjaki z razli
čnih področij športa in znanosti 
ter mejnih športnih področij. Le 
timsko delo je kos tako komplic i 
rani zadevi, kot je alpsko smuča
nje. Rezerve so potem še v indi
vidualnem pristopu, seveda pa za 
končni uspeh ni dovolj le ena 
stran, ampak mora biti za to pri

pravljena tudi druga stran, to so 
pa tekmovalci. Tekmovalci bodo 
morali spoznati, da je vrhunski 
šport na eni strani nadaljevanje 
težkega fizičnega dela, na drugi 
strani pa aktiviranje dobrih oseb
nostnih lastnosti. Prav te dobre 
osebnostne lasnosti so bile v tek
movalnem smučanju premalo iz-
ražane in tu imajo tekmovalci 
največjo rezervo." 

Omenjate timsko delo. Imate že 
izbrane sodelavce? 

"Svobodna izbira sodelavcev je 
bil v glavnem pogoj, da prevza
mem to delo. To so predvsem so
delavci s Fakultete za šport, pa 
strokovnjaki z mejnih področij 
športa, zdravniki, psiholog, zače
la se bo vključevati tudi farmako
logija, seveda le toliko, kolikor je 
potrebno za proces regeneracije, 
da se napor hitreje obnovi. Teh 
stvari še ne morem povedati, saj 

>r R O K O M E T 

Preddvor infotrade ni uspel 
Kranj - V soboto in nedeljo sta bila v Trbovljah in Hrpeljah ^ 

sporedu četrtfinalna turnirja rokometnega pokala Slovenije, k ip ; 1 

nista minila brez presenečenj. Po porazu Trbovcljčanov proti ekip 
Velenja ni dosti manjkalo, da bi Trboveljčani izpadli. V Hrpeljah p' 
presenečata izpada Kolinske Slovana in Nove opreme. 

V Trbovljah so nastopili tudi rokometa.ši Preddvora Infotrade 

Poznale so se poškodbe igralcev, zaradi ponovne poškodbe v nedelj0 

ni nastopil kapetan ekipe Marjan Arnež, manjkal pa je tudi mlaj* 
Uršič. Preddvorčanom ni uspelo, v skupini v Trbovljah so zased'1 

zadnje mesto in i z p a d l i . • J . Kuhar 

Turnir loškim smojkam 
Škofja Loka, 9. maja - Na prazničnem rokometnem turnirju, ki je t>j' 
minulo soboto popoldne v dvorani Poden v Skofji Lok i . so se pomer'' 
le ekipe RK Borovlje, R K Besnica in domača ekipa Loških smojk-
prvi tekmi so Loške smojke premagale goste iz Borovelj z rezultatp111 

15 : 13, domačini pa so bil i boljši nasprotniki tudi v dvoboju z ekip0 

R K Besnica, zmagali pa so z rezultatom 18 : 17. V tretji tekmi je ek'| 
pa R K Borovlje premagala Besnico z rezultatom 24 : 17. Tako je I"' 
končni vrstni red: I. Loške smojke, 2. R K Borovlje, 3. Besnica. 

Za zmagovalno ekipo Loških smojk so igral i : Matjaž Tavčaf' 
Lojze Primožič, Jože Ramovš, Matjaž Damjan, Urban Blaznik, Boštja" 
Grum, Andrej Završnik, Stane Mohorič, Sandi Fajfar in vratar Radj1 

Kejžar. Organizacijo turnirja pa so omogočili sponzorji: okrepčevaj' 
niča Freising, trgovina z mešanim blagom Desa, Franc Likovič iz ' ,3 
rov in avtomehanik Kunčič iz Nakla. • V. Stanovnik 

Nova zmaga šeširja 
Šešir : Izola 32 :17 (16 : 6) 
Škofja Loka, dvorana Pode, gledalcev 250, sodnika Romih in N iko l i 
(oba Krško). 

Z zadnjo zmago na domačem igrišču so se rokometaši Šeširja 3? 
to sezono poslovili od svojega občinstva, predvsem pa od bučnih §1 
vijačev. Tokratni nasprotnik ni bil dorasel domači ekipi, tako d a r 
najboljša sedmerica pri Šeširju s tekmo končala že po 15. minutah-. 

Pred Ločani je še ena tekma. V soboto bodo gostovali v Velik' 
Nedelji, kot kaže pa bodo ob koncu zadržali "nehvaležno" tretje m£ 
sto. Če se tekmovalni sistem ne bo spremenil, bodo ostali v I. ligi. " 
D. Rupar 

Hfc»l»l 'T*l '.f-

Kadetinje bleda četrte 
Bled - Končano je prvo državno odbojkarsko prvenstvo za kadetinje-
V finalno skupino se je prek regijskih tekmovanj uvrstilo šest ekip-
ki so po dvokrožnem ligaškem sistemu odločale o naslovu prvakinj-
Prve državne prvakinje so postale kadetinje Kopra Cimosa. ki so M 
gubile le enkrat, in sicer z ekipo Bleda, je osvojila četrto mesto. Blej' 
ke bi lahko bile še boljše, če glavnih igralk ne bi pestile poškodbe i'1 

če bi odbojkarice, ki že nastopajo za prvo člansko moštvo Bleda, igra
le bolj resno. Peto mesto je zasedla ekipa Partizan Tabor iz Ljubij'*' 
ne. šeste pa so bile igralke Prevalj. 

0 PRVAKU ODLOČAL DVOBOJ BLED : SALONIT 
Bled - Odbojkarski klub Bled je pred nedavnim organiziral regijsko 
mladinsko prvenstvo. Ker se je prvenstva poleg domače udeležila & 
še ekipa iz Kanala, je o naslovu prvaka odločal dvoboj Bled : Salonit-
Igralci obeh ekip so igrali kakovostno in bojevito, v igri pa tudi ni 
manjkalo nerazumljivih napak. Blejci so v prvem setu povsem zasen
čili favorizirane goste. Tudi v drugem so bili v glavnem boljši, venda r 

so v končnici naredili nekaj nerazumljivih napak in gostom dovolil'-
da so set dobili s 17:15. V odločilnem tretjem setu so domačini poved
li s 6:2, nato so pobudo prevzeli odbojkarji Salonita in predvsem P° 
zaslugi Miklavca in Jerančiča povedli kar s 14:11, vendar j im tudi to 
ni zadoščalo za zmago. Blejci so z močnimi servisi Mihota, z nepi"e; 
bojnimi bloki Siliča in soigralcev ter z veliko željo po zmagi doseg'1 

pet zaporednih točk in s tem tudi končno zmago 2:1. Ekipa Bleda, z a 

katero so igrali Miho, Markel j , Kozamernik, Veskovič. Silič, ŠinkO' 
vec. Blaznik, Malej in Skalar, si je z zmago zagotovila nastop na M' 
nalnem turnirju za naslov mladinskega prvaka S loveni je .• Š. Udrib 

I. SEJEM OPREME ZA ŠPORT IN TURIZEM 

Goren j sk i se jem - Kranj, o d 13. d o 17. maja 1992 
Oprema za kolesarje, alpiniste, tenis, zmajarstvo, padalstvo, 
smučanje, navtika, surfi, športna konfekcija 
Vsak dan v popoldanskih urah: predstavitev možnosti počitnic, 
nastop raznih ansamblov. 

TUDI KOMISIJSKA PRODAJA RABLJENE 
OPREME! 

j ih mora obravnavati še ožji stro
kovni t im." 

Pomembna je še druga plat, ma
terialna. Bo zveza zagotovila za
dostne pogoje v denarju, materia
lu? Vsaj doslej je bilo znano, da 
smučarski trenerji pri nas niste b i 
li posebej dobro plačani, v primer
javi s tujimi pa še posebej ne. 

"Tudi to je bil pogoj mojega 
prevzema tega dela. M i moramo 
tekmovalcu nuditi teoretične 
možnosti za zmago in dobre re
zultate in del tega so tudi primer
na finančna sredstva. Smučarska 
zveza je doslej to dosti solidno 
obvladovala in mislim, da bo ta
ko tudi v prihodnje. Seveda pa je 
za uspeh potrebna dobra oprema 
in tu mislim predvsem na smuči 
in čevlje. M is l im, da bomo dobili 
preko sklada optimalno opremo 
za fe rezultate." 

A l i morda to pomeni konec od
hajanja naših smučarskih trener
jev na tuje, kar siromasi naš smu
čarski šport? 

"Slovenija ni tako osiromaše
na, kar se strokovnega kadra tiče. 
Bolj siromašni smo glede teren
skih in snežnih pogojev. Strokov
njaki pa so odhajali zaradi slabe
ga nagrajevanja, vendar je za pri
hodnje smučarska zveza to dokaj 
dobro uredila. Seveda pa je treba 
gledati na to stvar dosti realno in 
upoštevati slovenske razmere in 

bomo glede na te razmere doMJ 
dobro nagrajevani." 

Kdaj začenjate s treningi in k^ 
teri smučarji so v A reprezentafl' 
ci? 

"S prvim delom treninga ^ ' 
čnemo že 10. maja, kjer bo W 
predvsem za kondicijske pripf*-

ve. Junija pa gremo na sneg. G'*' 
de na pogoje pa imamo med *-
avgustom in 15. septembrom p'^ 
niran trening na južni polobli-, 
prvem moštvu pa so Jure Koš": 
Mit ja Kune, Gregor Gr i lc . MaW> 
Jovan, Andrej Miklavc. Aleš B(C' 
zavšček in Uroš Pavlovčič." • 
Košnjek 



R A Z M E R E V R A D O V L J I Š K E M Š P O R T U 

V Z A D N J E M D E S E T L E T J U 19 K O L A J N 
l V E L I K I H T E K M O V A N J 
* o b č i n i b i m e d š p o r t n i m i o b j e k t i n a j b o l j p o t r e b o v a l i p o k r i t i p l a v a l n i b a z e n i n š p o r t n o 
z o r a n o z a i g r e . 

Radovljica, 8. maja - Odborniki občinske skupščine bodo na današnji 
ĵi med drugim obravnavali poročilo o položaju športa v radovljiški ob-

,ln>. Iz poročila je razvidno, da je športna dejavnost v občini zelo razšir
i la. Le malokje v Sloveniji so namreč na tako majhnem prostoru ideal-

naravne možnosti za letne in zimske športe ter za športno rekreacijo 
| Q razvoj tekmovalnega in vrhunskega športa. 

V občini deluje 54 telesnokul-
'Urnih organizacij s 5132 člani, jj**rn šolskih športnih društev z 

člani ter pet planinskih dru-
* ev s skupno 4774 člani, tri ob
činske /veze in strokovne organi
zacije oz. skupno 70 različnih or-
»nizacij z 10790 člani, med kate-
r , r r i i je 1556 registriranih tekmo
valcev in 513 športno-strokovnih 
•klavcev. Članstvo se je v zad-
"J'h letih nekoliko zmanjšalo, 
V endar predvsem na račun pod-
P°mih članov, ki j ih zdaj, razen 
^planinski organizaciji, skorajda 
"'več. Kako raznolika je športna 
^javnost, veliko pove tudi poda-

da se športniki iz. radovljiške 
"nčine ukvarjajo z 42 različnim 
Posamičnimi in s petimi kole
ktivnimi športnimi panogami. 

Največ registriranih 
tekmoval cev v Sloveniji 

V občini so še posebej pozorni 
n a športno vzgojo mladih, pred
a m predšolskih in šolskih 
0 , r ok . Lani se je smučarskih in 
Navalnih tečajev udeležilo 1150 
° t rok, za športno značko j ih je 
Wfmovalo 3950, v šolskih Spor-
, n ' h društvih je delovalo 44 sku-
P'n-. Zamisel o organizirani re-

i<«- B A L I N A N J E 

kreaciji se ni najbolj obnesla, saj 
ima vsak, ki se želi ukvarjati z re
kreacijo, za to dobre možnosti 
pred domačim pragom. Več orga
niziranega delovanja je v špor
tnih igrah. Še posebej množično 
je tekmovanje v malem nogome
tu, na katerem vsako letu sodelu
je več kot 40 ekip; v odbojkarski 
ligi, ki jo organizirajo za vso Go 
renjsko, pa nastopa več kot 15 
ekip. Lani se je občinskih prven
stev udeležilo 1865 rekreativcev, 
na delavskih športnih igrah pa 
j ih je sodelovalo okrog 1400. 

Kar zadeva tekmovalni in vr
hunski šport, so tekmovalci iz ra
dovljiške občine v zadnjem de
setletju dosegli izredne rezultate, 
saj so na olimpijskih igrah ter na 
svetovnih članskih in mladinskih 
prvenstvih od 1981. leta do danes 
osvojili dvajset kolajn, od tega 
šest zlatih. V zadnjih sedmih le
tih ni bilo leta, da s teh tekmo
vanj ne bi prinesli vsaj ene kolaj
ne. Občina je imela lani 41 kate
goriziranih tekmovalcev (osem 
več kot predlani), kar je v pri
merjavi z ostalimi občinami in 
glede na število prebivalcev naj
več v Sloveniji. Športniki so lani 
na domačih tekmovanjih osvojili 
141 kolajn, na mednarodnih pa 

Trati prva zmaga 
Super liga 

Konec tedna sta bili v super ligi odigrani dve koli . V sobotnem II. ko-
, u sta gorenjska predstavnika igrala takole: SGP Gorica : Trata 4:13 
"> Radovljica : Skala 4:13, v nedeljskem III. kolu pa: Polje : Radovlji
ca 10:7, in Trata : Hrast 6:11. V ligi vodi Balinček. Trata je deveta, 
"adovljica pa deseta. 

t liga 
V ligi sta bili odigrani drugo in tretje kolo. Gorenjska predstavni
ka, Primskovo in Huje, sla dosegla naslednje rezultate: Primskovo : 
'«rmotehnika 11:6, Bičevje : Huje 10:7, Šiška : Primskovo 6:11, Huje 
: železničar 5:12. 

l iga - vzhod 
'I- ligi je bilo v soboto odigrano l i l . kolo. Rezultati gorenjskih liga-

A. Besednjak : Bistrica 2:15, Lesce : Rogovila 6:11, Center : Me-
a'na 14:3, 5. avgust : Mirna 13:4, Čirče : Trebeliško 6:11, Partizan : 

L °ka 1000 (ni rezultata). • V. Stanovnik 

Jeseniško balinarsko prvenstvo 
. Tudi v jeseniški občini ima balinanje vse več privržencev. Tako 
| e že pet klubov, oziroma sekcij. Letošnje občinsko prvenstvo enojk 
J 1 dvojk je organizirala balinarska sekcija Kres Javornik - Koroška 

e ' a v sodelovanju s Športno zvezo občine Jesenice. 
Rezultati - posamezno (enojke): 1. Jože Domevšček (BK Jeseni-
2. Marjan Pajser (BK Kres), 3. Jože Konic (BK Kres), 4. Stane 

£e'ez.nikar (BK Kies) - (dvojke) I. Pogačar - Trobec (BK Jesenice), 2. 
$*mpa - Bizjak (BK Jesenice). 3. Markelj - Stošič (BK Plavž). • B. 
J*ršj„ 

V občini ugotavljajo, da je proračunski dele: pri financiranju špor
tnih programov v zadnjih desetih letih upadel s 50 odstotkov na 
vsega 15 do 25 odstotkov. Športna društva in klubi vsa ostala sred
stva zberejo z marketingom, v pogodbenim opravljanjem različnih 
del ter s prispevki športnikov oz. njihovih staršev. Po pravilniku za 
vrednotenje športnih programov, ki ga je Športna zveza Radovljica 
pripravila lani. bodo letos s proračunskimi sredstvi sofinancirali 
predvsem šport ndadih in vrhunski šport, ne pa tudi klubov oz. 
ekip, ki dokaj uspešno nastopajo v slovenskih ligah. 

dve. Dobri rezultati so posledica 
načrtnega in organiziranega dela 
z mladimi, dobrih pogojev za 
vadbo in srečnega naključja, da z 
njimi dela nekaj vrhunskih stro
kovnjakov. 

Nezadovoljni z najemnino 

V radovljiški občini z več kot 
polovico pokritih športnih povr
šin upravljajo šole, z ostalimi pa 
gostinsko-turistična podjetja, kra
jevne skupnosti, športne organi
zacije in zasebniki. Večina pokri-

Šporina zveza Radovljica bo 
ob 30-letnici zveze pripravila 
6. junija letos v Festivalni dvo
rani na Bledu proslavo, na ka
teri ho najboljšim športnikom 
podelila priznanja; poleg pro
slave pa tudi razstavo pri
znanj, ki so jih radovljiški 
športniki dobili na najpo
membnejših tekmovanjih. 

tih objektov, s katerimi upravlja
jo športne organizacije, je precej 
starih, izjema je le veslaški cen
ter v Zaki. Objekti, ki so bili po 
drugi svetovni vojni last športnih 
društev, so s posebnim predpi
som postali last Fizkuiturne zve
ze Slovenije oz. kasneje njenega 
pravnega naslednika Partizana 
Slovenije; med temi objekti pa so 
tudi domova T V D Partizan Bled 
in Ljubno ter dom športnega dru
štva Radovljica. Športne organi
zacije zaradi zastarelosti domov 
uporabljajo za vadbo osnovnošol
ske telovadnice, za to pa morajo 
plačevati najemnino. Višina na
jemnine je različna; dogovarja
nja med šolami in "uporabniki" 
pa se niso nikoli končala tako, da 
bi bili vsi zadovoljni. Proračun
ska sredstva, ki j ih klubi dobiva
jo za vzdrževanje športnih objek
tov, zadoščajo le za krpanje in za 
najnujnejša dela. Med objekti, ki 
bi j ih v občini najbolj potrebova
l i , sta predvsem pokriti plavalni 
bazen in dvorana za športne igre. 
• C. Zaplotnik 

K O Š A R K A 

Ž E N S K E K R A N J A B O L J Š E O D S O D N I K O V 

K r a n j : Kranjski sodniki 76 : 6 3 (25 : 1 6 , 1 5 : 1 3 , 19 : 1 6 , 1 7 :18 ) 
Kranj, 8. maja 1992, stadion Stanka Mlakarja, sodnika Omahen 

in Brdnik iz Kranja. 
Kranj: Brkič 7. Znidar 7, Jakšič 2. Podrekar 13, Troha 4. Gart-

ner 3. Maljuga, Franko 7, Ažman, Ciglar 25, Kump 5. Čankovič 3. 
Kranjski sodniki: Zumer 7, Bremec 9, Černe 7, M. Hafnar II, 

Premrl 6, J . Hafnar, Mataj, Kovačič 10, Majce 13, Matjačič. 
Za konec sezone 1991/92 so poskrbeli košarkarski delavci, ki so 

na stadionu Stanka Mlakarja pripravili zanimivo srečanje ženske eki
pe Kranja s košarkarskimi sodniki. Igrali so na četrtine, izkušene 
igralke Kranja pa so v prvem delu povedle z devetimi točkami razli
ke. To prednost so povečevale v drugem in tretjem delu. sodniki so 
dobili le četrti del, kar pa je bilo premalo za zmago. V ekipi Kranja je 
bila ponovno neustavljiva Mojca Ciglar, pri sodnikih pa je blestel 
Andrej Majce. Tekmo sta dobro sodila Darko Omahen in Roman Brd
nik. • J . Marinček 

/ L N A M I Z N I T E N I S 

Najboljša oče in sin 
Železniki - Elektromotorji iz Železnikov so priredili prvo odprlo na-
miznoteniško prvenstvo Selške doline, na katerem se je zbralo več 
kot 20 igralcev iz Škofje Loke, z Godešiča in iz. Železnikov. Najbolje 
sta igrala oče in sin Rant iz Škofje Loke, ki sta v medsebojnem dvo
boju odločila o zmagovalcu. Najboljši so prejeli pokale, ki j ih je pri
speval organizator. 
Vrstni red: 1. Jano Rant, 2. Boštjan Rant (oba Partizan). 3. Franc 
Rant (Elektromotorji), 4. Roman Cenčič (Škofja Loka), 5.-6. Janez 
Starman (Kondor) in Ivko Svoljšak (Partizan). 7.-8. Ivan Cunk in Ra
do Šušter (oba Elektromotorj i ) .• J . S. 

Božidar Jov i čev i č n o v i t r ener nogometašev T r i g l a v a 

Klub mladih in obetavnih igralcev 
Nogometaši Triglava so bili jeseni prvi v območni ligi, spomladi pa 
je zajela klub splošna kriza in uprava je tik pred začetkom prven
stva odstopila, moštvo pa je zdrsnilo na 4. mesto. Ko so že vsi misli
li, da je up na zmago splahnel, sta prišla nova uprava in nov trener. 
Dareta Stenovca je zamenjal Božidar Jovičevič, ki je v 60. letih 
aktivno igral pri Željezničarju v Sarajevu in Olimpiji v Ljubljani, 
od leta 1969 pa je bil trener pri Olimpiji. 

Kako da ste prevzeli treniranje kranjskega 
i Triglava? 

"V Kranj sem prišel po dogovoru z 
direktorjem Triglava Marjanom Pozni* 
čem in članoma izvršilnega odbora Hu-
seinom Kurtovičem in Borisom Grosom. 
Obljubi l i so mi maksimalne pogoje za de
lo, sodelovanje in vsesplošno podporo." 

Ste poznali moštvo in igralce že pred 
prihodom v Kranj? 

"O moštvu pred prihodom dobesed
no nisem vedel ničesar. Predstavniki klu
ba so mi predstavili posnetek tekme s Ko

čevjem. Spoznal sem. da moštvo zna igrati, vendar je premalo 
discipline v igri. To se je pokazalo tudi na tekmi proti A lp in i . 
kjer sem prvič srečal moštvo. Tekmo so odigrali zelo pasivno, ne
zainteresirano, neodgovorno. Za končne sodbe še ni čas. vendar 
ima Triglav obetavne in zanimive igralce, ki so s poštenim odno
som do nogometa in z izpolnjevanjem obveznosti sposobni doseči 
najvišje cilje." 

Kaj je največja hiba moštva? 
"Kot sem že rekel: odgovornost v igri. Treba je povečati mož

nost uresničevanja taktičnih zamisli , pa tudi po tehnično-fizični 
plati bi se dalo kaj izboljšati." 

Kakšne so možnosti Triglava v ligi? 
"Nobenega nasprotnika ne smemo podcenjevati niti prece

njevati. Vsakega je treba vzeti maksimalno resno in storiti vse za 
osvojitev vseh možnih točk. Kar se pa konkurentov tiče. pa je 
Studio D pravočasno uredil odnose v klubu in sedaj žanje sadove 
trdega dela. Omenil bi še Ilirijo in Avtobum Kočevje." 

Je Triglav sposoben nadoknaditi razliko štirih točk? 
"Štiri točke je veliko, vendar bomo storili vse. da j ih nadok

nadimo. Sicer pa je realno pričakovati uvrstitev do petega mesta, 
ki pelje v enotno drugo ligo. Sicer pa moji načrti niso kratkoro
čni, ampak skladno z upravo dolgoročni. Ob možnem neuspehu 
spomladi ne bomo obupali in bomo z večjim izborom kvalitetnih 
igralcev in resnim delom dosegli cilje prihodnjo se/ono." • I. 
Golob 

V A T E R P O L O 

Triglav nadaljuje z zmagami 
Dunaj - V soboto in nedeljo je bilo na Dunaju prvo kolo končni

ce avstrijske lige. Kranjčani so odigrali tri srečanja in v vseh zmagali. 
V prvem srečanju so igrali z drugo uvrščeno ekipo Avstrije VVBCT iz 
Innsbrucka ter zmagali z 12 : I I (I : 2, 5 : 1,3 : 5. 3 : 3). v drugi tekmi 
so premagali z 10 : 19 (0 : 5. 4 : 6, 2 : 6. 4 : 2) dunajsko ekipo ASVW, 
v zadnji pa še ekipo D O N A U / Dunaja z 12 : 17 (4 : 3. 2 : 5. 2 : 6. 4 : 
3). Za Triglav so nastopili: Kavčič. Hajdinjak. Košir. Balderman. Be 
čič, Čadež, Gantar, Galič. Podjed, Štirn. Stromajer in Iroppan Po
novno je bil najboljši Stromajer. Drugi krog končnice bo v Kranju 
23. in 24. maja. • j . Marinček 

Državno prvenstvo za mlajše dečke in deklice 
V nedeljo, 10. maja, je bilo v Sevnici v prostorih tovarne Lisca prvo 

državno prvenstvo za mlajše dečke in deklice v šahu (do 12 let). Prven
stvo so odlično organizirali člani šahovskega kluba Milan Majcen iz 
Sevnice. Pri dečkih je nastopilo 68 šahistov, pri deklicah pa 40. Igrali 
so 9 kol po švicarskem sistemu z igralnim časom 30 minut za partijo. 

Vrstni red pri dečkih: I. Jurij Cvitanič (8. Gorišnica). 9. A lm i r 
Selimovič (6, Prežihov Voranc. Jesenice), 11. Uroš Kavčič (6, Lucija n 
Seljak Kranj), 15. Blaž Košir (6. Prežihov Voranc Jesenice). 24. Ga 
ber Terseglav (5, Prežihov Voranc. Jesenice). 27. Branko Panič (5. 
Lucijan Seljak, Kranj). 

Vrstni red pri deklicah: I. Darja Kapš (8, Stari trg ob Kolpi). 8, 
Vesna Panič (6, Lucijan Seljak, Kranj). 17. Manca Miko. 18. Suzana 
Koder. 19. Veronika Markovič (vse po 5 in Prežihov Voranc, Jeseni
ce), 23. Sabina Huseinbašič (4, Prežihov Voranc. Jesenice). • Aleš 
Drinovec •» 
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D l P L O M I R f i N E C 

Prevedle 

kranjske gimnazijke 

pod mentorstvom 

prof. Mihe Mohorja 

"Kaj?" 
"Si rezerviral sobo?" 
"Oh, ne," je rekel Benjamin. "Ne. Hočem reči ... poglejte, 

e hodite sem, če ... če nimate časa. Ne bi rad..." 
"M i daš uro časa?" 
['Kaj?" 
"Eno uro?" 

» "Oh," je rekel Benjamin. "Hočem reči, ni vam treba hoditi, 
e nočete ... v bistvu, mogoče ob kakšni drugi..." 

» "V eni uri bom tam," je rekla ga. Robinson. Odložila je slu
šalko. 

Prišla je natančno čez eno uro. Nosila je lepo rjavo obleko, 
bele rokavice in majhen rjav klobuček. Benjamin je sedel za mizo 
v kotu ter gledal skozi okno na hotelsko dvorišče in je ni opazil, 
dokler ni prišla prav do mize in obstala pred njim. 

"Pozdravljen, Benjamin." 
"Oh, " je rekel. Šinil je s stola in z nogo zamajal mizo. "Po

zdravljeni, pozdravljeni!" 
"Lahko prisedem?" 
"Seveda," je rekel Benjamin. Pohitel je okrog mize in ji pri-

držal stol, ko je sedla. 
"Hvala t i . " 
Opazoval jo je, kako si je z rok potegnila beli rokavici in ju 

spustila v ročno torbico, ki jo je bila položila na tla. Potem se je 
odkašljal in se vrnil na svoj sedež. 

"Kako si?" je vprašala ga. Robinson. 
"Zelo dobro. Hvala." Spustil je pogled proti sredini mize. 
Nekaj trenutkov sta molčala. 
"Lahko kaj popijem?" je rekla ga. Robinson. 
"Pijača," je rekel. "Seveda!" S pogledom je iskal natakari

co. Bila je na drugi strani sobane inje ravnokar sprejemala naro
čilo. Benjamin je narahlo zažvižgal in ji pomignil, vendar se je 
obrnila proč in odšla v drugo smer. "N i me opazila," je rekel, 
medtem ko je vstajal in zamajal mizo. "Jo bom..." 

Ga. Robinson je segla čez mizo in mu položila roko na za
pestje. "Saj imava čas," je rekla. 

Benjamin je pokimal in zopet sedel. Z očmi je zasledoval 
natakarico, ki je odšla do bara in z barmanom pripravljala, kar je 
bilo naročeno. Ko seje obrnila in čakala, da natoči, je Benjamin 
z roko zamahnil po zraku. 

"Opazila me je," je rekel. 
"Dobro," je rekla ga. Robinson. 
Tiho sta pila, Benjamin je kadil in gledal skozi okno ter vča

sih zabobnal s prsti po mizi. 

"Bil si na poti," je rekla. 
"Kaj?" 
"A l i nisi bil nekaj časa na poti?" 
"Oh," je rekel Benjamin. "Potovanje. Bil sem na potova

nju." 
"Kam pa si šel?" je vprašala ga. Robinson in spila požirek 

martinija. 
"Kam sem šel?" 
"Da. " 
"Kam sem šel?" je rekel Benjamin. "Oh ! Proti severu. Proti 

severu sem šel." 
"Je bilo zabavno?" 
Pokimal je. "Bi lo," je rekel. "Ja." 
Ga. Robinson je nekaj trenutkov tiho sedela in se mu smeh

ljala čez mizo. 
"Dragi," je rekla. 
"Ja?" 
" N i treba, da si tako živčen, veš." 
"Živčen," je rekel Benjamin. "Res sem nekoliko živčen. M i 

slim, res je ... precej težko je biti prijeten, ko pa si ..." Zmajal je z 
glavo. 

Ga. Robinson seje naslonila nazaj in zopet segla po pijači. 
"Pripoveduj mi o potovanju," je rekla. 

"No , " je rekel Benjamin. " N i kaj prida povedati." 
"Kaj si počel?" je vprašala. 
"Kaj sem počel?" je rekel Benjamin. "No , gasil sem požar." 
"O?" 
"Ja. Veliki gozdni požar tam gori. Mogoče ste ... mogoče ste 

brali o tem v časopisih." 
Pokimala je. 
"Bilo je kar razburljivo," je rekel Benjamin. "Kar razburlji

vo je bilo biti prav tam sredi požara. Tudi nekaj Indijancev je bi
lo." 



K R O N I K A 
UREJA: H E L E N A J E L O V Č A N 

Požar v domu upokojencev 
Kranj - V soboto, 9. maja, ob dveh ponoči je zagorelo v sobi v 
tretjem nadstropju doma upokojencev na Planini. V sobi sta 
bila zakonca. Mož je kadil in zaspal, ogorek je padel na papir 
na mizici in se vžgal. Možak, ki sam ni mogel gasiti in priklica
ti pomoči - ogenj so opazili drugi - je dobil površinske opekli
ne na nogi. Škode je za okrog 100.000 tolarjev. 

Napad v Stražišču 
V petek ob 20.15 je F. V. iz Stražišča z avtom peljal od Brnika 
proti domu. Na delavskem mostu so ga po desnem pasu prehi
teli trije možje v avtu in ga nato zasledovali v Stražišče. Pred 
Begičevo gostilno so zapeljali predenj in mu zaprli pot, da je 
moral ustaviti. Vsi trije so skočili k njegovemu vozilu. F. V. je 
vprašal, kaj hočejo, dolžili so ga, očitno vinjeni, daje na delav
skem mostu povzročil karambol. Eden gaje nato potegnil ven, 
obrcali so ga, končno jim je ušel in poklical policijo. Zadeva 
bo dobila epilog na sodišču. 

Spodletel rop 
Bled - 5. maja nekaj pred polnočjo je šel oškodovanec peš po 
blejski C. svobode od hotela Park proti Jelovici. Za njim sta 
prišla osumljena Zeljko Z., star 20 let, in 18-letnik Nedžad V., 
oba iz Radovljice. Zeljko ga je prijel za vrat in zahteval denar. 
Oškodovanec se je upiral, ruvala sta se, Zeljko ga je spravil na 
tla, vendar denarja kljub temu ni hotel dati. Začel je vpiti. Te
ga sta se roparja ustrašila in zbežala. Oškodovanec je napad 
prijavil na blejski policijski postaji, policisti so fanta odkrili in 
prijeli. 

Policisti v manjšini 
Boh. Bistrica - V nedeljo ob enih ponoči je lastnik diskoteke 
Amor v Ribčevem Lazu poklical policiste, da bi umirili razgra-
jaškega gosta. Policista sta prišla, možaka, ki se je upiral, ob
vladala in nameravala odpeljati iz lokala, tedaj pa sta se meša
la 29-letni Andrej C. in leto mlajši Tomaž U., oba iz Stare 
Fužine. Andrej C. je na stopnicah prijel prvega policista in ga 
s pestjo udaril v obraz, Tomaž. U. pa seje lotil drugega. Polici
sta sta kljub temu uspela po zvezi priklicati okrepitev. Policisti 
so pobasali vse tri "pogumneže" in jih odpeljali na streznitev v 
radovljiške zapore. 

Obračun na njivi 
Cerklje - Cerkljanski policisti so obravnavali 38-letnega Cirila 
S. iz Velesovega. Mož je na polju osipaval krompir, s traktor
jem pa obračal na njivi soseda Srečka R. Ta ga je opozoril, naj 
ne vozi po njegovem, Ciril S. pa je pograbil predmet s kovin
sko kroglo in soseda hudo ranil po glavi. Nato je odšel domov, 
poklical policiste ter jim natvezil, da je bil on napaden. Pred
met, s katerim se je lotil soseda, je skril. 

-UDiOl 
< - u n j 
197.3 Ffl nuj V E H - M A J 
Pesmi za mesec maj 
1. Cvet pod planinami - ansambel Nagelj 149 g lasov 
2. Nasvidenje prijatelji - ansambel 

štajerskih sedem 51 glasov 
3. Kamniški hlapon - ansambel 

Slovenski kvintet 49 glasov 
4. Vsi na ples - ansambel Mihelič 42 glasov 
5. Rdeč i cvet - ansambel Benešk i fantje 36 glasov 

NA J V I Ž A je na s p o r e d u v s a k o nedel jo o b 11. uri v 
oddaj i Po d o m a č e na kran jskem radiu, ponov i tev 
o b s redah o b 10. uri! 

KUPON št. 2-MAJ 
Skladba 
Ime in priimek 
Naslov _ 
Predlog za juni 

ZADETEK V PETEK 
Prav zares - v petek, 15. maja, bomo spet streljali v kvizu 
Gorenjskega glasa in Radia Žiri "Zadetek v petek". Oddaja 
je na sporedu od 16. - 19. ure na valovih Radia Žiri, vse o 
njej lahko preberete v Gorenjskem glasu. Nagrade za Vaše 
znanje: vsak pravilni odgovor prinese nagrado v vrednosti 
1.000 SLT, s pravilnim odgovorom na "VSE ALI NIČ" 
podvojite nagrado in Vam kviz prinese celo 6.000 SLT. 
Generalni sponzorji: Trgovsko podjetje LOKA Škofja 
Loka; Konfekcija KROJ Škofja Loka; Podjetje za 
proizvodnjo, servis, trgovino in transport J ENKO Škofja 
Loka, Foto STURM, Spodnji trg 38, Škofja Loka; 
Veleblagovnica N A M A Škofja Loka 
Sodelujejo: ŠPORT ČARMAN, Izdelovanje športne opreme, 
Sveti Duh 38, Škofja Loka; Trafika BRJNCK, Škofja Loka. 

PRIJAVNICA -
ZADETEK V PETEK 
Prijavljam se za kviz Zadetek v petek na Radiu Žiri: v stu
diu - preko mojega telefona št 
Moj naslov: 
(obkrožite želeni način sodelovanja v kvizu in pošljite na 
dopisnici na RADIO ŽIRI, 64226). 

Eksploz i ja v Exotermu p o v z r o č i l a za 500.000 mark š k o d e 

N a m e r n o s t i z k l j u č e n a 
Kranj, U . maja - Včeraj, v nedeljo, trinajst minut čez četrto po
poldne, se je močan zvok eksplozije razlegel daleč naokoli Nakle
ga. Prve slutnje, da se nekaj dogaja v Exotermu, so se brž potrdile. 

V l a k z a d e l f a n t k a 
Kranj, 11. maja - Prejšnji teden je bilo na gorenjskih cestah za 
razliko od tedna prej nenavadno mirno. Prometni policisti so 
zapisali le tri lažje prometne nesreče (dve v kranjski, ena v ra
dovljiški občini), v katerih so bili trije ljudje lažje ranjeni. V 
eni je bil vzrok pretirana hitrost, v drugi izsiljevanje predno
sti, v tretji nepravilno prečkanje. 

Zelo huda nesreča pa je bila 7. maja ob 18.50 na železni
ški progi v Spodnjem Plavžu na Jesenicah. Mati je delala na 
vrtu in sedemletnega sina Boštjana R. večkrat poslala po vo
do s steklenico prek železniške proge. Ob omenjeni uri je po 
železnici pripeljal mednarodni potniški vlak. Strojevodja je 
kasneje povedal, da je sto metrov pred seboj videl otroka, ki 
je mahal, nato je čutil lažji udarec in po 300 metrih vlak usta
vil. Deček je očitno s pragov, naloženih ob progi, padel ter z 
glavo in ramo udaril v plug lokomotive. Hudo ranjenega so 
odpeljali v jeseniško bolnišnico, od tam pa v U K C Ljubljana. 

Pri Sv. D u h u skupnos t za zdrav l jen je n a r k o m a n o v 

U r š u l i n s k i s a m o s t a n 
d a j e s t r e h o d e k l e t o m 
Škofja Loka, 11. aprila - V Planini pri Rakeku bodo ustanovili pr
vo slovensko terapevtsko skupnost za zdravljenje narkomanov. 
Druga takšna skupnost, namenjena dekletom, naj bi do jeseni zaži
vela v uršulinskem samostanu pri Sv. Duhu. Krajevna skupnost da
la pristanek. 

Uršulinka Karmen Ocepek 
je povedala, da so redovnice že 
pred leti razmišljale, kaj bi na
redile za dekleta in žene, ki so 
v različnih stiskah. Takrat niso 
vedele, kje in kaj naj začno. 
Marca je bilo na Teološki fa
kulteti v Ljubljani predavanje 
o narkomaniji. Prišel je tudi 
ustanovitelj Comunita incontro 
(Skupnost srečanje) don Pieri-
ni iz Italije. Naslednji dan seje 
pri Sv. Duhu pojavil portoroški 
župnik Franc Prelc s sodelavci. 
Zanimalo jih je, če bi uršulinke 
odstopile gospodarsko poslop
je za terapevtsko skupnost. 

»Sprva nas je vprašanje neko
liko presenetilo, nato smo zače
le resno razmišljati. Zanimale 
smo se pri gospodu Preleti, ki 
bolje pozna probleme narkoma
nije in samo skupnost, vprašale 
smo tudi na slovensko Karitas, 
gospoda nadškofa, obiskale 
skupnost Cormons v Italiji. Tam 
smo se najprej pogovarjale s 
frančiškani, ki so tudi odstopili 
del samostana za zdravljenje 
fantov. Ob vseh informacijah 
smo videle, da so pozitivni razlo
gi za to, da skupnost sprejme
mo. Za mladino, ki je zasvojena 
z mamili, je treba nekaj naredi
ti.« 

Pod streho uršulinskega sa
mostana pri Sv. Duhu naj bi to
rej uredili terapevtsko skup
nost za dekleta. Gre za skup
nost zaprtega tipa, zdravljenje 
traja 30 mesecev, metoda je v 
svetu priznana kot učinkovita. 
Po njej je terapevtski dan raz
deljen na trikrat po osem ur: 
osem ur dela, osem ur spanja, 
osem ur skupnega življenja 
bratske podelitve. Voditelji 
skupnosti so ozdravljena, nad 
njimi bdi skupina strokovnja
kov: zdravnikov, psihologov, 

duhovnikov. Skupnost za oko
lje ni moteča. Šele po enem le
tu gredo zdravljenci prvič do
mov, obiski v skupnosti morajo 
biti vnaprej dogovorjeni. 

V terapevtsko skupnost se 
včlanijo izključno prostovoljci, 
torej narkomani, ki so se trdno 
odločili za zdravljenje in ki so 
že prestali dvomesečno terapi
jo v rehabilitacijskem centru (v 
Sloveniji ga še ni) v Cormonsu. 
Iz Slovenije jih je tja že precej 
odšlo. 

»Uršulinke smo škofijski Ka
ritas iz Ljubljane, ki bo odgo
vorna za dom, pripravljene od
stopiti kaščo in hlevske prosto
re, travnik za obdelovanje. 
Skupnost se preživlja tudi z 
lastnim delom. Kaščo bo treba 
notranje preurediti. Delo se bo 
začelo, brž ko bo iz matične 
skupnosti v Italiji prišlo privo
ljenje za ustanovitev doma pri 
Sv. Duhu. Jeseni bi dekleta že 
lahko sprejeli na zdravljenje,« 
pravi Karmen Ocepek. 

Uršulinke so že dobile sogla
sje krajevne skupnosti. Ta ni -
podobno kot se je dogajalo v 
Planini pri Rakeku - postavlja
la ovir, nasprotno, izrazila je 
vso moralno pomoč, da bi dom 
zaživel. 

V Sloveniji pravzaprav še ni
ti ne vemo, kolikšna je razširje
nost mamil pri nas. Edini po
datki, na katere se da opreti, je 
nedavna anketa med 6000 sred
nješolci na Obali, ki je z mami
li najbolj zasvojeno območje. 
Po njej približno desetina sred
nješolcev zadnjega letnika do
bro ve, kaj je heroin. V Sloveni
ji so lani zdravili 60 uživalcev 
heroina. Heroinska epidemija 
se štiri že peto leto. Med uži
valci se vse bolj širi tudi koka
in. • H. Jelovčan 

Do eksplozije je prišlo v to
varni Exoterm, kjer izdelujejo 
aluminijski prah, potreben za 
dodatek liguram. Eksplodiralo 
je v filtru odpraševalnika, veli
kem približno štiri krat štiri 
metre. Odtrgalo je spodnji in 
zgornji del. 

V proizvodnji Exoterma so 
delali včeraj dopoldne in po
poldne. Med eksplozijo, ki je 
bila zunaj, so bili delavci v hali 
v topilnici, tako da se nobene
mu od njih ni nič zgodilo. 

Kot je povedal Janez Rihar 
iz urada kriminalistične službe 
U N Z Kranj, trije delavci niso 
mogli zakriviti eksplozije, ker 
je sistem voden avtomatsko. 
Torej je vsakršna namernost, 
sabotaža izključena. Pravega 
vzroka eksplozije še niso ugo

tovili. Komisija U N Z še nj 
sklenila dela, na ogledu se j' 
bodo danes pridružili tudi stro
kovnjaki iz bohinjskega Filba. 
kjer so filter izdelali. Gre za 
enega najsodobnejših sistemov 
te vrste, obratuje šele nekaj m«' 
secev. 

Eksplozija, ki je po prvih 
ocenah povzročila za 500.000 
mark škode, sosednjih delov 
tovarne ni bistveno prizadela-
Požar so omejili in pogasi'1 

kranjski poklicni gasilci, ki s° 
jim pri delu pomagali naklan-
ski prostovoljci. Kako dolg0 

bo proizvodnja aluminijskega 
prahu stala, se še ne ve, najbrž 
pa bo trajalo najmanj dva me
seca. Potreben bo nov filter. • 
H. Jelovčan, foto: A. Zalar 

T u d i policisti so (samo) ljudje 
Žiri - Tiskovni predstavnik U N Z Kranj Drago Marinkovič 
je med poročili o prometnih nezgodah prejšnji ponedeljek 
postregel tudi s podatkom o nezgodi žirovskega policista. 
Ta je 2. maja ob enajstih zvečer s službenim avtom peljal iz 
Žirovskega vrha proti Žirem. Zaradi prehitre vožnje je avto 
vrglo s ceste, vžgal se je in povsem zgorel. Škode je za 
okrog 300.000 tolarjev. Glede na to, da vesti o nezgodah, v 
katerih ni nihče mrtev ali huje ranjen, ne objavljamo, smo 
namenoma izpustili tudi to novico. Na dogodek nas je v pi
smu opozorila bralka iz Poljanske doline, češ da se o njem 
širijo najrazličnejše govorice in naj objavimo uradno inači
co. 

G o r e n j c i se bo j i jo j u ž n i h mor i j 

Na dopust le do Istre 
V slovenskem notranjem ministrstvu so na nedavni tiskovni konfe* 
renči lepo razložili, kako se bo policija trudila, da bi se tuji turisti 
pri nas počutili čim bolj varne in sproščene. Nič pa ni bilo govora o 
tem, koliko bomo oziroma ne bomo slovenski turisti varni v deželah 
nekdanje Jugoslavije. Dopustovati ob modrem morju južno od slo
venske meje ali ne bo odločitev, za katero bo nosil morebitne posle 
dice vsak sam. V kratki anketi smo povprašali sogovornike, kje bo
do poleti preživljali dopust. 

Franjo Zrimšek iz Škofje Loke: »V Cerk; 
niči pri Pulju imam parcelo in na njej 
postavljeno prikolico. Vsako leto dva
krat, trikrat z družino dopustujemo tam-
Letos še nismo bili, vendar nameravam0 

iti. Ne bojim se, bližina vojne me ne skr
bi.« 

Jožica Pretnar iz Škofje Loke: »Najbrž 
bomo šli v slovensko Primorje, na Hrva
ško me ne mika. Kolikor berem, je tam 
vse v redu, verjamem pa ne. Ze lani srn0 

bili prikrajšani za morje, letos bi ga radi 
okusili. Naša firma je imela prikolico v 

Fontani pri Vrsarju, pripeljali smo jo na
zaj.« 

Olga Križnar, Potovalna agencija Alp e" 
tour Škofja Loka: »Ljudje se precej za
nimajo za turistične programe, izbirajo 
najugodnejše ponudbe, sprašujejo, kako 
je na Hrvaškem. Dobro prodajamo to
plice, slovensko Primorje, Istro, tu je ž e 

skoraj vse polno, zelo dobro prodajam? 
tudi tujino, ki je cenovno ugodna, pri' 
merljiva z našim Primorjem in toplica' 
mi. Opažam, da vojna na Hrvaškem in v 

Bosni pomembno vpliva na odločitve 
ljudi, kam na poletni dopust.« • H. J c " 
lovčan, foto: P. Kozjek 

Delavska univerza 
Viktor Stražišar 
Trg Toneta Čufarja 1 
Jesenice 
objavlja po sklepu licitacijske komisije 

LICITACIJO 
za osnovno sredstvo počitniško prikolico Adria, ohranjeno, s 
predšotorom in ves notranji inventar. 
Izklicna cena: 15.000,00 SLT 
Prikolica je v kampu Zelena laguna v Poreču. Licitacija, odpr
tje pisnih ponudb, bo v ponedeljek, 18. maja, v pisarni delavske 
univerze. 
Na licitaciji lahko sodelujejo pravne in fizične osebe, ki bodo 
pred licitacijo vplačale 10 % varščine od začetne cene pri bla
gajni delavske univerze. Kupec mora plačati celotno kupnino v 
roku 8 dni po licitaciji, sicer varščina zapade. Prometni davek 
plača kupec. 



lrnate težave s sluhom? GATTON INTERNATIONAL d.o.o. 
âm. nudi slušne aparate SIEMENS (tudi najnovejši model TRI-

|0N 3000 - računalniško programiran) vsak četrtek, od 13. do 
18. ure v ART OPTIKA, Bleivveisova 18, Kranj in v TA MERIDI-
|N) Jesenice, Čufarjev trg 3, vsak ponedeljek, od 15. do 17. 
ure. Informacije od 18. do 20. ure po tel.: 064/73-313! 

S P O R T 

MflLI OGLASI 
g P i l R A T l S T R O J I 

JELETEKST GORENJE, cena samo 
570O SLT. Možnost plačila na 2 
obroka, RTV - servis ORBITER; g 
^ 9 4 5 od 12 - 16 ure. 5529 
Prodam KOMBAJN za izkop krom-
Plria in avtomatski SADILEC 
krompirja. Polica 1, Naklo. 5652 
Prodam PUHALNIK za seno Tajfun 
' n OBRAČALNIK Favorit, g 
^ 9 3 3 5892 
Prodam PRIKOLICO za HLODE s 
l̂ atorn ali brez, g 64 248 5894 
Ugodno prodam nov ŠTEDILNIK 
srenje ( 2 plin, 2 elektrika, elek-
iTjčna pečica ), g 214-033 5898 
Prodam električno PIŠTOLO za lo
banje Iskra in en komplet BUKO-
Ll"r LAKA, ter BT 50, registracija 
do 3.5/1993 , možnost plačila na 
°broke, Avsenik, Gorica 11, Rado-
yjjica 5920 
OVERLOCK PFAFF - entlarico, 4 
^no, novo, prodam, g 215-650 
f/odam Gater ŽAGO OSAR 56 in 
gAMAR, g 41-615 5937 
Proda m novo PEČ za etažno cen-
tralno, 17 cel. Rupra, Ravne 6, g 
57j54 5953 
Ugodno prodam obnovljen PRAL
NI STRO J Gorebje, g 324-177, 
Jvečer 5954 
Prodam malo rabljeno NARBTNO K O L E S A 
^OSILNICO Alpina.g 77 610n 
NAKLADALNO PRIKOLICO sip 
'̂ -28, prodam, zelo dobro ohra
njen in Tomos AVTOMATIK, do
bro ohranjeen. Lahovče 47, Cer-
klie, g 421-745 5965 

Prodam krmilni KROMPIR. Stra-
hinj 7, Naklo. 5978 

P R I R E D I T V E 

Poceni GLASBO za ohceti in zaba
ve nudi trio. g 421 -498 5548 

P O D J E T N I K I , 
O B R T N I K I ! 

• vodenje računovodstva 
• podjetniško, obrtniško in 
prometnodavčno svetovanje 
VSE NA ENEM MESTU! 

S C O N T O D . o . o . 
Srednja vas 108, tel. 41-240 

LOKALI 

Prodam REPOREZNICE g 
061/824-156 5981 
Prodam RAČUNALNIK Commodo-
re64. g 631-009 5985 

GR. MATERIAL 
Oddam rabljeno OPEKO bobro
ve, Toneta Fajfarja 39, Cerklje, 
^421 398 5893 
Prodam PUNTE, dolžina 2.60 m, 
g 310-107 5901 

I Z G U B L J E N O 

4-5. je bil izgubljen osebni POZIV-
NlK z napisom motorola, na relaci-
H- Kranj - Struževo,. Najditelja pro-

naj pokliče n a g 211 -060 5912 

Kupim 
Kupim nov ali rabljeni " KIMPEŽ ", 
^46-023 594T 
Kupim TOVORNJAK Zastava, 5 
{On, dolgi kason, od let. 1990, na-
Prej. g 50 908 5947 

VRT, g 
5969 

Kupim ZEMLJO 
323-166 
Kupim TOVORNJAK Zastava, 5 
{on, dolgi kason, od let. 1990, na-
Prej. g 50-908 5974 

Pridelki 
KROMPIR, g 

5926 
Prodam krmilni 
422-180 
Prodam koruzno SILAŽO in SENO, 
3^241-149 5966 
Prvorazredni JEČMEN in suhe BU-
TARE, prodam, g 422-403, proti 
večeru. 5968 

V najem oddamo LIPOV LIST ( bi
fe ) Voglje, s 1.7 /1992. Pisne po
nudbe v roku 10 dni, KS Voglje, 
Vogljanska 15, Šenčur. 5923 
V Lescah oddam v nejem GO
STINSKI LOKAL z odkupom opre
me, Begunjska 2, Lesce, g 
725-833, popoldan 5948 
SLAŠČIČARNA Kljukec, išče no-
vega LASTNIKA! Odkup opreme 
ali predplačilo najemnine. Begunj
ska 2, Lesce. 5988 

Prodam motorno KOLO Yamaha F 
1 50, g 84-608 5883 
Prodam dobro ohranjen MOTOR 
BT 50, letnik 1987, g 44-056 5884 
Ugodno prodam otroško KOLO 
Kekec, g 327-469 5907 
Prodam novo rogovo KOLO, g 
65-194 5918 
Prodam PONY star 2 leti, g 
064/622-422 5922 
Prodam BX 16 TRS, letnik 1984, 
kovinsko modre barve, dobro 
ohranjen, g 43-573 5971 
Motorno KOLO Kavvasaki GPZ 500 
S, letnik 1988, prodam, g 311-617 

O B V E S T I L A 

KANDIDATKA, ki si se javla na ši
fro DAMA iz Jesenic, ponovno se 
javi na g 324-928 5967 
SATELITSKE ANTENE, sprejemni-
ki 100 in 80 stereo kanalov. Doba
va in montaža takoj. Garancija in 
servis. Servis konvertorjev, SAT 
sprejemnikov. Cene ugodne, mo
žno plačilo na obroke. Obenem 
vas obveščam, da nudimo vzdrže
vanje kabelskih sistemov. SAT -
SISTEMI, Bernard, Moste 26/a. g 
801 -203 5984 

O B L A Č I L A 

Prodam rjav usnjen PLAŠČ, št. 40, 
za 2.000 SLT.in 10 m črnega glad
kega ŽAMETA, v roli, za 3.000 SLT. 
Zadnikar, Hotemaže 55, Preddvor. 
Prodam belo obhajilno OBLEKO 
za deklico (višina 140 cm), g 
632-286 5906 
Prodam belo poročno OBLEKO. 
g 401-131 5977 
Prodam dekliško obhajilno OBLE
KO, g 633 881 5980 

O S T A L O 

A V T O Š O L A 

Z Š A M 

ŠKOFJA LOKA 
Organiz i ramo tečaj 
ces tnoprometn ih 
predp isov 
v GAS I L SKEM D O M U 
NA TRATI 
z a č e t e k 1 3 . 5 . 
1 9 9 2 
praktična vožnja na 
vozilih O P E L C O R S A in 
G O L F 
P o s e b n a 
U g o d n o s t : 
prevoz kandidatov na 
tečaj C P P iz smeri : 
Re teč , Bitenj, 
Podlubnika, Žabn i ce 
Informacije: telefon 
631-729 

Prodam DEM, g 327-881 5819 
Prodam delovno MIZO (pank), g 
325-330 5882 
Prodam DRVA v klafrah, Apno 11, 
Cerklje 5891 
Železarna Jesenice proda počitni
ške PRIKOLICE, informacije na g 
81-441 interna 23-11 5958 

R A Z N O P R O D A M 

Zelo ugodno prodam novo kopal
no KAD in BUTARE, informacije 
na g 45-504 5911 
Ugodno prodam rabljeno strešno 
OPEKO špičak ter bočno traktor
sko KOSILNICO, Vasca 8, Cerklje 

S T A N , O P R E M A 

Prodam KUHINJO s štedilnikom in 
hladilnikom, g 41-240 5749 
Prodam STOLE 
68 563 

'štokerle", g 
5889 

Prodam POSTELJO z jogijem ( z 
maldinsko sobo ), g 061/621-146 
Prodam starejšo razstavljeno 
SPALNICO za 2.000 SLT in 6 
kvad. m. za 1.500 SLT. Naslov v 
oglasnem oddelku. 5939 

Moderno novo žensko KOLO ( 5 
prestav ) in ČOLN Elan 310, plasti
čen, nepotopljiv, z motorjem T 4 in 
prikolico, prodam, g 327-786 
vsak dan od 17 do 19 ure 5908 
UL - WALABY ( ultra lahko letalo) 
- dvosed, prodam, g 312 277 

P O S E S T I 
Kupim zazidljivo PARCELO ali sta
rejšo HIŠO na Gorenjskem, vse in-
formacije na g 061/317-796 5886 
Na lepem Kraju v okolici Tržiča 
prodam HIŠO v gradnji z vso po
trebno dokumentacijo. Informaci
je po g 51 -203 po 20 uri. 5888 
Ugodno prodam BRUNARICO v 
izmeri 3.5 x 4 m. Informcije na g 
82-718 od 8 do 13 ure. 5905 
Prodam pol HEKTARA 1.2 in 3 
KOŠNE J E .g 422-610 5934 
V najem oddam skladišče v Na-
klem pri Kranju, g 50-852 5951 

S T O R I T V E 
SENČILA BLED - Po ugodnih ce
nah vam nudimo izdelavo, monta
žo in servisiranje ŽALUZIJ, LA
MELNIH ZAVES, ROLET in platne 
nih TEND. Inf. na g 77-996, fax 
76-107 3726 
PIŠLJAR SERVIS TV - VIDEO 
AVDIO, kvalitetno popravilo na
prav VSEH PROIZVAJALCEV! 
Smledniška 37, Kranj. g 323-159 
KROVSTVO, STAVBNO KLEPAR 
STVO, PLESKANJE ŽLEBOV, ter 
NAPUŠČEV in izvajanje vseh vrst 
izolacij, opravljamo kakovostno, 
g 061/110-089 5450 
RTV - servis ORBITER vam nudi 
popravila na domu za TV GORE
NJE, ISKRA, ostale aparate popra
vimo v delavnici na Oprešnikovi 82 
od 12 16 ure, g 216 945 5528 
Izdelovanje ŠTAMPILJK in ZLA 
TOTISK v Kranju, Slovenski trg 7 ( 
delavski dom ), na zalogi štampilj-
ke " IZJAVA" za na naročilnice, g 
064/217-424 5572 
Čistim ITISON, SEDEŽNE GARNI
TURE ipd, g 212-277 5712 
J & J TV - VIDEO- HI Fl servis, 
Smledniška 80, g 329-886 5784 
M electronic 
Smledniška c. 
325-742 

SERVIS RTV, 
114, Kranj, g 

5816 
Ing. tekstilne tehnologije prevaja 
TEKSTILNO LITERATURO iz po
dročja pletenja, prešivanja in veze
nja iz memškega jezika, g 75 805 
Polagam keramične PLOŠČICE, 
g 064/65-705 5879 
Vsa SLIKOPLESKARSKA DELA 
nudim .20 % ceneje od konkuren-
čene cene, pleskanje oken, vrat 
ter beljenje. Registrirana obrt! 
Večja dela tudi na obročno posoji-
lo, KVALITETA! 5914 
ROLETE, žaluzije, lamelne zavese, 
zasteklitev balkonov, naročite na 
g 75-610. 16.5. bo razprodaja 27 
komadov plastičnih ROLET, ugod
na cena. 5919 
Prodam po pošti učinkovita in 
uspešna SREDSTVA za zatiranje 
voluharja, krta, miši, podgan, hr
čka, polžev, bramarjev, muh, mo
ljev, uši. Naročnina na g 
068/41-199 od 7 do 15 ure 5928 
Strokovno popravimo ali obnovi
mo pralne STROJE vseh znamk, 
g 061/348-643 5976 

USPOSABLJANJA _ za uporabo 
PC računalnikov 

IPIS Kranja, tel . : 
064/323-171 

promocijske cene 

S T A N O V A N J A 

Kupim 3 sobno STANOVANJE v 
Kranju, g 323-530 ali 323-050 
Prodam kletno STANOVANJE na 
Bledu, velikost 35 kvad. m., g 
78-939 5916 
Dvosobno STANOVANJE, 60 
kvad. m. v Kranju, prodam, g 
325-644 5933 
Iščem GARSONJERO ali enosob 
no STANOVANJE, g 214-670, mi
zarska delavnica 5955 
Kupim 2 - sobno STANOVANJE, 
relacija: Jesenice - Kranjska Gora, 
g 81-541, interna 290, četrtek od 
10 do 16 ure . 5959 
Apartma v Ankaranu zamenjam za 
apartma na gorenjskem za cca 10 
dni v času sezone, Kavčič 
066/51 444 5961 
SOBO s kopalnico oddam samski 
ženski ali moškemu, g 48 621 

V O Z I L A 

Prodam LADO Rivo, letnik 1988, 
g 64 258 5881 
Prodam OPEL KADETT, letnik 
1971, registracija konec julija, Roš, 
Mlaka 2, Radovljica. 5902 

FIAT 750, letnik 1980, prodam, g 
328 142 5904 
ZASTAVA GTL 55, letnik 1986, g 
43-416 5924 
ZASTAVO 101, registrirana do ok-
tobra, dobro ohranjeno prodam, 
Dolenec Alenka, Zg. Bitnje 50/A, 
Žabnica 5927 
GOLF J X D, prodam ali menjam 
za cenejši avto, g 328 305 5930 
Prodam LADO Samaro 1300, 3 vra
ta, letnik 1987, dodatna oprema, 
cena po dogovoru, g 621-203 po 
19 uri 5936 
ZASTAVO 101 GTL 55, letnik 1986, 
potrebno manjših kleparskih in li-
čarskih del, ter registracije, zelo 
poceni prodam, g 43-402 5949 
Ugodno prodam FIAT 750 registri
ran do konca junija 1992, Rupar, 
Ravne 6, g 57-354 5952 
TOMOS 14, letnik 1983, zelo dobro 
ohranjen, brezhiben, neregistriran 
za 500 DEM, prodam, g 621-938 
SUBARU Leone 1.6, letnik 
10/1989, ugodno prodam. Poga-
čar, Alpska 7, Bled, g 76 524 5979 

V O Z I L A D E L I 
Novo pločevinasto MASKO za JU
GO in APN 6, letnik 1987, z dodat
no opremo, ugodno prodam, g 
79-585 5899 
CITROEN GS, DIANA, 6 AMI 8, VI
SA...po ceni rabljeni deli in odkup 
nevoznih avtomobilov CITROEN. 
g 691 -946 5957 

Z A P O S L I T V E 

Nudimo izredno dobro plačano 
DELO, ter redno ZAPOSLITEV. 
Vse informacije na g 326-231 od 
8 do 14. ure, vsak dan. 5643 
Dobremu ZIDARJU in TESARJU 
nudim redno delo, g 241-795 
Iščem žensko za pomoč v gospo
dinjstvu, 2 x tedensko. Šifra: 
SPODNJE GORJE 5841 
Ambicioznost, urejenost, komuni
kativnost so pogoji, ki jih potrebu
jete da vas sprejmemo za hono
rarnega SODELAVCA, informacije 
na g 063/21-153 samo v sredo 
13.5. 1992 od 7 do 13 ure 5910 
Če radi KOMUNICIRATE z ljudmi 
in bi vam prav prišel denar pokliči
te na g 59-159 5913 
Iščemo DELO v grafični stroki. 
Kako ZASLUŽITI 30.000 DEM v 
dveh dneh? Če ste bistri, motivira
ni, zagnani, stari od 20 do 40 let in 
pripravljeni delati ob sobotah in 
nedeljah, pridite v Hotel Craina v 
Kranju v sredo 6.5. 1992 ali v četr
tek 7.5. 1992 ob 16 uri. 5950 
Zaposlimo kvalificiranega KUHAR
JA za penzionsko prehrano v Pira
nu, delo za nedoločen čas z dvem 
mesecom poskusnega dela, obve
zno znanje slovenskega jezika. Za 
prenočišče in hrano je poskrblje-
no, g 066/73-773 5956 
Priučeno ali KV KUHARICO, z 
možnostjo nastanitve in hrane iš
če gostilna Bizjak, Zg. Bela pri 
Predvoru, g 45-017 5960 

Ž I V A L I 

KOKOŠI pred nesnostjo in rjave 
JARKICE STARE 7 tednov, vse ce
pljene, prodajam, Gašperlin, Mo-
ste 99, Komenda, g 061/841 -471 
Prodam TELICO simentalko, viso-
ko brejo, g 73-820 5878 
Prodam 9 mesecev staro TELICO, 
g 403-821 5880 
Prodam KRAVO, brejo 9 mese
cem, simentalko. Kosen, Češnje-
vek 12, Cerkleje. 5885 
Prodam KOZO z mladičema, Gori-
ca 13, Radovljica 5887 
Prodam KRAVO po telltvi, Mavči
če 25 5895 
Prodam PUJSKE za nadaljno rejo, 
Sveti Duh 41 5896 
Prodam TELETA simentalca, g 
50 089 5900 
Prodam JARKICE, Grilc, Partizan
ska pot 15, Kokrica, g 214-855 
Kupim TELETA SIMENTALCA 
okrog 100 kg, g 57-055 5931 
Prodam KOZO in PRAŠIČE težke 
50 kg za nadajno rejo, g 46-036 
popoldan od 16 ure dalje. 5935 
Prodam KOZICE, 2 meseca stare, 
g 622-236 5942 
Prodam KRAVO v 8. mesecu bre-
josti, g 45-423 5944 
Prodam 4 tedne starega TELETA 
in suh smrekov OPAŽ, Lom 30, g 
51 347, popoldan 5945 
Prodam 
421-062 

MESO od bika, g 
5946 

Prodam KRAVO s teletom, Riklje 
va 7, Bled. 5947 
Prodam TELIČKO simentalko, g 
45 787 5970 
Prodam TELIČKO Frizijko staro 14 
dni. Oranič, Retnje 24, Križe. 5982 
Prodam več PRAŠIČEV in 1 leto 
staro ŽREBICO. Kapus, Zagoriška 
16, Bled 5986 
Prodam JARKICE, tik pred nes
nostjo. g 327-922 5987 

Umrla je 

R O Z A L I J A Z A V R L 
Jokova Roza 

Pogreb drage pokojnice bo v torek, 12. maja 1992, ob 16. 
uri v Zg. Bitnjah. 

Sporočamo žalostno vest, daje tragično preminil naš 
dolgoletni sodelavec, voznik na aeroservisu Brnik 
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Ohranili ga bomo v lepem spominu! 

PETROL TRGOVINA - K O M E R C I A L A L JUBLJANA 

Ljubljana, 6. maja 1992 

Z A H V A L A 
Ob smrti dragega moža, očeta, starega očeta in strica 

B E R N A R D A 
F E R L A N A 

se zahvaljujemo sorodnikom in znancem za izrečeno soža-
lje ter podarjeno cvetje. 

ŽALU JOČI : žena Marjanca, sinova Dušan in Marjan 
z družinama, hčeri Mira in Vanda z družinama 

V 84. letu nas je za vedno zapustil nas dragi mož, ata in 
stari ata 

R A F A E L K R V I N A 
čevljar v pokoju 

Od njega se bomo poslovili v torek, 12. maja 1992, ob 17. 
uri na pokopališču v Žireh. Do pogreba leži v mrliški veži

ci. 

ŽALUJOČI : žena Slavka s sinom Tonetom, sin Zdravko z 
ženo Bogico, vnuk Bojan z ženo Vesno, vnuk Jure in drugo 

sorodstvo 

Žiri, Škofja Loka, 11. maja 1992 

Z A H V A L A 
Ob boleči izgubi naše 

I V A N K E 
R E S M A N 
Jurčeve mame iz Zgornjega 
Otoka 

se iskreno zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, prijate
ljem in znancem za izrečeno sožalje in darovano cvetje ter 
vence. Hvala vaščanom za nesebično pomoč, sodelavcem 
E L A N A in ISKRE, ter osebju Z D Radovljica. Zahvaljuje
mo se gospodu župniku za lep pogrebni obred, govorniku 

Sitarju za njegove poslovilne besede, pevcem bratom 
Zupan za zapete žalostinke in vsem, ki ste nam v teh tež
kih trenutkih stali ob strani in jo v tako velikem številu 

spremili na njeni zadnji poti. 
Vsi njeni 

Zgornji Otok, Radovljica, Begunje 

Z A H V A L A 
S cvetjem in petjem smo 
pospremili dne 29. aprila 1992 
na poslednjo pot vsem nam 
drago sestro, ženo in teto 

m g . PAVLO 
KATRAŠNIK 
roj. Pogačnik iz Nomenja 

Iskrena hvala sorodnikom, sosedom, prijateljem, znan
cem za darovano cvetje, sveče in izraze sožalja, govorniku 
za poslovilne besede, gasilcem Nomenj in vsem za sprem

stvo in za sočustvovanje še enkrat hvala. 
ŽALU JOČI : Vsi njeni 
Nomenj, Sp. Lipnica 



S L O V E N I J A IN S V E T 
Minister med zamejci 
Slovenski zunanji minister je bil v nedeljo in včeraj na obisku pri 
najvišjih predstavnikih Republike Avstrije, srečal pa se je tudi s 
predstavniki organizacij Slovencev na Koroškem. 

Slovenci so izrazi l i zadovol jstvo, da je do tega srečanja 
prišlo, saj naj bi bi l običaj, da se predstavnik slovenske države 
med obiskom v državi, kjer živijo Slovenci , srečal tudi z nj iho
v imi predstavniki . Narodni svet koroških Slovencev sta zastopa
la dr. Pavle Apovnik in mag. Rudi Vouk, Zvezo slovenskih orga
nizacij pa predsednik dr. Marjan Šturm. Osrednje teme pogovo
ra z zunanj im ministrom so bile dvojezično otroško varstvo, 
slovenski program na avstrijskem radiu in televizi j i , zastopstvo 
manjšin v zveznem in deželnih parlamentih, uresničevanje 
od loka o dvojezičnih krajevnih napis ih in finančna pomoč zve
zne vlade slovenskim organizaci jam na Koroškem. Min is ter 
Rupel je ob l jub i l , da bo država Slovenija usklajevala odnos do 
manjšin z manjšinami samimi , problematika Slovencev pa bo 
tudi del pogovora z avstri jskim zunanj im ministrom dr. A lo i-
som M o c k o m . 

Slovenija na Baliju 
Slovenija se bo udeležila sestanka neuvrščenih na Bal i ju. 

Naša država je pred kratkim zaprosi la za status gostje v giba
nju. Min is ter Rupel je s to prošnjo seznanil egiptovskega zuna
njega ministra Amr i j a Muso , ta pa je obl jubi l podporo predlo
gu. Min is t rsk i sestanek gibanja bo med II. in 13. majem, med 
14. in 19. majem pa bo sestanek koordinaci jskega biroja. C i l j 
sodelovanja v gibanju je ohranitev vezi , ki j ih je imela S loveni 
ja s temi državami še kot del Jugoslavije, predvsem pa velja to 
za gospodarsko področje, je povedal predstavnik slovenskega 
zunanjega ministrstva Ivo Vajgl. Te države imajo večino v Or 
ganizacij i združenih narodov, nj ihova podpora pa bo nujna 
pri sprejemu Slovenije v Organizac i jo združenih narodov. 

Slovenija pa je bila že sprejeta v Svetovno zdravstveno orga
nizacijo W H O . Ta sprejem je pokazatel j , da tudi za sprejem 
Slovenije v Organizaci jo združenih narodov ni več bistvenih 
ovir. Slovenija se tako lahko že vključuje v vse projekte Sveto
vne zdravstvene organizacije, kar nam bo pomagalo pri razvo
ju našega zdravstva, meni slovenski zdravstveni minister dr. Bo
židar Voljč. Slovenija je edina od bivših jugoslovanskih repu
b l ik , ki je bi la sprejeta v to organizaci jo. 

Dogovor z Madžarsko 
Predsednik slovenske skupščine dr. France Bučar je b i l pre

tekli teden na obisku pri madžarskem parlamentu. Dr . Bučar 
in predsednik parlamenta sosednje države Szabad sta se dogo
vor i la za razširitev sodelovanja, obe državi pa sta lahko most 
med Zahodom in Vzhodom. G o v o r a je b i lo tudi o obojestran
skem zagotavljanju manjšinskih pravic. • J . Košnjek 

Ogoljufani številni zasebniki 

Ali je voda Juliana padla v vodo? 
Jesenice, 11. maja - Polnilnica karavanške vode Juliana je bila po 
mnenju nekaterih po vojni v Sloveniji prvi in zares perspektivni 
podjetniški projekt, ki so ga bili veseli predvsem na Jesenicah. Že
lezarna je namreč začela množično odpuščati delavce, številne male 
firme pa so propadle. 

Po ln i ln ica karavanške vode, 
ki je po mnenju strokovnjakov 
zelo kvalitetna, je bi la podje
tniška ideja, ob kateri številni 
niso mogl i ostati ravnodušni -
krasna zamisel za tiste, ki bodo 
delničarji ali kakorko l i soude
leženi v zagotovljenem profi tu 
in vsaj zaposlitev za nekaj t i 
stih Jeseničanov, ki so danes 
brez službe. 

Projekt se je začel uresniče
vati z ve l ik im zamahom: Podje
tje Perne d.o.o. je kupi lo dve 
leti staro po ln i lno l ini jo v Itali
j i , po ln i ln i ca se je gradi la na 
prostoru Železarne, začeli so 
potekati pogovori z S K banko 
o najemu kredita. A že pri regi
straciji novonastalnega podje
tja se je prvič resno zatakni lo : 
družbeniki se niso strinjali z 
oceno njihovega deleža. Pr i 
pombe sta imela predvsem V o 
dovod in Železarna, kasneje pa 
je podjetje Perne predlagalo, 
da bi se v družbo vključili tudi 
zainteresirani upn ik i . 

A kasneje so se dogajale za 
nimive reči: Železarna je do 
končno odstopi la od družabni-
štva in tudi podjetje Vodovod 
ni kar tako hotelo v družbo, o 
kateri se je marsikaj govor i lo , v 
resnici pa je b i lo malo znane
ga. Nato se je ustanovilo novo 
podjetje z družabniki: Com-
merce Ljubl jana, Iskra Tele
kom Ho ld i ng Kran j , Magma 
L jubl jana, Perne Kran j in Teos 
Perne. 

Projekt je danes v fazi pr ido
bivanja gradbenega dovol je
nja.... 

Pri projektu Jul iana je verjet
no zaradi razumljive želje, da 
bi se v občini marsikaj premak
ni lo , šlo vel iko zadev »na ho-
ruk!« F i rma Perne je delala od 
danes do jutr i - pri tem pa j i je 
v razmerah, v katerih živimo, 
uspevalo marsikaj. 

Tako se nam danes oglašajo 
delavci in obrtniki ter upniki, ki 

so v polnilnico vložili bodisi svo
je delo bodisi svoj kapital, a so 
danes brez vsega. Na žalost je 
gospod direktor firme Teos Per
ne za zoprnike, ki od njega ter
jajo zasluženi denar ali vsaj po
jasnilo, kdaj ga bodo dobili, po
polnoma nedosegljiv. 

Tako slišimo, da imajo neka
teri zaradi vlaganja sredstev v 
projekt Juliana ogromne hipote
ke na premoženje, drugi obrtni
ki so Pernetovi firmi posodili 
denar, ki je zdaj kaj veš kje... 
Spet tretji so v polnilnici delali 
mesece in mesece, po vse dni, v 
mrazu in tudi ponoči, a še do da
nes niso prejeli niti tolarja! 

Najbolj nedoumljivo pa je, 
kako je mogla firma meni nič 
tebi nič »pokasirati« denar za 
90 novih delovnih mest. Tu se 
umestno pojavlja vprašanje, 
kakšni so kriteriji za dodelitev 
ogromnih sredstev in v kakšni 
fazi mora biti projekt, da se ta 
sredstva podjetniku nakažejo? 

Perne molči in če kaj reče, 
prav i , da ga je po lomi l a obči
na, ki je nekatere podatke o vo
di posredovala konkurenci 

! Ta
ko potem v odgovoru lahko tu
di zvemo, da je prve analize vo
de delno financirala celo občin
ska raziskovalna skupnost! 

Zanimiv bi b i l izračun, koli
ko davkoplačevalskega denarja 
je doslej že v »projektu Julia; 
na«, da ne govor imo o tistih, k' 
so vanj verjeli in Pernetu poso
d i l i svoje hiše, svoje stotisoč* 
mark, svoje delo in celo svoj* 
orodje ! Le-ti danes odločno 
pravijo, da bodo tudi fizično 
preprečili, da se poln i lna linija 
preseli d rugam! 

Po ln i ln ica vode je prvovr
stna nacionalna sramota - sra
mota, ki govor i , da živimo v 

razmerah, ko država ni sposob
na s svojimi mehanizmi zavaro
vati niti svojega denarja, kaj š*' 
le denarja zasebnikov! • D-
Sedej 

Spoštovane dame in gospe! 

Veteranke pri 31, superveteranke pri 46 
Čeprav večina slovenskih žena pokoplje svoje može, pa so pra

vo resnico o ženskah povedali prizadevni delavci Turističnega dru
štva Bohinj, prireditelji prvega bohinjskega duatlona - teka in kole
sarjenja. V razpisu, s katerim vabijo na tekmovanje, so ženske raz
delili v tri skupine: v članice, veteranke in superveteranke. Zanimi
vo! Tiste, ki so dopolnile (rosnih) 31 let. so uvrstili že med veteranke, 
one, ki so stare 46 let, pa že med superveteranke! Če to velja za 
športnice, ki živijo zdravo in zmerno, potem to še toliko bolj velja za 
navadne smrtnice. 

Bohinjci že vedo! 

Naročnikom Gorenjskega glasa! 
Trije meseci so hitro naokrog in v teh dneh Vam je pismo

noša prinesel račun oziroma položnico za plačilo trimesečne 
naročnine. Na računu je znesek 940,- tolarjev, z naročniškim 
popustom v višini 20 odstotkov pa znaša znesek za plačilo le 
752,- tolarjev. To je naročnina časopisa za tri mesece skupaj -
apr i l , maj in jun i j . Naročniki z območja pošt P T T podjetja 
K ran j lahko račun plačate na Vaši pošti, kjer Vam ne bodo 
zaračunali provizije. Naročnikom, k i plačujete časopis pre
ko trajnika s tekočega računa, bo banka obračunala vsak 
mesec po 250,- tolarjev. 

Naročnino za Gorenjsk i glas seveda lahko plačate tudi 
v malooglasnem oddelku Gorenjskega glasa (Bleiweisova 16 
v Kranju) ali pa v Turističnem društvu Cerk l je in Tur is t i 
čnem društvu Škofja Loka , kjer lahko za Gorenjsk i glas od 
date mal i oglas, rešitve križank, i td. 

Ve l i ko pri jetnih ur ob branju Gorenjskega glasa Vam 
želimo ter Vas lepo pozdrav l jamo! 

Gorenjski glas 

U S P E H M L A D I H P O D L J U B E L J S K I H G A S I L C E V - V zadnji 
aprilski številki smo napovedali, da mladinska desetina G D Pod-
Ijubelj odhaja na tekmovanje v Francijo. V rudarskem mestu Ste 
Marie aux Mineš so poleg domačinov in naših gasilcev merili moči 
še nemški mladinci. Najboljša je bila prav desetina iz tržiške obči
ne, ki je s tem uspehom pripomogla tudi k skupni zmagi Slovenije v 
športnih panogah. Gasilci in športniki so prinesli domov lep pokal, 
predvidoma junija pa naj bi jim Francozi vrnili obisk v Tržiču. Na 
sliki: mladi gasilci pred odhodom na tekmovanje. S. S. - Foto: S. 
Saje 

Škofjeloška veleblagovnica Nama zaključuje akcijo, v kateri so 
kupci, ki so kupili blago v vrednosti nad 3.000 tolarjev prejeli 
nagradne kupone, s katerimi so sodelovali v bogatem Žreba
nju. In da je bilo žrebanje nagrad še bolj privlačno, se ga je 
udeležil tudi pevec Marjan Smode, ki se je predstavil s svojo 
novo kaseto. Sicer pa so bile nagrade res zelo privlačne: 1. 
nagrado (pomivalni stroj Candv) bo dobila Nataslja Ječnik, 
Milene Korbarjeve 4, Kranj, 2. nagrado (vldeorakordsr ITT 
Nokia) Ivica Oslić, Brača Domanl 4, Zagrab, 3. nagrado (ši
valni stroj Bagat Ruža) pa Danica Mohorlč, Otoki 11, Želez
niki. Pa še to: Nama prihodnji teden začenja s posebno akcijo 
v sodelovanju z Loterijo Slovenije, ki jo verjetno že poznate. 

J E L E N D O L ODPIRA V R A T A 
O B I S K O V A L C E M - Že tri 
tedne pred letošnjo razstavo mi
neralov in fosilov v Tržiču so se 
prebivalci KS Jelendol začeli 
pripravljati na sprejem gostov s 
te prireditve. Lovci so v družbe
nem domu pripravili razstavo 
trofej, ki je odprta od 1. do 17. 
maja. To soboto in nedeljo so 
obiskovalcem postregli z lov
skim golažem, na stojnicah pa 
so krajani ponudili poleg doma
čih specialitet tudi spominke iz 
Dolžanove soteske, nov prospekt 
o Jelendolu in drugo turistično 
gradivo. Po zamisli predsednice 
Kulturnega društva Vesne Štefe 
so uredili dvorišče pred domom 
v kmečkem slogu. Obiskoval

cem so predstavili tudi dediščino 
v Bornovem gradu. Pri strežbi 
so pomagali člani gasilskega in 
športnega društva, za razvedrilo 
pa sta poskrbela harmonikarja 
Miha in Boris Meglic. Pohvalne 
besede gostov so zagotovilo, da 
bodo prvi takšni prireditvi v Je
lendolu sledile še druge. S. S. -
Foto: S. Saje 

Kranj, 11. maja - Brniško letališče so danes zvečer ponovno odprli 
za promet, saj je nemška firma PossehI tri dni pred rokom končala 
z deli. Letališka steza je prekrita s štiri do šest milimetrov izredno 
obstojno plastjo, katere skrivnost pozna le PossehI, ki ima v Mari' 
boru sestrsko firmo. Foto: P. Kozjek 

Reševalcem 
nagradne 
križanke 
"Pioma" 

V petkovem Gorenjskem 
glasu je bila objavljena na
gradna križanka, katere po
krovitelj. Pioma Bled, nagra
juje prav vse prispele pravilne 
rešitve s 5 odstotki popusta 
ob nakupu v Pioma shopu na 
Bledu, Ljubljanska 13/a. 

Če ste pri razpisu nagrad v 
petek to morda spregledali -
še je čas. da se lotite križan
ke, kajti rešitve sprejemamo 
do pojutrišnjem do 8. ure, ko 
bo javno žrebanje. 

1 0 % z n i ž a n j e c e n 
vodoinštalacijskega materiala in materiala za centralno 
kurjavo pri takojšnjem plačilu nad 2.000,00 SLT. 

Od 24. aprila 
do 20. maja. 
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